
رییس سازمان بورس خبر داد
وز   نخستین مرحله سود سهام عدالت  امر

واریز می شود
 رییس سازمان بورس و اوراق بهادار از پرداخت سود سهام عدالت از امروز 
چهارشنبه ) ۳۰ آذرماه( به صورت علی الحســاب خبر داد و اعلام کرد: به 
حساب سهامدارانی که پرتفوی سهام عدالت آنها ۵۳۲ هزار تومان است، 
۶۰۰ هزار تومان و افرادی کــه پرتفوی یک میلیــون تومانی دارند، یک 

میلیون و ۱۲۸ هزار تومان واریز خواهد شد.
به گزارش ســازمان بورس و اوراق بهادار، مجید عشقی در مورد پرداخت 
سود سهام عدالت، اظهار کرد: بر اســاس مصوبه شورای عالی بورس، سود 
سهامداران مستقیم و غیرمستقیم ســهام عدالت از فردا )چهارشنبه ۳۰ 
آذر ماه( به صورت متمرکز توســط شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق 
بهادار، با توجه به سود تقسیم شده عملکرد سال مالی ۱۴۰۰ شرکت های 

سرمایه پذیر سهام عدالت، پرداخت می شود.
وی افزود: مجموع سود سبد ســهام عدالت بالغ بر ۶۴ هزار میلیارد تومان 
است که نسبت به سال ۱۳۹۹ بیش از دو برابر شــده است که از این مبلغ 
در مرحله اول، ۲۶ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان به حساب سهامداران واریز 

خواهد شد.
رییس سازمان بورس گفت: ســال گذشته کل سود ســهامداران سهام 
عدالت در اسفند ماه پرداخت شد، اما در سال جاری با مصوبه شورای عالی 
بورس و با دریافت مبالغ سود از شرکت ها، این سود در دو مرحله پرداخت 
می شــود که مرحله اول فردا و مرحله دوم تا قبل از پایان ســال پرداخت 
خواهد شد.عشقی بیان کرد: سهامداران عدالت برای دریافت سود، حتماً 
باید اطلاعات خود را در سامانه سجام تکمیل کرده باشند. تاکنون حدود 
۴۴ میلیون نفر )۴۳ میلیــون و ۷۴۰ هزار و ۸۱۱ نفــر( اطلاعات خود را 
تکمیل کرده و حدود ۱٫۵ میلیون نفر از سهامداران عدالت اطلاعات خود 
را در سامانه ســجام تکمیل نکرده اند که امکان واریز سود برای این افراد 

وجود ندارد.
وی ادامه داد: مبلغ ســود پرداختی در مرحله اول با توجه به میزان سهام 
عدالت هر فرد، متفاوت خواهد بود. به طوری که برای ســبد سهام عدالت 
۵۳۲ هزار تومانی مبلغ ۶۰۰ هزار تومان، سبد سهام یک میلیون تومانی، 
یک میلیون و ۱۲۸ هزار تومان و برای ســایر طبقات ســهام عدالت هم به 

تناسب واریز خواهد شد.
رییس ســازمان بورس تاکید کرد: ایــن مبلغ به صورت علی الحســاب 
اســت و باقیمانده ســود با تکمیل واریزی شرکت های ســرمایه پذیر تا 
قبل از پایان ســال به صورت کامل پرداخت خواهد شد.عشــقی در پایان 
خاطرنشان کرد: برخی شرکت ها در پرداخت سود همکاری کامل داشتند 
که از احترام آنها به حقوق ســهامداران عدالت تشکر می کنیم، اما برخی 
شــرکت ها همکاری لازم را نداشــتند و علی رغم اعلام برنامه زمان بندی 
پرداخت سود و مکاتبات مکرر سود ســهامداران عدالت را واریز نکرده اند 

که برخورد انضباطی لازم با آنها صورت خواهد گرفت.

بورس معاون وزیر اقتصاد: 

مشکلات را با منابع نفتی پوشانده ایم
خریدار  معــاون سیاســت گذاری 
اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
گفت: تاکنون به دلیــل تعلل هایی که 
نتوانســتیم مشــکلات  صورت گرفته 
را حــل کنیم؛ چــون درآمدهای نفتی 
بوده و تاکنون همه مشکلات را با منابع 
نفتی پوشــانده ایم و نگذاشــتیم عیان 

شود.
به گزارش وزارت امــور اقتصادی و دارایی، 
محمدهادی ســبحانیان اظهار داشت: در 
حوزه حکمرانی چه در صنعــت بانک چه 
صنعت بیمه و نظام های ارزی و مالی کشور 
نیازمند تحول هستیم؛ اما تاکنون به دلیل 
تعلل هایــی که صورت گرفته نتوانســتیم 
مشــکلات را حل کنیم؛ چون درآمدهای 
نفتی بــوده و تاکنون همه مشــکلات را با 
منابع نفتی پوشانده ایم و نگذاشتیم عیان 

شود.
وی بــا اشــاره به ضــرورت تحــول در 
کســب وکارهای خــرد، ارائــه خدمات و 

حکمرانی افزود: راهی جز پذیرش تحولات 
و آمادگــی رویارویی با آن هــا را نداریم تا 
بتوانیم رفاه اجتماعی و دسترســی به آنها 

را برای همه مردم ایجاد کنیم.
وی صرفه جویی در زمان و هزینه، تســریع 
تبــادلات، افزایــش بهــره وری و افزایش 
رشــد اقتصادی را از نتایج اجرای رویکرد 
تحولــی برشــمرد و اضافه کرد: کشــور با 
موضوع کاهش سرمایه گذاری حتی کمتر 
از میزانی که در اثر تحریم ها و مشــکلات 
داخلی به وجــود آمده روبرو اســت و این 
موضوع باعث ضعیف شدن بنیه اقتصادی 
کشــور و تحمیــل تورم هــای ســنگین 

می شود.
معاون وزیر اقتصاد استفاده از ظرفیت های 
تحــول دیجیتــال را از جملــه بانکداری 
پلتفرمی ســریع ترین راهکار برای افزایش 
رشد سریع اقتصادی برشــمرد و گفت: در 
حوزه بانکی با مســائلی روبه رو هستیم که 
ناگزیریم مدل کســب وکارها و فرایندها را 

تغییر دهیم تا نظام بانکی چابک شود.
وی افــزود: در ایــن مســیر می تــوان 
هزینه های گزاف بانکــداری را کاهش داد؛ 
هزینه هایی که در نتیجه تعــدد بانک ها و 
شــعب بانکی بر نظام بانکی تحمیل شده 

است.
ســبحانیان با بیان اینکه بانک ها به لحاظ 
ترازنامه ای در شــرایط خوبی نیســتند، 
هوشــمند شــدن را راه گریــز بانک ها از 
بانکداری شــعبه محور دانست و ادامه داد: 
یک پرسش اساسی مطرح است و آن اینکه 
این همه نقدینگی که منجر به تورم می شود 
به کجا می رود و نصیب چه کسی می شود؟ 
در حالی که با استفاده از فناوری های نوین 
و توسعه ابزارهای هوشمند می توان زمینه 
اســتفاده همگان از دارایی هــا را به وجود 

آورد.
وی تأکید کرد: در راستای تحول دیجیتال 
و کاهــش هزینه های بانکی بایــد به طور 
نیازســنجی شــود و بر اســاس نیاز واقع 

مشتریان به آنها خدمات ارائه دهیم.
وی خاطرنشــان کرد: در حوزه حکمرانی 
چه در بانــک، بیمه، سیاســت های پولی، 
ارزی و مالی کشور نیازمند تحول هستیم؛ 
اما به دلیل تعلل هایی که شــده نتوانستیم 
مشکلات را حل کنیم و با درآمدهای نفتی 
روی مشکلات را پوشــاندیم و نگذاشتیم 

عیان شود.
سبحانیان با اشــاره به تحول در حوزه آرد 

و نان اظهار داشــت: درباره یارانه آرد و نان 
راهکارهــای مختلفی ارائه شــد از جمله 
اینکه یارانه را حذف و نــان ۳ هزارتومانی 
بفروشــیم؛ اما بــا بهره گیــری از رویکرد 
تحولی و بهره گیری از فناوری و اختصاصی 
آرد به نانوا متناسب با عملکرد در بازه ۱۰۰ 
روزه توانســتیم هم جلوی افزایش قیمت 
نان را بگیریــم و هم میــزان دورریز نان را 

کاهش دهیم.
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 افزایش ۵۷ درصدی دستمزد کارگران عامل
 تورم بود؟
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کشور شکل گرفته اســت. روندی که معمولا در نیمه دوم سال شکل می گیرد، 

تصاعدی است.
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عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری:

پشتوانه دستگاه قضا در موضوع محاربه تحریر الوسیله امام است

رئیس مجلس:

وند آموزشی ما را هدف قرار داده است دشمن سیستم علمی و و ر

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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در دیدار خانواده های شهدای حادثه تروریستی حرم مطهر شاهچراغ
وریستی شاهچراغ موجب  رهبر انقلاب: حادثه تر

رسوایی آمریکایی های منافق و سیاه دل شد

رهبر معظم انقلاب اســلامی گفت: حادثه تروریستی شاهچراغ موجب 
رسوایی آمریکایی های منافق و سیاه دل شد.

 رهبر معظــم انقلاب اســلامی در دیدار خانواده های شــهدای حادثه 
تروریستی حرم مطهر شاهچراغ علیه الســلام این حادثه تلخ را موجب 
داغدار شدن دل ها اما ماندنی در تاریخ ایران خواندند و با تأکید بر رسوا 
شدن دستهای پشــت پرده این خباثت یعنی امریکایی های کینه توز 
و بوجود آورنده داعش، خاطرنشــان کردند: دســتگاه های فرهنگی و 
هنری باید این حادثه با عظمت را همچون قضیه عاشورا و سایر مسائل 

تاریخی مورد توجه قرار دهند و به آیندگان منتقل کنند.
حضرت آیت الله خامنــه ای ترور زائــران را متفاوت از ســایر حوادث 
تروریستی و موجب رسوایی مضاعف دشــمن دانستند و گفتند: علاوه 
بر عاملان جانی و خیانتکار، پشتیبانان اصلی و بوجود آورندگان داعش 
نیز در این جنایت شریک هستند. آنها آن قدر دروغگو، سیاه دل، رسوا و 
منافق هستند که در حرف، پرچم حقوق بشر را بالا می برند اما در عمل، 
گروه های خطرناک تروریستی را بوجود می آورند.ایشان دستگاه های 
فرهنگی و رســانه ای را به تولیدات هنری در خصوص این حادثه و سایر 
قضایای تاریخی توصیه کردند و افزودند: ما در مسائل مربوط به حوادث 
و تاریخ انقلاب اســلامی و جنایت های دشــمنان از نظر کار رسانه ای و 
تبلیغی، کوتاهی داریم به گونه ای که نســل جوان ما اطلاعات زیادی از 
حوادث گذشــته از جمله جنایات منافقین ندارد.رهبر انقلاب اسلامی 
تأکید کردند: تبیین ایــن واقعیت ها جزو وظایــف فعالان بخش های 

هنری، تبلیغی و نگارشی و همه دستگاه های فرهنگی است.

 افزایش ۵۷ درصدی دستمزد کارگران عامل
 تورم بود؟

حمید حاج اسماعیلی وضعیت اقتصادی کشــور به گونه ای است که 
شرایط برای همه بخش ها سخت شده و تقریبا می شود گفت یک بحران 
اقتصادی در کشور شــکل گرفته اســت. روندی که معمولا در نیمه دوم 

سال شکل می گیرد، تصاعدی است.
تجربه سال های گذشته به ما نشــان می دهد که به دلیل نزدیک شدن به 
پایان ســال، تقاضا بالا می رود و روند افزایشــی تورم را در همه سال ها در 
نیمه دوم سال به صورت تصاعدی شاهد هستیم.رییس کل بانک مرکزی 
به عنوان مســوول حفظ ارزش پول ملی در حال حاضر باید پاســخ گوی 
شرایط کنونی باشد. ایشان مدعی است که درآمدهای ارزی کشور با شروع 
دولت سیزدهم افزایش پیدا کرده، اما این برخلاف گزارش تفریغ بودجه ای 
است که منتشر شده است. این گزارش نشــان می دهد که برخلاف بخش 
مالیاتی، در پایان نیمه اول ســال در حوزه درآمدهــای نفتی که این همه 
تبلیغات شــد و مدعی بودند که درآمدهای ارزی خوب اســت و همچنان 
درآمد ارزی بالا داریم و فروش نفت و مشــتقات نفتی فراتر از پیش بینی ها 
بوده، حدود ۵۰ درصد درآمدهای نفتی محقق شد. این نشان می دهد که 

اظهارات ایشان با آنچه که اتفاق افتاده، تفاوت جدی دارد.
ازسوی دیگر، افزایش نرخ ارز را طی یک ماه گذشــته شاهد بودیم و این 
روند متاسفانه همچنان ادامه دارد و هیچ برنامه ای وجود دارد و همچنان 
متوسل می شوند به روش های غلط گذشته و روش های امنیتی که اصلا 
موثر نیســت. تجربه ای که طی سال های گذشته داشــتیم، این بوده که 
چیزی که قیمت آن افزایش پیدا می کند، در رقــم بالا قیمت آن تثبیت 
می شــود و کاهش پیدا نمی کند. ایــن می تواند هم در نــرخ ارز صادق 
باشــد و هم در رابطه با کالاهای دیگر که در کشــور همراه با افزایش نرخ 
ارز، افزایش قیمت دارند.آنچه که بیشــتر محل انتقاد اســت، این است 
که رییــس کل بانک مرکزی، تــوپ افزایش تورم را بــه زمین کارگران 

می اندازند و آن را ناشی از افزایش ۵۷ درصدی حقوق کارگران می دانند.
یک تناقض آشکار بحث ایشان با افزایش دستمزد و مستمری کارمندان 
دولــت دارد که برخلاف رویه های گذشــته بــرای اولین بــار در دولت 
سیزدهم در وسط سال شــاهد افزایش دســتمزدها و حقوق کارمندان 
بودیم. متاسفانه کارگران متقاضی این کار بودند، آن هم به دلیل افزایش 
تورم که هیچ گاه دولت پاسخ نداد و اجازه نمی دهد جلسات شورای عالی 
کار برگزار شــود. دولت در خصوص حقوق کارمندان، لایحه دوفوریتی 
به مجلس فرســتاد و افزایش حقوق ها و مســتمری ها را انجام داد.از آن 
بدتر، این بود که این تبعیض ها را چندگانه انجام داده اســت. در خصوص 
کارمندان نیز باید گفت کــه حقوق کارمنــدان حداقل بگیر حدود ۱۰ 
درصد اضافه شــده، اما گروه هــای دیگر که در قالــب کارمندی مطرح 
هستند، مثل قضات، هیات علمی ها و... رقم هایی به مراتب بالاتر افزایش 

حقوق داشتند.
حال این سوال مطرح اســت که  اگر افزایش دستمزدها و حقوق ها عامل 
تورم بوده، چرا دولت این کار را برای کارمندان در میانه سال انجام دادند؟ 
باید گفت که افزایش دســتمزدها، معلول تورم است و تورم عامل اصلی 
اســت که باعث افزایش حقوق ها می شود. این مســایل به صورت کاملا 
عوامگرایانه در رسانه ها مطرح می شــود که برخی فکر می کنند که واقعا 
افزایش دستمزدها عامل تورم است. این طور نیســت! اگر تورمی وجود 

نداشته باشد، ما نیازی به افزایش دستمزدها و حقوق ها نداریم.
موضوع دیگر این است که مســوول تورمی که در کشــور شکل گرفته، 
دولت، بانک مرکزی و وزارت اقتصاد است. آنها باید بگویند که چه دلیلی 
وجود دارد که تورم تا این حد افزایش پیدا می کند و به این رقم ها رسیده 
اســت.آنچه که در خصوص جراحی اقتصادی مطرح شــده، خود عامل 
اصلی افزایش تورم بود. مگر قرار نبود دولت ایــن جراحی را انجام دهد و 
ارز ۴۲۰۰ تومانی را به دلایلی که ما قبول نداریم، حذف کند و سوبسیدها 
را به طور مستقیم به مردم بدهد. آیا این کار توانست به شرایط اقتصادی 
و معیشــت مردم کمک کند؟ خیر، چون بعد از آن هم ما شــاهد افزایش 
قیمت ها بودیم. نرخ ارز که هم اکنون افزایش پیدا می کند، متناســب با 
آن قیمت خودروها سرســام آور بالا می رود. قیمــت کالاهای دیگر هم 
روندی صعودی به خود گرفته است. مســوول این ها دولت است؛ عامل 
آن که دستمزد نبوده است.در حال حاضر دســتمزد کارگران یک سوم 
حداقل حقوقی اســت که برای خط فقر تعیین می شود. به هرحال خیلی 
از برآوردها و پیش بینی ها در این جهت اســت که خــط فقر حدود ۲۰ 
میلیون تومان اســت. چطور افزایش ۵۷ درصد حداقل حقوق کارگران 
را به ۵ میلیون و ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار تومان رســاندیم، می تواند عامل تورم 
باشــد؟!در حال حاضر دولت در خصوص نرخ تورمی که در کشور شکل 
گرفته و مشکلات اقتصادی پاســخ گو نیســت.یکی دیگر از دلایل این 
موضوع این است که دولت دارد زمینه سازی می کند که حقوق کارگران 
و بازنشستگان تامین اجتماعی را در پایان سال به اندازه نرخ تورم افزایش 
ندهنــد و از الان دارند این زمینه ســازی ها و مقدمــات را می چیند؛ در 
صورتی که قانون کاملا مشــخص کرده و ملاک افزایش حقوق کارگران 

نرخ تورم، سبد معیشت و خط فقر است.

تریبون

یادداشت

رئیس فراکســیون راهبردی مجلس شورای اسلامی 
اعلام کرد: بر اســاس استفســاریه این فراکســیون 
از معاونــت قوانیــن مجلــس، صرفــا مجموعه های 
فروشــگاهی فعال در قالب نظــام صنفــی رایانه ای 
کشور ، مشــمول قانون نظام صنفی هســتند و سایر 
مجموعه های نرم افــزاری، فنــاوری و اینترنتی که به 
صورت فروشــگاهی فعالیتی ندارند از شــمول قانون 

نظام صنفی خارج هستند.
حجــت الاســلام ســیدمحمدرضا میرتاج الدینــی 
گفــت: طبق مــاده )۱۲( قانــون حمایــت از حقوق 
پدیدآورندگان نرم افزارهای رایانــه ای، مجازات های 
مربوط به تخلفــات صنفی همان مجازات قید شــده 
در لایحــه قانونی امور صنفی اســت؛ بر این اســاس 

خارج کردن فعالیت های تجــاری رایانه ای 
به معنای خارج شــدن از ذیــل قانون نظام 
صنفی اســت حال اینکه صرفا افرادی از این 
صنف که به عرضه مســتقیم کالا یا خدمات 
مبادرت کنند یعنی همــان فعالیت های در 
قالب فروشگاه ها، مشمول قانون نظام صنفی 
هستند و سایر اعضای نظام صنفی یارانه ای 

مشمول قانون نظام صنفی نمی شوند.
وی ادامه داد: متاســفانه به تازگی مســائلی در حوزه 
فعالیت شــرکت های فناوری و نرم افزاری کشــور به 
وجود آمد و به دلیل مشکلاتی که در تفسیر قانون ایجاد 
شــد، موانعی پیش روی فعالیت این مجموعه ها شکل 

گرفت و حتی تا مرحله پلمب هم پیش رفتند.

رئیس فراکسیون راهبردی مجلس شورای 
اســلامی با اشــاره بــه اینکه در راســتای 
شفاف ســازی قانــون حمایــت از حقــوق 
پدیدآورنــدگان نــرم افزارهــای رایانه ای 
مصوبه ۴ دی ماه سال ۱۳۷۹ استفساریه ای 
از معاونت قوانین مجلس شــورای اسلامی 
مدنظر قرار گرفت، اعلام کرد: در راستای حل 
این مشــکل بزرگ که برای چندین هزار شرکت ایجاد 
کرده بود، استفســاریه ای از معاونــت قوانین مجلس 
گرفتــه شــد.میرتاج الدینی ادامه داد: بر اســاس این 
استفساریه صرفا مجموعه های فروشگاهی که در قالب 
نظام صنفی رایانه ای کشور فعالیت می کنند مشمول 
قانون نظــام صنفی هســتند و ســایر مجموعه های 

نرم افزاری، فناوری و اینترنتی که به صورت فروشگاهی 
فعالیتی ندارند از شــمول قانون نظــام صنفی خارج 
هســتند.وی با بیان اینکه کمیته ارتباطات و فناوری 
اطلاعات فراکسیون راهبردی مجلس شورای اسلامی 
با توجه به حمایت و همت مجلس اسلامی در راستای 
حمایت از کســب و کارها و توســعه حــوزه فناوری 
اطلاعات و ارتباطات کشور، گام بر می دارد، بیان کرد: 
ایــن کمیته یکــی از فعال تریــن کمیته های مجلس 
است که با تعاملات گسترده در حوزه ICT در راستای 
حمایت  از شــرکت های دانش بنیــان، مجموعه های 
اســتارتاپی و فناور اقدام، نیازها و مشکلات این بخش 
را به صورت تخصصی احصاء و شــرایط حل چالش ها و 

موانع را فراهم می کند.

مجلس

خریدار  عضــو هیئت رئیســه مجلس 
خبرگان رهبری با بیان اینکه معاندین اخیراً 
بر ســر موضوع محاربه جنجال راه انداخته 
اند، افزود: پشتوانه قانون اساسی و دستگاه 
قضا در این زمینه تحریر الوسیله امام راحل 

است.
آیت الله ســید احمد خاتمی در گردهمایی 
مبلغان ســازمان اوقاف و امور خیریه برای 
اعــزام در ایــام فاطمیه اظهار داشــت: در 
شورای عالی مدیریت حوزه علمیه تصویب 
شد در هفته آینده حوزه علمیه تعطیل شود 
تا مبلغان بــا فراغت بال در ایــام فاطمیه به 

تبلیغ دین و جهاد تبیین بپردازند.
عضو هیئــت رئیســه مجلــس خبرگان 
رهبری، بیان داشــت: حضــرت زهرا )س( 
نماد جهاد تبیین اســت و ایشــان در طول 
هجده بهار عمرشــان همواره در این عرصه 
حضور فعالی داشــتند و در دوره ۷۵ یا ۹۵ 
روز بعد از رحلت پیامبر اسلام؛ به تمام معنا 

در عرصه قول و عمل جهاد تبیین داشتند.
آیت الله خاتمی تصریح کرد: خطبه فدکیه 
حضرت زهرا )س( شایسته تدریس همانند 
نهج البلاغه در حوزه های علمیه است و متن 
جهاد تبیین، در حقیقت همین خطبه است 
که چه شــد مردم با آن همه ســفارش های 
پیامبــر در غدیر خم؛ حضرت علــی )ع( را 
رها کردند.امام جمعه موقت تهران، عنوان 
داشــت: در ایــن دوره نفوذی هــا میراث 
پیامبر را به تاراج بردند و دین کمرنگ شــد 
و منحرفینــی کــه در دوره پیامبر جرأت 
نمی کردند حرف بزنند؛ میدان دار شــدند و 
اقلیت منفور دوباره خــود را ظاهر کردند و 

بلاهایی بر سر اسلام آوردند.

آنجا که ولایت در خطر افتاد همه باید 
سپر شوند

وی ابراز داشــت: آنجا که ولایــت در خطر 
افتاد همه باید ســپر شــوند؛ حتی حضرت 
زهرا )س( و این درس حضرت فاطمه )س( 
به همه مسلمین اســت.عضو هیئت رئیسه 
مجلس خبــرگان رهبری، عنوان داشــت: 
در ۲۰۰ کتــاب اهل ســنت، روایت پیامبر 
اســلام در خصوص حضرت زهرا )س( که 
فرمود فاطمه )س( پاره تن من اســت و هر 
کســی او را بیازارد خدا را آزرده؛ آمده است 
اما با این تفاســیر امت بعد از پیامبر در حق 
دختر ایشــان جفا کردند.آیت الله خاتمی با 
بیان اینکه اگر ولایت برود اسلام رفته است 
افــزود: دیدیم که بعد از شــهادت امام علی 
)ع(؛ تابوت امام حســن )ع( تیرباران شد و 

سر امام حسین )ع( نیز به نیزه رفت.
عضو شــورای مدیریت حوزه هــای علمیه، 
با بیان اینکه جهاد تبییــن واجب و فریضه 
فوری اســت چرا که اگر این فریضه صورت 
نگیرد دشــمن واقعیات را تحریف می کند 
افزود: طلاب در ایام تبلیغــی فاطمیه، باید 
به موضوع حوادث اخیر نیز اشــاره و فضای 

کشور را برای مردم تشریح کنند.
وی گفت: آنچــه در این ۸۰ روز گذشــته 
است؛ اغتشاشات بوده و موضوع اعتراضات 
مطرح نبوده اســت در حالی که دشــمنان 

اصرار دارند نام اعتراض را تکرار کنند.
وی ادامــه داد: آنچــه در اعتراض هــای 
کشــورهای غربی رخ می دهد به کتاب های 
ادیان جســارت نمی کننــد در حالی که در 
ایران اغتشاشگران به مقدســات توهین و 
جســارت کردند و پرچم عزای سیدالشهدا 

)ع( و ایــران را آتش زدند و از ســویی دیگر 
به جان مــردم حمله ور شــدند و افرادی را 
از بســیج و مردم و روحانیت را به شــهادت 

رساندند.
وی با بیــان اینکــه معاندین اخیراً بر ســر 
موضوع محاربــه جنجــال راه انداخته اند 
افزود: پشــتوانه قانون اساســی و دستگاه 
قضا در این زمینه تحریرالوسیله امام راحل 
اســت که فرموده محارب کسی که دیگران 
را با سلاح سرد و یا گرم بترساند، فرقی ندارد 
که آدم کشــته باشــد یا خیر.عضو هیئت 
رئیســه مجلس خبرگان رهبــری، اضافه 
کرد: ما از اعدام اســتقبال نمی کنیم اما اگر 
کســی به جان مردم افتاد و همانند آنچه بر 
سر شهید زاهدلویی، علی وردی و عجمیان 
انجام دادند و آنان را به شهادت رساندند با او 
چه برخوردی باید کرد. حرف ما این اســت 
که فصل الخطــاب همگان؛ قانون اســت و 
قانون مجازات اسلامی حکم فرد محارب را 

مشخص کرده است.
آیــت الله خاتمی ابراز داشــت: فــردی در 
اغتشاشــات اخیر خیابان را بست و با سلاح 

سرد موجب ترس و هراس شهروندان شده 
اســت و تعدادی از قضات پس از دادگاهی 
به این نتیجه رســیدند که این فرد محارب 
است و قانون باید رعایت شود؛ حال ببینید 

که معاندین چه جنجالی را به راه انداختند.

فضاسازی های ضدانقلاب برای آن 
است که دست دستگاه قضا بلرزد

امــام جمعه موقــت تهران، تصریــح کرد: 
همگان باید در برابر قانون تســلیم باشند و 
آنچه از سوی دســتگاه قضا رخ داد بر اساس 
قانون بوده است و فضاسازی های ضدانقلاب 
در این راستا است که دســت دستگاه قضا 
بلرزد و ما هم هیچگاه اعــدام غیر قانونی را 
قبول نداریم اما اگر کســی دست به جنایت 

زد باید بر اساس قانون با وی برخورد شود.
عضو شــورای مدیریت حوزه هــای علمیه، 
تاکیــد کرد: اجــرای قاطع قانــون موجب 
فروکش کــردن جنایــات و اغتشاشــات 
می شــود و دشــمنان بــرای این کشــور 
از  و  دیده انــد  فراوانــی  خواب هــای 
جنایتکارانی که ۱۷ هزار نفــر از ملت ایران 

را ترور کرده اند حمایت می کنند.
عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری، 
با بیــان اینکه به قــوه قضائیــه می گوئیم 
قاطعانه پیش بروید و دســت شما درد نکند 
ابراز داشــت: از ابتــدای پیــروزی انقلاب 
اســلامی تاکنون ۹ فتنه در کشــور رخ داد 
که فتنــه بنی صدر، لیبرال هــا، باند مهدی 
هاشــمی، کوی دانشــگاه، انتخابات ۸۸ و 
اغتشاشــات ۹۸ و فتنه اخیــر از جمله آنان 
بوده اســت.وی تصریح کرد: هدف مشترک 
دشــمنان، معاندیــن و ضــد انقلاب ها در 

تمامــی ایــن فتنه هــا، مقابله با اســلام و 
براندازی جمهوری اسلامی است.

آیت الله خاتمی عنوان داشــت: عمامه نماد 
دین اســت و فقط چند متر پارچه نیست و 
کسی که عمامه را پرت می کند در حقیقت 
دین را پرت کرده است و بسیاری از این افراد 
نافهم هســتند و این نشــانه هایی است که 
هدف از این اقدامــات مقابله و مبارزه با دین 
است.عضو هیئت رئیســه مجلس خبرگان 
رهبری، بــا بیان اینکــه عمامــه پرانی ها 
بزرگنمایی می شود هر چند که وجود دارد 
افزود: البته قبل از انقلاب هم اراذل و اوباش 
این کارها را می کردند و امروز مردم با غیرت 
با افرادی که دســت به این اقــدام می زنند 
برخورد می کنند و نگرانی دشمن از عمامه، 
کارایی آن است که مقتدرانه می تواند شاه و 

رژیم ستمشاهی را سرنگون کند.
امام جمعــه موقت تهــران، تاکیــد کرد: 
هدف دشــمن براندازی دین است و در این 
صورت به هیچ کسی رحم نمی کنند و البته 

اطمینان داریم که دشمنان ناکام هستند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه دشمنان در حوادث اخیر قصد بر هم 
زدن امنیت و از بین بــردن اقتدار نیروهای 
انتظامی را داشــتند ابراز داشت: صد سال 
در کشــور نیروی انتظامی داریم؛ اما سابقه 
نداشــته اســت که با چاقو گــردن پلیس 
را آســیب بزنند و لباس مأمــوران نیروی 
انتظامی را آتــش بزدند و ایــن امر با هدف 
ناامن کــردن جامعه و از بین بــردن اقتدار 
نیروهای حافظ نظم و امنیت رخ داده است 
که اگر ناامنی در کشــور بقرار باشد در این 

صورت پیشرفت امکان پذیر نخواهد بود.

فعالیت های تجاری رایانه ای مشمول قانون نظام صنفی نمی شود

زهرا علیدادی  رئیس مجلــس گفت: از 
آنجایی که پژوهشــگران در تولید قدرت، 
ثروت، معرفت و منزلت نقش کلیدی دارند، 
دشــمن دقیقاً همین نقاط را آماج حملات 

خود قرار دادند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در آیین رونمایی از تازه های نشر، 
منابع دیجیتال و موزه مجــازی کتابخانه، 
موزه و مرکز اســناد مجلس کــه در محل 
مجلس مشروطه برگزار شد، ضمن قدردانی 
از فعالیــت های ایــن مجموعــه در هفته 
پژوهش، گفت: امروز بحث مربوط به علم و 
پژوهش از موضوعات بســیار مهم و اساسی 

برای هر مجموعه، جامعه و کشوری است.

کتابخانه و مرکز اسناد محلی برای 
ذخیره کتاب نیست

رئیــس مجلس شــورای اســلامی ضمن 
تبیین نقــش پژوهش در مجلــس، گفت: 
کتابخانه و مرکز اســناد امروز منبعی برای 
بازیابی و توجه به تجربه و دانش گذشتگان 
برای آینده اســت. امروز پیشرفت جوامع، 
کشــورها و ملت ها که توأم با اقتدار باشــد 
بدون پیشــرفت علم امکان پذیر نیســت و 
اینکه رهبر معظــم انقلاب در حــوزه علم 
و پژوهش تأکید دارند به این خاطر اســت 
که پژوهش به عنوان زیرمجموعه ای از نهاد 
علم نقش اساســی در پیشــرفت، استقلال 
و اقتدار کشــور دارد.وی با اشــاره به اینکه 
بدون شــک اگر امروز به دوره پس از انقلاب 
اسلامی بنگریم، بعضاً تصمیماتی گرفته ایم 
که با اشکالاتی همراه بوده است، تأکید کرد: 
امروز برای رقابــت در زمینه های مختلف با 
کشــورهای دنیا احتیاج به تحول در زمینه 
هایی داریــم که بدون پژوهــش و دانایی و 

بدون تکیه به نهاد علم امکان پذیر نیست.
وی در ادامــه تصریــح کرد: به بیــان دیگر 
حکمرانی و شــیوه درســت اجرایی برای 
تحقق آرمان ها و اندیشــه های سیاســی 
حضرت امام )ره( و آرمان هایی که تعریفی 
نو در این مقطع از اســلام سیاســی است، 

نیازمند علم خواهد بود.

گره مسائل باید با تکیه بر علم و در 
زمان مناسب باز شود

قالیبــاف در ادامه با اشــاره بــه اینکه اگر 
امروز در حل برخی مســائل ناتوان هستیم 
می توانیم آنها را با تکیه بــه علم و پژوهش 
برطرف کنیم، یادآور شــد: به هر میزان که 
در عرصه های پیشــرفت علــم، پژوهش و 
تحقیقات حرکــت کــرده و پژوهش های 
علمی، معتبر و مؤثر داشــته و در کاربست 
ها و در زمان مناســب خود استفاده کردیم، 

موفق بوده و خواهیم بود.
وی خاطرنشــان کرد: البته گاهی ما مسأله 
ای را حل می کنیم اما آن مســئله در زمان 
مناســب حل نشــده لذا تصمیم خوب و در 

عین حال به هنگام لازمه کار است.
رئیس قوه مقننه در ادامه با بیان اینکه امروز 
آنهایی که بــا پژوهش های علمــی، مؤثر و 
معتبر به ایران عزیز و مــردم خدمت کرده 
باعث افتخار هســتند، گفت: پژوهشگران 

از سویی در اســتقلال، آزادی و عزت ما و از 
سوی دیگر در تولید قدرت، ثروت، معرفت 
و منزلت نقش کلیدی دارند و دشــمن نیز 
دقیقاً همین نقاط را آماج حملات خود برای 
تضعیف این بخش چه سیســتم علمی، چه 
افراد علمی و چه روند آموزشی قرار می دهد.

وی بر همین اساس تصریح کرد: امروز یکی 
از مراکز مهم تولید علم و انسان سازی حوزه 
آموزش و پرورش است که متأسفانه آنطور 
که باید و شاید در این مسیر که مسیر تولید 
علم است، کارنامه موفقی نداشته ایم؛ نه در 
حوزه تربیــت، نه در حوزه آمــوزش و نه در 

حوزه پژوهش.

دانایی محوری جبران برخی
 از مشکلات است

قالیباف بــا بیان اینکه آنقدر کــه در دنیا به 
دوره دبستان، مقاطع متوســطه اول و دوم 
به موضوعات تربیتی، آموزشــی با تکیه بر 
حوزه پژوهش و تحقیقات توجه می شــود، 
در کشور ما توجه نمی شود، عنوان کرد: در 

حالی که ایران عزیــز از جهت محتوا در این 
حوزه، عقبه فرهنگی و دینی و منابع علمی 
و دینی در بخــش های مختلــف دارد، اما 
متاسفانه کارنامه قابل قبولی نداریم و شاید 
فرزندان ما در حل مســائل فردی در حوزه 
های شخصی، مسئولیت پذیری جامعه در 
آینده و حل مســائل جامعه در ســطح ملی 
و بین المللی کــه باید توان حل مســئله و 
مسائل مهم را داشته باشند، از مهارت های 
لازم برخوردار نیســتند و این ضعف باید در 
نشست هایی که در حوزه علم دور هم جمع 
می شــویم برطرف شــود و باید بدانیم حل 

مشکل ما در گرو چنین حرکت هایی است.
رئیس نهــاد قانونگــذاری کشــورمان در 
ادامه با اشــاره به اینکه همه نخبگان و همه 
مسئولان در ســطوح مختلف در قوای سه 
گانه و محیط هــای علمی، دانشــگاهی و 
حوزوی و در عرصــه های مربــوط به هنر 
و فرهنــگ کشــور بــه خصــوص کتاب و 
کتابخوانی مســئولیت دارند، بیان داشت: 
باید کتابخوانی و کتاب خوب را ترویج کنیم 

چرا که دانایــی محوری جبــران برخی از 
مشکلات است.

وی افزود: امروز بــا دو چالش جدی جنگ 
اقتصــادی و جنگ ترکیبی روبرو هســتیم 
و این دو لبــه یک قیچی هســتند که علم، 
پیشــرفت و نیروهای جوان، کارآمد و مؤثر 
ما را تحت تأثیر قرارداده و مرجعیت ها را نیز 

در تأثیرگذاری بر افراد تغییر داده اند.
قالیبــاف در ادامه بــا تأکید بــر اینکه باید 
بپذیریم نقشــی که تصویر آینــده را برای 
ذهن جوانان دنیا می ســازد، به همان اندازه 
مفاهیم را نمی ســازد، ابراز داشــت: وقتی 
روایتی بــا یک نگاه آینده نگــری ایجاد می 
شــود و مرجعیت آن در یک شبکه به عنوان 
یک فناوری مــورد توجه قرار مــی گیرد، 

عرصه رقابت و مبارزه نیز متفاوت می شود.
وی در ادامــه با یــادآوری ایــن مطلب که 
مواردی که در مکاتب انسان ساخت دنبال 
می شــد، روزی بازار و روزی رفــاه بود اما 
امروز شبکه اســت، گفت: آنها نگاهی دارند 
که ما باید با تحقیق و پژوهش، برنامه ریزی 
دقیقی برای آن داشته باشــیم. امام راحل 
)ره( با یک مبارزه باعث احیای مجدد اسلام 
و عزت امت اســلامی شــد که امروز برای 
رقابت با این دنیا و این نــگاه ها باید بیش از 
هر زمــان دیگری از علم و دانــش و تکیه به 
پژوهش به عنوان زیرمجموعه ای از مسائل 
علمــی توجه کــرده و مهارت هــای امروز 

جامعه خود را در همه ابعاد دنبال کنیم.
قالیباف در جریان این مراسم، از ۳۰ عنوان 
کتاب تــازه های نشــر کتابخانــه مجلس 
رونمایی کــرد. همچنین از آثــار دیگری از 
جمله از یک هزارمیــن مرمت کتاب خطی 
ایــن دوره، پایــگاه اطلاع رســانی مرکز و 
همچنین از ۴ میلیون و یکمین سند اسکن 
شــده موجود در مجموعه رونمایی به عمل 

آمد.
رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان این 
نشست از اسناد، کتب و نسخ خطی موجود 
در کتابخانــه، موزه و مرکز اســناد مجلس 

شورای اسلامی نیز بازدید به عمل آورد.
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رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:
و در بورس کالا شفاف  بازار بی قاعده خودر

شده است
 رییس کمیســون اقتصادی مجلس گفت: با عرضه خودرو از شیوه های 
غیرشــفاف و بی قاعده همچون قرعه کشی به بستر شــفاف و نظام مند 
بورس کالا شاهد حذف رانت و شفاف شدن معاملات هستیم.محمدرضا 
پورابراهیمی به عرضه خــودرو در بورس کالا و مزایای آن اشــاره کرد و 
اظهار داشت: با عرضه خودرو از شیوه های غیرشفاف و بی قاعده همچون 
قرعه کشی به بستر شــفاف و نظام مند بورس کالا شــاهد حذف رانت و 
شفاف شدن معاملات هستیم و در این میان عده ای برای انتقال معاملات 

به روش های غیرشفاف و بازگشت رانت و فساد تلاش می کنند.
وی با بیان اینکه عرضه خــودرو در بورس کالا، فراهم شــدن یک بازار 
شــفاف در حوزه اقتصادی و تفکیک از یک بازار غیر شفاف است، افزود: 
با عرضه خودرو در بورس کالا میزان عرضه، تقاضا و قیمت ها به صورت 
شــفاف بر روی تابلو اعلام می شود و توســط طرف تقاضا قابل احصاء، 
پیگیری و شناســایی خواهد بود، امــا در مدل های ثبــت نامی قبلی 

بسیاری از فاکتورهای معامله قابل رصد و پیگیری نبود.
پورابراهیمی تصریح کــرد: در حقیقت عرضه خــودرو در بورس کالا، 
حذف فضای مبتنی بر رانت قیمتی اســت که به واسطه دستوری بودن 
قیمت ها ایجاد شده بود و در آن شیوه مشخص نبود مابه التفاوت قیمت 
درب کارخانــه و بازار آزاد به چه افرادی می رســد.رییس کمیســیون 
اقتصادی مجلس خاطرنشــان کرد: ســوابق و تجربه نشــان می دهد 
که عرضه خــودرو به شــیوه های قبلی از جمله قرعه کشــی نمی تواند 
کمکی به مصرف کنندگان واقعی باشــد، در این راستا حتی بسیاری از 
متقاضیان امکان ورود به ســامانه قرعه کشی نداشتند و یا شانس بسیار 
اندکی نیز برای خرید به وجود می آمد که این امر از معایب بازار خودرو 

در سال های اخیر بوده و دلیل اصلی آن عدم وجود بازار شفاف بود.

شفاف سازی از چالش های اساسی در بازار خودرو
وی با تاکید بر اینکه نتیجه اســتفاده از روند قرعه کشی عرضه خودرو 
در بازار، تبدیل بخشــی از قیمت گذاری ها در بازار به رانت برای دلالان 
است، اظهار داشــت: این مســاله به عنوان چالش اساسی در این حوزه 
تلقی می شــد که عرضه خودرو در بورس کالا کمک کرد تا ضمن حذف 
فضای دلالی و واســطه گری، قیمت ها برای خریدار به صورت شــفاف 
متناسب با عرضه و تقاضا تعیین شود و از سوی دیگر فروشنده می تواند 

از این طریق قیمت های واقعی را در صورت های مالی خود اعلام کند.
پورابراهیمی اعلام کرد: بورس کالا امــکان برنامه ریزی برای تقاضای 
مصرفی کشــور از طریق روش های مختلف را فراهــم می کند که این 
اتفاق می تواند کمکی در پیش بینی و برنامه ریزی کشــور برای تقاضا و 
نیاز کشور باشد.رییس کمیســیون اقتصادی مجلس به اعلام واردات 
خودروهای خارجی توســط دولت اشــاره کرد و گفــت: هرچند هنوز 
عرضه این خودروها در بورس کالا عملیاتی نشده، اما امیدوارم به زودی 

بخشی از این خودروها وارد کشور شود.

دلایل افزایش قیمت خودرو
پورابراهیمی با بیان اینکه بورس کالا بازاری شفاف برای اقتصاد کشور 
است و باید مورد ارزیابی مثبت قرار گیرد، افزود: از نگاه ما اصل افزایش 
قیمت هایی که طی چند روز گذشــته با توجه به شرایط کشور در بازار 
رخ داده قابل قبول نیست و افزایش بی رویه قیمت خودرو نیازمند یک 
بازنگری در نحوه مدیریت عرضه و تقاضا در کشور است؛ چراکه بخشی 

از این تقاضا تبدیل به تقاضای غیرمصرفی شده است.

رییس کمیســیون اقتصادی مجلس افزایش قیمت خودرو در بازار را 
ناشــی از عواملی مانند عدم اجرای تعهــدات عرضه کنندگان خودرو، 
تغییرات نرخ ارز، حرکت بخشــی از سرمایه ها به ســمت بازار خودرو و 
ایجاد تقاضای کاذب ســرمایه گذاری دانســت.وی با اشاره به اهمیت 
تحلیل اغتشاشــات اخیر گفت: این موضوع اثر منفی در اقتصاد کشور 
داشت؛ چراکه همواره مراودات اقتصادی در زمان اغتشاشات با کاهش 

همراه می شود و میزان ورود و خروج منابع کاهش خواهد یافت.

اصلاح یک بازار بی قاعده و غیرشفاف
وی در پاسخ با این موضوع که برخی نمایندگان نسبت به عرضه خودرو 
در بورس کالا نظر منفی داشــته اند، گفت: کنار گذاشــته شدن عرضه 
خودرو در بورس به معنای جایگزینی و اســتفاده از یک بازار غیرشفاف 
است که در آن مســایل مربوط به فساد، رانت و بســیاری از موضوعات 
مربوط به عدم شفافیت رقم خواهد خورد؛ بنابراین شرایط روشن است 
و باید بین یک بستر شفاف و قابل رصد و بازار بی قاعده و غیرشفاف یکی 
را انتخاب کنیم که این جریان اصلاح فرآیندهــا از چند ماه پیش آغاز 

شده است.

مالیات قطره چکانی لوکس ها!
آمارها نشــان می دهد که درآمد مالیاتی دولت از صاحبان خودروها و 
همچنین خانه های لوکس ناچیز بوده اســت، به طوریکه این مالکان در 

۸ ماه امسال جمعا کمتر از ۴۰۰ میلیارد تومان مالیات پرداخت کردند.
پای خانــه و خودروهای لوکس در ســال۲های قبل به نظــام مالیاتی 
کشور باز و قرار شد براســاس قانون بودجه، خانه های بالای ۱۰ میلیارد 
تومان و خودروهای بالای یک میلیارد تومان مشــمول مالیات شوند. 
اما از زمان تصویــب این ارقام برای اخذ مالیــات از این خانه و خودورها 
تاکنون، همواره یکی از موضوعات انتقادی مهمی که از سوی کارشناس 
مطرح می شــود، پایین بودن نرخ های تعیین شــده برای این خانه ها و 
خودروهاست که به اعتقاد کارشناسان، این نرخ ها همه لوکس نشین ها 
را در تــور مالیات قرار نمی دهــد.  طرف دیگر ماجرا به شناســایی این 
خانه ها و خودروها مربوط می شــود، موضوعی که وزیــر اقتصاد نیز به 
آن اشاره کرده و گفته بود که ابتدا باید وزارت راه و شهر سازی نسبت به 
شناخت خانه های لوکس اقدام کند و ســپس ما در مقام وصول مالیات 
از آنها برآییم، ضمن اینکه یکی از مشــکلات مهم وزارت اقتصاد، فقدان 
ضمانت اجرا برای این قانون است.خاندوزی تاکید کرده بود که در حال 
حاضر، عملًا تا صاحب خانه لوکسی که شناسایی شده است، قصد خرید 
و فروش نداشــته و ناگزیر از گرفتن برگه مفاصا حساب مالیاتی نباشد، 
نمی توانیم از وی مالیات بگیریم؛ یعنی اگر فردی قصد فروش خانه خود 

را نداشته باشد، ما ابزاری برای وصول نداریم.
اعــداد و ارقام نیز بر مشــکلات اخــذ مالیــات از لوکس نشــین ها و 
لوکس سوارها مهر تایید زده است. بر این اســاس در طبق آمار در ۶ ماه 
نخست امســال مالیات دریافتی از واحدهای مسکونی گران قیمت )با 
احتساب عرصه و عیان(، حدود ۱۲ میلیارد تومان بوده که در هفت ماه 
به حدود ۱۷ میلیارد و در هشت ماه به حدود ۲۰ میلیارد تومان رسیده 
اســت.درواقع صاحبان خودروها و خانه های لوکس در ۸ ماه امســال 

جمعاکم تر از ۴۰۰ میلیون تومان مالیات پرداخت کردند.

بازار

سمیه رســولی  ســخنگوی اقتصادی 
دولت از موافقت دولت بــا افزایش میانگین 
۲۰ درصدی حقوق کارکنان دولت در سال 
۱۴۰۲ خبر داد.ســید احسان خاندوزی در 
نشست خبری اظهار کرد: در تمام یک سال 
گذشــته مهم ترین رویکرد اقتصادی دولت 
ســیزدهم برگرداندن ریل اقتصاد به مسیر 
انضباط بخشی در سیاست های مالی و پولی 
با هدف مدیریت بی ثباتی های اقتصاد کلان 
بوده است.سخنگوی اقتصادی دولت افزود: 
بی انضباطی های پولــی و مالی در چندین 
سال گذشته و رهاشــدگی ها موجب شده 
بود موتورهای خلق تــورم در عرصه پولی و 
بانکی شکور و بی انضباطی های مالی دولت 

فعال شده بود.

دولت دنبال انضباط مالی است
وی اضافــه کــرد: انضباط بخشــی به این 
وضعیت نیازمند ایجاد تحول در فرایندهای 
گذشــته بود که یکی از راه هــای انضباط 

بخشی تکیه بر منابع پایدار بود.
به گفته وزیــر اقتصاد، در ۸ ماهه امســال 
۸۰.۵ درصد منابع عمومی بودجه امســال 
محقق شده است و نســبت به تحقق منابع 
عمومی در سال گذشــته ۵۶ درصد رشد را 
نشان می دهد.خاندوزی ادامه داد: در ۸ ماه 
امســال در منابع نفــت ۳۶۰ درصد، منابع 
گمرک و سایر درامدهای جاری ۶۷ درصد، 
پ و واگذاری شــرکت های دولتی ۳۲ برابر 

رشد نسبت به سال قبل داشتیم.
وی گفت: در تابســتان ســال جاری رشد 
۸.۷ درصــدی صنعت، رشــد ۷ درصدی 
معدن، رشــد ۱۰.۴ درصدی نفت، رشــد 
۲.۴ درصــدی خدمات و رشــد ۰.۸ درصد 
کشاورزی را داشــته ایم که در مجموع رشد 

۳.۴ درصدی را شاهد بوده ایم.

کاهش 80 درصدی استفاده
 از تنخواه بودجه

وزیر اقتصــاد ادامه داد: میزان اســتفاده از 
تنخواه بودجه کمتر از ۸ هزار میلیارد تومان 
بوده که کاهش ۸۰ درصدی نسبت به سال 
قبل دارد.وی افزود: ســقف منابع عمومی 
بودجه دولت تا سقف ۲ هزار همت افزایش 
می یابد که ناشــی از شفاف ســازی بودجه 
است و مواردی است که در سالهای گذشته 
در بودجه عمومی ذکر نمی شــد اما در واقع 
جزئــی از بودجه عمومــی بود.وزیر اقتصاد 
ادامه داد: رشــد سهم مولدســازی درآمد 
دولت را در دســتور کار داریم تا وابســتگی 
بودجه به نفــت افزایش نیابــد و در عوض 
سایر درآمدهای پایدار افزایش یابد که این 

موضوع به معنای فشار مالیاتی نیست .

مالیات بر تولید ۷ درصد کاهش یافت
وی اضافه کرد: کاهش ۵ درصــد به اضافه 
۲ درصــد مالیــات تولیدکننــده در دولت 
تصویب شــد که یعنی ۲ سال پیاپی مالیات 

بر تولید ۷ درصد کاهش یافت.
خاندوزی گفت: هیأت وزیــران با میانگین 
رشــد ۲۰ درصد حقوق و دستمزد کارکنان 

دولت برای سال ۱۴۰۲ موافقت کرد.
وی افزود: در واقع برای کارکنانی که حقوق 
کمتری می گیرنــد بالاتــر از ۲۰ درصد و 
کارکنانی کــه حقوق بیشــتری می گیرند 
کمتــر از ۲۰ درصد افزایــش خواهد یافت 
که البته عدد نهایی بــا تصویب در مجلس 

مشخص می شود.

پرداخت یارانه ها اصلاح می شود
خاندوزی در مورد یارانه های نیز اظهار کرد: 
نوع سیاســت اهدای یارانه کشور سیاست 
بهینه ای نبود و صاحبنظران ایرادات جدی 
بر شیوه های پرداخت و اصابت یارانه مطرح 

می کردند.
وی افزود: به همین جهت هم رئیس جمهور 
از اردیبهشــت ماه اعلام کرد پرداخت یارانه 
با شــیوه فعلی موقت خواهد بود و شــیوه 
جدیدی برای پرداخت خواهیم داشــت که 
در یکی از استان ها شیوه جدید اجرای یارانه 
پیاده سازی شــد و وزارت کار وعده داده که 
بعد از یک ماه از اجرای آزمایشــی نتایج را 
به ستاد اقتصادی دولت می آورد.خاندوزی 
گفت: مردم می توانند پیــش از واریز یارانه، 
خرید اعتباری کنند و مابه التفاوت را دولت 
پرداخت خواهد کرد و اگر علاقمند نبودند 
که یارانه را از طریق خرید اعتباری کالاهای 
اساســی خرج کننــد می تواننــد منتظر 

دریافت نقدی یارانه بمانند.

قفل واگذاری خودروسازان باز می شود
وزیر امــور اقتصــادی و دارایــی در مورد 
واگذاری خودروســازان نیــز تصریح کرد: 
بر اســاس صورتجلســه ۱۴ آذر ماه قرار بر 
این شــد که واگذاری دقیق باشــد و مانند 
گذشــته، یک تجربه شکست خورده نباشد 
بر همین اساس قرار شد ابتدا وزارت صمت 
سند توسعه صنعتی صنعت خودرو را تدوین 
کند و سپس اصلاح سیاست قیمت گذاری 

دســتوری و البته واگذاری ســهام تودلی 
خودروسازان را انجام دهد.

وی افزود: پس از این اقدامات قفل واگذاری 
این دو شــرکت خودروســاز بازگشــایی 

می شود.
سخنگوی اقتصادی دولت گفت: همچنین 
کنسرســیومی از فعالان صنعــت خودرو 
تشکیل شــده که بنا دارند مشــترکا سهام 
تودلی خودروســازان را تملک کنند که هم 
مساله سهام تودلی حل و فصل شود و بخش 
خصوصی نیز نقش مدیریتــی ایفا کند زیرا 
دولت اگرچه ســهام زیادی ندارد اما نقش 
مدیریتی را ایفا می کرد کــه امیدواریم این 
سیاســت های میاده ســازی شــود تا این 
واگذاری به سرنوشــت خصوصی ســازی 

هایی که قبلًا بود دچار نشود.

برنامه ریزی برای تهاتر نفت با توسعه 
بخش ریلی

وی در مورد برداشت از صندوق توسعه ملی 
گفــت: ۱۱ هزار میلیارد تومــان از صندوق 
توســعه ملی به حســاب خزانه دولت واریز 
شــده و طبق تخصیص ســازمان برنامه و 
بودجــه این پول صرف طرح هــای عمرانی 
عقــب افتاده ای خواهد شــد کــه در صف 
تخصیص بودند.خانــدوزی در مورد تهاتر 
نفت نیز افزود: با اجازه رهبری مقرر شــد با 
استفاده از شــیوه تهاتر نفت برای پیشبرد 
پروژه هــای ریلی و ترانزیتــی برنامه ریزی 
کنیم کــه آئین نامــه این طــرح دیروز در 

کمیسیون اقتصادی دولت تصویب شد.

توضیحات خاندوزی در مورد افزایش 
نرخ بهره بانکی

وزیر اقتصاد در پاســخ به سوال مهر در مورد 
احتمال افزایــش نرخ بهــره بانکی، گفت: 
وضعیت بازار ســرمایه وضعیت امیدبخشی 
برای فعالان بازار اســت البته بازار همواره 
نوســان دارد ولی شــرایط اخیر قابل توجه 
بوده است.وی افزود: در مورد نرخ بهره اجازه 
دهید بگویم که بانک مرکزی و شورای پول 
و اعتبار مرجع تعییــن و تصویب نرخ کف و 
سقف دالان بانکی و نرخ سپرده و تسهیلات 

در بازار بانکی هستند.
خاندوزی تصریح کــرد: در این موضوع هم 
جلســاتی در شــورای پول و اعتبار برگزار 
شــده که امیدوارم بعد از تصویــب نهایی 

دبیرخانه بانک مرکزی نتایج را اعلام کند.

حمایت از سهامداران خرد در بودجه 
سال 1402

سخنگوی اقتصادی دولت ادامه داد: دولت 
برای اینکــه به وعده خود بــرای حمایت از 
ســهامدار خرد عمل کند از ۴ آبان ماه اعلام 
شد که ســهامداران خرد از ســازوکار بیمه 
سهام استفاده کنند که بیش از نیم میلیون 
نفر اســتفاده کردند که اســتقبال فراتر از 
انتظار ســازمان بورس بود.وی تصریح کرد: 
برای اینکه ســال آینده وضعیت بهتر شود 
عدد مشــخصی در بودجه ۱۴۰۲ توســط 
هیأت وزیران تصویب شــد که برای ســال 
آینده کنار گذاشته شود تا با استفاده از این 

پشتوانه بودجه حمایتها انجام شود.

پرداخت سود سهام عدالت 
در دو روز آینده

ســخنگوی اقتصادی دولت در مورد واریز 
سود ســهام عدالت هم تصریح کرد: شورای 
عالی بورس تصویب کرده بــود تا پایان آذر 
ماه نیمی از سود ســهام سال ۱۴۰۰ را واریز 
کند که معادل کل سود سهام پرداختی در 
سال گذشته است.وی ادامه داد: امروز صبح 
این اتفاق افتاد و واریز ســود در حال انجام 
است و به تدریج تا فردا و پس فردا برای سایر 

سهامداران واریز می شود.
خانــدوزی افــزود: همه مشــمولان تحت 
پوشش نهادهای حمایتی شناسایی شدند 
و به محض اینکه مصوبه هیأت دولت بیاید، 
تا پیش از اســفند ماه و بدون نیاز به مراجعه 

مردم، سهام عدالت به آنها اختصاص خواهد 
یافت.

استدعای خاندوزی از مجلس برای 
تصویب مالیات بر عایدی سرمایه

وی در مورد قیمت و واردات خودرو، گفت: 
مجموع عوامــل بر قیمت خــودرو اثرگذار 
هستند که از نرخ ارز تا قوانین و دلالی و … 
را شامل می شود.خاندوزی بر لزوم تصویب 
مالیات بر عایدی سرمایه تاکید کرد و افزود: 
از مجلس اســتدعا می کنم که در تصویب 
مالیات بر عایدی ســرمایه اقدامات لازم را 
انجام دهــد تا جلوی هجوم ســفته بازانه را 
بگیریم. هر چه زودتر این قانون را داشــته 

باشیم وضع بهتر خواهد شد.
وزیر اقتصاد اضافه کــرد: در روزهای آینده 
که وزارت صمت وعده داده بخش های اول 
مربوط به واردات خــودرو صورت می گیرد 
امیدواریم شاهد تأثیر این خودروها بر بازار 

خودرو باشیم.

تلاطمات ارز ناشی از مسائل سیاسی 
ماه های اخیر است

خاندوزی در مورد قیمت ارز اظهار کرد: در 
ســتاد اقتصادی دولت با کنار هم گذاشتن 
شــاخص ها و متغیرها به ایــن جمع بندی 
رســیدیم که بخش اعظمی از نیاز تجاری 
کشــور در حوزه صادرات و واردات است که 
منابع کافی در ســامانه نیما برای پوشــش 
دهی تقاضــای واردکننــدگان وجود دارد. 
نیازهایی اســت که همین امروز در سامانه 
نیما امکان پاســخ دهی به آنها وجود دارد و 

بانک مرکزی می تواند کنترل کند.
وی افزود: اما درصد بسیار کمی از نیازهای 
غیررســمی که تحت عنوان واردات قاچاق 
یا واردات غیررســمی شــناخته می شوند 
که تقاضاهای خود را در بازارهای رســمی 
اعــلام نمی کنند.خانــدوزی گفــت: موج 
القای ناامنــی که در شــهریور و مهر ماه در 
فضای خیابانی وجود داشــت و از آبان و آذر 
ماه بنا به صلاحدید خود بــه جای کوچه و 
خیابان فضای اقتصادی منتقل شد و وقتی 
رسماً ایران اینترنشــنال در مورد بانک و ارز 
ایران برنامه می گذارد پس این تلاطمات با 
بنیان های اقتصادی سازگار نیست و ناشی 
از جریاناتی اســت که دارند مردم را به این 
سمت سوق می دهند که ارز از کشور خارج 
و منابع خود را تبدیل به ریال و ارز نقد کنند.

ســخنگوی اقتصادی دولت افزود: بنابراین 
کمک همه شــما را می طلبد کــه در حوزه 
رســانه، درصد کمی از تقاضاها که یا برای 
خروج ســرمایه و یا برای واردات غیررسمی 
اســت را به حجم اصلی و عظیم حواله ها که 
۱۰ برابر بزرگ تر از بخش از غیررسمی است 
و از ســامانه نیما و با نرخ های دیگری تسویه 
می شــود یکی نکنید تا ایــن جهت گیری 
و قیمت ســازی ها که در کانالهای ســفته 
بازی صــورت می گیرد بــر ذهنیت جامعه 
تأثیر نگذارد.وی تصریــح کرد: اگر امروز در 
رسانه ها اعلام شود که قیمت سیب زمینی 
۳ روز دیگر ۳ برابر می شــود از همین امروز 
هجوم خرید را شــاهد خواهیم بود که باعث 
می شــود قیمت قبل از ۳ روز افزایش یابد، 

این مساله مربوط به انتظارات می شود.
ســخنگوی اقتصادی دولت گفت: اگر همه 
به دنبال این هســتیم کــه مصالح بلندمت 
کشــور و مردم و اقتصاد ایران حفظ شــود 

نباید انتظارات کاذب ایجاد کنیم.
وزیر اقتصاد اظهــار کرد: بایــد ببینند که 
بنیان های اقتصــادی، نقدینگی، خلق پول 
بانک ها و … کــه موتور خلق تورم اســت 
کنترل می شــود.خاندوزی تاکیــد کرد: از 
بانک مرکزی انتظار دارم که با سیاست های 
خود بتواند بر بی ثباتی ایجاد شــده بر بازار 

ارز غلبه کند.

دنبال اجرای توافق 2۵ ساله 
با چین هستیم

ســخنگوی اقتصادی دولت در مورد روابط 

با چین، گفت: چین جــزو متقاضیان بزرگ 
انرژی دنیا اســت و همین الان که صحبت 
می کنیم بخشی از نیازهای انرژی خود را از 

ایران تأمین می کند.
وی با بیــان اینکه در ۸.۵ ماه ســال جاری 
ســطح تجارت خارجی ایران و چین به ۲۰ 
میلیارد دلار رســیده است، افزود: بخشی از 
توافق ۲۵ ساله ایران و چین مربوط به تأمین 
انرژی است و بخش دیگر سرمایه گذاری در 
حوزه انرژی اســت که همچنان مورد تاکید 
چین اســت و این نکته هم توســط معاون 
نخست وزیر چین در نشســت اخیر مطرح 
شــد. و باید تلاش کنیم هر چه ســریع تر 

توافقات عملیاتی شود.
خاندوزی ادامــه داد: مقام مســئول برای 
برنامه ۲۵ ســاله ایران با چیــن معاون اول 
رئیس جمهور است و طبق اطلاعاتی هم که 
دارم برای سفیر جدید ایران در چین وزارت 

امور خارجه به زودی تصمیم می گیرد.
وی اضافه کرد: در ۱۶ توافــق عملیاتی که 
اخیراً مورد توافق هــر دو طرف قرار گرفت، 
ما ۴ محور خیلی مهم داشتیم که حتماً شما 
هم حق می دهید که جزئیــات آن تا زمان 

عملیاتی شدن محرمانه بماند.
خاندوزی گفــت: البته محورهــای توافق 
سرمایه گذاری مشترک، در حوزه های بنادر 
و ترانزیت و همچنین در حوزه انرژی و روابط 
بانکی است.به گفته وی، در گذشته در حوزه 
بانکی راحت تــر و بهتر با چیــن همکاری 
داشتیم اما در دولت قبل مشکلاتی به وجود 
آمد که تلاش می کنیم مشکلات رفع شود.

وزیر امــور اقتصادی و دارایــی تاکید کرد: 
در ســال آینده ایــن توافقــات و اقدامات، 
آثار خودش را در حوزه تجــارت خارجی و 

سرمایه گذاری نشان خواهد داد.

صادرات نفت ایران بیش از یک 
میلیون بشکه در روز

سخنگوی اقتصادی دولت همچنین اظهار 
کرد: نرخ رشــد نقدینگی مســیر نزولی را 
ادامه داده و از ۴۲.۸ درصد در ابتدای دولت 
به ۳۴.۳ کاهش داشــته و نشــان می دهد 
موتور اصلی ایجاد تورم و کاهش ارزش پول 

ملی کنترل می شود.
وی افــزود: بر خلاف برخی فضاســازی ها، 
حتی در حــوزه سیاســت های ارزی چون 
مقداری کمّــی صادرات نفتی مــا در مهر و 
آبان بیش از یک میلیون بشکه در روز است، 
وصولی منابع ارزی در دو ســه ماه گذشته 
بهتر اســت.خاندوزی گفت: البته مذاکرات 
برای اســتفاده از منابع ارزی بلوکه شده هم 
در جریان است و با سررســید آن می توان 
سیاســت های بانک مرکزی با دست بازاری 

این اقدامات را دنبال کند.
وی درباره اینکه نــرخ ارز چه زمانی کنترل 
می شود، گفت: نوســانات ارزی از آبان ماه 
تا امروز، با بنیان های بازار ارز کشــور یعنی 
منابع و مصارف ارزی ما و کنترل نقدینگی 
ســازگار نیســت و رئیس جمهور و ستاد 
اقتصادی دولت از بانک مرکزی خواستند 
تا مهار کند.خانــدوزی ادامــه داد: بانک 
مرکزی ایــده و تیم ارزی خــود را نیازمند 
تغییر دید و انجام شــد و امیدواریم با این 
تغییر شــاهد موفقیت در برگشت ثبات در 

بازار ارز باشیم.

تورم کاهشی است
ســخنگوی اقتصادی دولت در پاســخ به 
این سوال که شــما قبلًا گفته بودید دولت 
سیزدهم اگر کاری هم نکند، تورم کاهشی 
می شود، اظهار کرد: خوب است ببینیم که 
نرخ تورم در ابتدای کار دولــت چند بوده و 
به چند رسیده اســت؟ بانک مرکزی و مرکز 

آمار اختلافاتی در نحوه محاسبه دارند.
وزیر امــور اقتصادی و دارایــی اضافه کرد: 
همچنان معاونان اقتصادی همان کســانی 
هستند که در دولت قبل هم بوده اند و کسی 
هم دســتکاری در آمار نمی کند؛ از شهریور 
سال گذشــته تورم مصرف کننده از ۶۰ به 

۴۰ درصد رسیده و تورم تولیدکننده بیش 
از ۴۰ درصد کاهش داشــته و هنوز علیرغم 
اینکه توسط کســانی که در دولت گذشته و 
فعلی تولید آمار می کننــد، با تعجب مواجه 
هســتیم که گفته می شــود اگر کاری هم 

نشود تورم کاهشی خواهد شد.
ســخنگوی اقتصادی دولت عنوان کرد: ما 
اصلًا از تورم و نقدینگی فعلی رضایت نداریم 
ولی حداقل توقع کارشناسی انتظار می رود 
که اهل علم و خبر به اخلاق حرفه ای پایبند 
بــوده و به دولتی کــه اراده کرده کســری 
بودجه به حداقل برســد و سراغ درآمدهای 

موهوم نرود کمک کنند.

دنبال شفافیت در بودجه هستیم
خاندوزی درباره نگاه دولــت درباره بودجه 
۱۴۰۲ هم با بیــان اینکه بودجه هفته آینده 
به مجلس ارســال می شــود، گفت: دولت 
برای بررسی بودجه ســال آینده ۱۸ جلسه 
تخصصی با حضور تمامی اعضــای کابینه 
در ســه شــیفت برگزار کرد؛ بخش زیادی 
از احــکام و تبصره های بودجــه که ماهیت 
بودجه ای نداشت و به نحوی آویزان بودجه 
بود و در دولت نوشته می شــد و در مجلس 
به آن اضافه می شد، به عنوان احکام دائمی 
نشانه گذاری شــده تا به عنوان حکم دائمی 

تبدیل شود که موجب سهولت خواهد بود.
وی افزود: رویکرد ما در بودجه این است که 
به سمت واقعی شدن و شفاف شدن بودجه 
برویم؛ بودجه نباید سند گمراه کننده باشد. 
علیرغم اینکه ممکن اســت زمان انتشــار 
بودجه، بحث ها درباره سقف و منابع بودجه 
شــکل بگیرد ولی ما این را انجــام دادیم تا 
ســال های آینــده کار بهتر پیــش برود و 
بســیاری از مــوارد به داخــل بودجه آمده 

واقعی است.

تیم اقتصادی دولت تغییر نمی کند
خاندوزی در مورد تغییــرات تیم اقتصادی 
دولت، تصریــح کرد: تغییرات شــامل تیم 

اقتصادی دولت نمی شود
ســخنگوی اقتصادی دولت گفت: در واقع 
خبری که ســخنگوی دولت آقای بهادری 
مبنی بر تغییر ۱۰ نفر در دولت داده بودند 
شامل تیم اقتصادی نمی شــود.وی ادامه 
داد: ۱۰ تغییــر مدیریتی که اعلام شــده 
بود ممکن اســت نه تا پایــان آذرماه، بلکه 
تا هفته های آینده انجام شــود. چند تغییر 
تاکنــون رخ داده و احتمــالاً در روزهای 
آینده در سطوح استانداری تغییراتی انجام 
خواهد گرفــت که در دولــت درباره ی آن 
تصمیم گیری می شــود. ولی راجع به تیم 
اقتصــادی امیدواریم با کمک رســانه ها، 
برخی فضاســازی ها علیه دولت کمتر شود 
و دولت بتواند با تمام توان به مســیر خود 

ادامه دهد.

دسترسی به صورت مالی ۶00 شرکت 
دولتی تا پایان بهمن

وی در مــورد انتشــار صورت هــای مالی 
شرکت های دولتی گفت: صورت مالی ۴۵۰ 
شرکت دولتی در دسترس قرار گرفته است 
و تا پایان بهمن ماه این عدد به ۶۰۰ خواهد 

رسید.
وزیــر امور اقتصــادی و دارایــی ادامه داد: 
تلاشمان این اســت در سال آینده به رکورد 
۱۰۰۰ شرکت دولتی با صورت مالی شفاف 
برسیم. برخی از دستگاه ها با توجیهاتی این 

صورت های مالی را منتشر نکرده بودند.

صدور بیش از 1۵٩ هزار مجوز
 کسب و کار

وی درباره صدور مجوز کسب و کار از درگاه 
ملی اظهار کــرد: با توجه بــه تاکید رئیس 
جمهور در کمک به تولید و کم هزینه کردن 
فعالیت کارآفرینان، در زمینه دستگاه هایی 
که از قانون تسهیل صدور مجوز کسب و کار 
تخطی کردند بدون اغماض معرفی صورت 
گفته و اطلاعــات کامل این دســتگاه ها را 
اعلام کردیم و جلساتی با نهادهای نظارتی 
و قوه قضائیه داشتیم و امیدواریم نهادهای 
نظارتی بــه وظیفه خود عمــل کنند، برای 
دولت این موضــوع اهمیــت دارد زیرا اگر 
این اتفــاق رخ بدهد نوعی از امید را شــاهد 
خواهیم بود که درپیچ و خم ادارات وقتشان 

تلف نشود.
ســخنگوی اقتصادی دولت گفت: تا امروز 
بیش از ۱۵۹ هزار مجوز در مسیر درگاه ملی 
مجوزها برای کســب و کار صادر شده است 
بدون اینکه این تعداد به دستگاهی مراجعه 
کنند، تا چند ســاعت دیگــر در همین روز 
اولین مجوز که مربوط به حوزه گردشگری 
است با وجود اینکه دســتگاه مربوطه صادر 
نشــده درگاه ملــی اولین مجــوز را صدور 

می کند.
وی افــزود: ۵۰ مجــوزی هســتند کــه 
دستگاه ها خدمت انتقال مجوز را در سامانه 
خود انجام نداده اند و طبق قانون درگاه ملی 

مجوز این تسهیل را انجام خواهد داد.



ماجرای تغییر دامنه پرداخت یارها چیست؟

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

صنعت لوازم خانگی می تواند جهانی شود 
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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:
تمام تلاش خود را برای حمایت از کسب و کارهای 

دیجیتال انجام می دهیم
زارع پور در پیامی در فضای مجازی از اهتمام جدی وزارت ارتباطات در 

اجرای آئین نامه حمایت از کسب و کار اقتصاد دیجیتال خبر داد.
 عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در کانال شخصی 
خود در یکی از پیام رســان های بومی در خصوص سامانه و مرکز تماس 
۱۶۴۹ که روز گذشــته رونمایی شد، نوشــت: در ادامه اجرایی شدن 
مصوبات آئین نامه حمایت از کســب و کارهای اقتصاد دیجیتال سایت 
و مرکز تماس مربوط به این طرح به عنــوان پل ارتباطی میان صاحبان 
سکوهای مشمول، صاحبان کســب و کارهای فعال بر بستر سکوهای 
مشمول و کاربران مراجعه کننده به این سکوها با دولت راه اندازی شده 
است.تمام تلاش خود را برای حمایت از کسب و کارهای دیجیتال انجام 
می دهیماز این پس فعــالان این حوزه می توانند بــا مراجعه به پایگاه 
اینترنتی ir.www۱۶۴۹ و یا تماس با شماره ۱۶۴۹ از آخرین اطلاعات 
مربوط به سکوهای مشمول اجرای این طرح و حمایت های مختلفی که 
تکالیف دستگاه های اجرایی است مطلع شوند. علاوه بر این، در سامانه 
مذکور امکان ثبت شکایات کاربران از ســکوهای مشمول حمایت و یا 
حتی شکایت سکوها از دستگاه های اجرایی دارای تکلیف که در فرآیند 
اجرایی شــدن مصوبه حمایت از کســب و کارهای اقتصــاد دیجیتال 

کوتاهی کرده اند، پیش بینی شده است.
البته باید توجه داشــت که اطلاعات و محتوای این ســامانه به تدریج و 
با طی شــدن فرآیند اجرایی طرح حمایت از کســب و کارهای اقتصاد 
دیجیتال، غنی تر شده و انشــاءلله در آینده نزدیک به مرجع تخصصی 
این حوزه تبدیل خواهد شــد.تمام تلاش خود را برای حمایت از کسب 
و کارهای دیجیتال انجام می دهیمبه صاحبان کســب و کارهای فعال 
در فضای مجازی و کاربران آنها اطمینان خواهم داد وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و سایر دســتگاه های دارای تکلیف در این طرح، تمام 
تلاش خــود را در اجرای هر چه بهتــر و دقیق تر این آئیــن نامه به کار 

خواهند بست.

دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران خبر داد
صرفه جویی ارزی ۱۷۰ میلیون دلاری در صنعت 

لوازم خانگی
 دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران گفت: در طول ســه ســال 
گذشته بین ۱۶۰ تا ۱۷۰ میلیون دلار صرفه جویی ارزی ناشی از تعمیق 

داخلی سازی اجزا و قطعات در صنعت لوازم خانگی حاصل شد.
عباس هاشمی در جریان افتتاح بیســت و دومین نمایشگاه بین المللی 
صنعت لوازم خانگی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: اکنون 

متوسط عمق ساخت داخل در این صنعت بین ۷۰ تا ۷۵ درصد است.
وی ادامه داد: این مهم بسته به ســطح فناوری و توسعه محصولات، در 
تلویزیون ۳۵ درصد، در وسایل گازســوز تا ۱۰۰ درصد و سایر کالاهای 

برقی حجیم بین ۶۵ تا ۷۵ درصد است.
هاشمی، همچنین متوسط صادرات این صنعت را در سال های گذشته 
بین ۳۵۰ تا ۴۰۰ میلیون دلار برشــمرد که به طور عمده به کشورهای 

همسایه و اوراسیا صادر می شود.

وی، اوراسیا را بازاری بالقوه برای کالاهای لوازم خانگی ایرانی برشمرد 
که کشورهای این حوزه سالیانه ۳۰۰ میلیارد دلار واردات دارند و البته 
۹۰ درصد این واردات توســط روسیه انجام می شــود.این مقام صنفی 
یادآور شد: در ســال های گذشته ورود به بازار روســیه با توجه به لزوم 
رعایت اســتانداردهای اروپایی برای صنعتگران ایرانی سخت بود، اما 
امروز با توجه به جنگ این کشــور با اوکراین و اعمــال تحریم ها علیه 

روسیه، بازاری پر پتانسیل برای محصولات ایرانی محسوب می شود.
وی، چیــن و ترکیه را رقبای اصلــی محصولات ایرانــی در بازار بزرگ 
روسیه برشــمرد، اما ابراز امیدواری کرد: با توجه به نزدیکی این کشور 
به ایران، همچنین مزیت های موجود در کشورمان از جمله نیروی کار 
و انرژی ارزان و نیروهای متخصص بتوانیم ســهم خوبی در این بازار به 
دست بیاوریم.هاشــمی تصریح کرد: دولت برنامه های خوبی در حوزه 
صادرات دارد و باید همچنان به حمایت جــدی و تمام قد از صادرات در 
این صنعت بپردازد.دبیرکل انجمن صنایع لــوازم خانگی ایران گفت: 
توســعه صادرات از طریق انعقاد پیمان های منطقــه ای، تعیین تعرفه 

ترجیحی، امضای توافق نامه های تجارت آزاد و غیره امکان پذیر است.
بر پایه این گزارش، ثبت نهایی ۵۱۶ شــرکت در این نمایشــگاه انجام 
شده که ۴۵۶ شرکت داخلی هســتند.در این دوره از نمایشگاه هشت 
برند خارجی با متــراژ ۲۶۳ مترمربع حضور دارنــد و چینی ها با برپایی 
پاویون چین متشــکل از هفت شــرکت با ۱۱۸ مترمربع متراژ حاضر 
هستند.مجموع متراژ اختصاص یافته در این نمایشگاه ۳۹ هزار و ۶۸۹ 
مترمربع است که شــامل ۲۰ سالن سرپوشــیده و همچنین فضای باز 

است.

و با الزام  وش مجازی قطعات یدکی خودر فر
ج شناسه کالا و کد رهگیری در فاکتور در

بر اســاس اعلام اتاق اصناف ایران، درج کد رهگیری و شناســه کالای 
لوازم یدکی و قطعات خودرو در فاکتورها، الزامی اســت و این موضوع 

باید در خریدهای مجازی مورد توجه قرار گیرد.
 اتاق اصناف ایران در اطلاعیــه ای به تمامی واحدهــای صنفی حوزه 
لوازم یدکی و قطعات خودرو اعلام کرده اســت که در راســتای مبارزه 
با عرضه کالای تقلبی و قاچــاق، تمامی واحدهای صنفی فعال در حوزه 
لوازم یدکــی و قطعات خودرو اعــم از تولیــدی و توزیعی های عمده و 
خرده فروش در فروشــگاه های حقیقــی و مجازی، ملــزم به درج کد 

رهگیری و شناسه کالا در فاکتورهای رسمی هستند.
همچنیــن عرضه کننــدگان در فضای مجازی مانند وب ســایت های 
فروش، شــبکه های اجتماعی و اپلیکیشــن های موبایلی ملزم به درج 
شناسه کالا و کد رهگیری در کنار سایر مشخصات کالا هستند. بدیهی 

است با متخلفان برخورد قانونی اعمال خواهد شد.

تولید

ســخنگوی وزارت صنعــت، معــدن و تجــارت از 
برنامه ریزی ایــن وزارتخانه بــرای واردات ۲۰۰ هزار 

دستگاه خودرو ظرف شش ماه آینده خبر داد.
طبق اعــلام امید قالیبــاف، بــرای واردات ۲۰۰ هزار 
دستگاه خودرو ظرف شش ماه آینده برنامه ریزی شده 
اســت که در ســه ماهه باقیمانده تا پایان امسال ۱۰۰ 
هزار دستگاه و به همین تعداد هم در سه ماهه ابتدایی 

سال ۱۴۰۲ خودرو از طریق واردات تامین می شود.
ســخنگوی وزارت صمت اعلام کرد: تحویل خودروها 
در دو بازه سه و شش ماهه خواهد بود و از این رو ممکن 
است متقاضیان زمانی که از بورس کالا خرید می کنند، 
ســه تا شــش ماه پس از زمان خرید، خودروی آن ها 

تحویل داده شــود. البته این زمان با توجه به 
ساخت خودرو، حمل آن تا رسیدن به کشور و 
طی مسیر فرآیند واردات و ترخیص، طبیعی 

است.

عرضه 10 درصد خودروهای وارداتی 
امسال بصورت تحویل فوری 

مشــاور وزیر صنعت، معدن و تجارت، بــا بیان اینکه 
حدود ۱۰ درصد از خودروهای وارداتی امسال، بصورت 
تحویل فوری به فروش خواهد رسید، در رابطه با نحوه 
تامیــن ارز واردات خــودرو اظهار کــرد: در آیین نامه 
واردات خودرو روش های مختلفی برای تامین ارز قید 

شــده که در مجموع ظرفیت هــای خوبی را 
ایجاد کرده اســت؛ اما نکته مهم این است که 

تامین ارز از منشاء خارج کشور خواهد بود.

برنامه ریزی وزارت صمت برای تنظیم
 بازار خودرو

 قالیباف ضمــن تاکید بر تبعیــت قیمت 
خودرو از نرخ ارز، گفت: آنچه شاهد آن هستیم، افزایش 
قیمت خودرو در بازار آزاد اســت و قیمت شرکت های 
خودروساز افزایش نیافته اســت. وزارت صمت برای 
تنظیم بازار خــودرو برنامه های متعــددی دارد که به 

زودی اعلام خواهد شد.

گفتنی است که هفته گذشته، سیدرضا فاطمی امین 
)وزیر صنعت، معدن و تجارت( از واردات اولین محموله 
خودروهای وارداتی در هفته جــاری )هفته پایانی آذر 
ماه( خبر داد و با بیان اینکــه از میان ۴۰۰ مجموعه ی 
درخواست دهنده برای واردات، ۲۷ مورد دارای حداقل 
شــرایط بوده و البته تنها چهار مجموعه ثبت سفارش 
خود را کامل کرده  و تایید نهایی برای واردات شده اند، 
گفت: خودروهای یک مجموعــه هفته پایانی آذر وارد 
گمرک می شــود تا امور مربوط به ترخیص را طی کند؛ 
اما بر اســاس آخرین پیگیری های ایســنا از گمرک، 
این ســازمان اعلام کرده اســت که تا این لحظه هیچ 

خودرویی وارد کشور نشده است.

وزیر کار از تلاش برای تعیین تکلیف دستمزد کارگران 
همزمان با ابلاغ بودجه ۱۴۰۲ خبــر داد و تاکید کرد: 
ســاز و کار قانونی تعیین دســتمزد کارگران مشخص 
اســت. همه ســاله موضوع تعیین دســتمزد سالیانه 
کارگران به عنوان یکی از دغدغه هــا و مطالبات اصلی 
جامعه کارگری مطرح می شود؛ بر همین اساس از نیمه 
دوم سال، مذاکرات مزدی میان نمایندگان کارگران و 
کارفرمایان برای تعیین حداقل دستمزد سال بعد آغاز 
می شــود و این مذاکرات برای رسیدن به جمع بندی و 

نتیجه نهایی تا اسفندماه ادامه می یابد.
برابر مــاده ۴۱ قانــون کار، نمایندگان تشــکل های 
کارگری، کارفرمایی و دولت در ماه های پایانی ســال 
در شــورای عالی کار گرد هم می آینــد و درخصوص 
اصلی تریــن دغدغه کارگــران که حقوق و دســتمزد 

سالیانه است به بحث و بررسی و رایزنی می پردازند.
پس از مذاکره و چانه زنی های متــداول، درنهایت رقم 
دستمزد کارگران برای ســال بعد به گونه ای که منافع 
کارگران و کارفرمایان را در پی داشــته باشــد، توسط 
اعضای شــورای عالی کار به تصویب می رسد. هرچند 
که افزایش حداقل دستمزد در طول سال ها آنطور که 
باید رضایت خاطر جامعه کارگری را در پی نداشته اما 

دولت ها همــواره تلاش کردنــد که حداقل 
دستمزد بالاتر از نرخ تورم تصویب شود.

تعیین رقم دستمزد ماحصل ماه ها و هفته ها 
مذاکره و گفت وگو میان نمایندگان کارگر و 
کارفرما و دولت اســت که پس از تایید نهایی 
روی میز شــورای عالی کار قرار می گیرد تا 
سرنوشــت دســتمزد کارگران را برای یک 

ســال کاری رقم بزند.به همین منظــور نیمه دوم هر 
سال بررسی ابعاد دستمزد و محاسبه هزینه های سبد 
معیشــت خانوارهای کارگری در دســتور کار کمیته 
دستمزد شــورای عالی کار قرار می گیرد و رقم اعلامی 
به مبنایی برای تصمیم گیری در مذاکرات مزد تبدیل 
می شود.در همین راستا، سید صولت مرتضوی  - وزیر 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی  از تلاش بــرای برگزاری 
جلسات دســتمزد شــورای عالی کار همزمان با ابلاغ 
بودجه خبــر داده و گفته اســت: برگزاری جلســات 
دستمزد در مرحله کارشناسی قرار دارد و منتظر اعلام 

نظرات کارشناسان در این زمینه هستیم.
وی تاکید دارد که ســاز و کار قانونــی تعیین حقوق و 
دستمزد کارگران مشخص اســت و در این زمینه باید 
با نمایندگان گروه های کارگری و کارفرمایی جلســه 

گذاشــت و در همــان چارچوب بــه نتیجه 
رسید.شــورای عالی کار ۱۹ اسفند ماه سال 
گذشته، حداقل دســتمزد کارگران در سال 
۱۴۰۱ را ۵۷.۴ درصد تصویــب کرد که ۱۸ 
درصد بالاتر از افزایــش ۳۹ درصدی حداقل 
مزد در سال ۱۴۰۰ بود. با تصویب افزایش ۵۷ 
درصدی، پایه حقوق کارگران از دو میلیون و 
۶۵۵ هزار تومان به  ۴ میلیون و ۱۷۹ هزار تومان رسید.

فعالان و نمایندگان کارگری و بسیاری از کارشناسان 
حوزه کار با تقدیــر از اقدام دولت ســیزدهم و وزارت 
کار در تصویب افزایش ۵۷ درصدی حداقل دســتمزد 
۱۴۰۱، آن را در بهبــود وضع معیشــت و حفظ قدرت 
خرید کارگران موثر دانســته و گامی مثبت در راستای 
جبران عقب ماندگی های مزدی کارگران از ســالهای 

گذشته عنوان کردند.
هرچند که برخــی دیدگاه ها این افزایــش را به زیان 
تولید و کارفرمایان دانســته و معتقد بودند که موجب 
ریزش شدید نیروهای کار و تعطیلی بنگاه های اقتصای 
می شــود اما گزارش ها نشــان داد که نه تنها به ریزش 
نیروهــای کار منجر نشــد بلکه افزایش تعــداد بیمه 
شدگان تامین اجتماعی، کاهش پرونده های شکایات 

در مراجع حل اختلاف و کم شــدن تعــداد متقاضیان 
دریافت بیمــه بیکاری را در پی داشــت و باعث شــد 
کارگران با انگیزه و روحیه بیشتر به کار و تولید بپردازند 
و کارفرمایــان کالاهای تولیــدی خود را بــا کیفیت 

بیشتری به مصرف کنندگان عرضه کنند.
غلامرضا عباســی - مشــاور کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگــران، معتقد اســت: افزایش ۵۷ درصدی 
دســتمزد، کارگرانی را که به دلیل پایین بودن حقوق 
حاضر به کار در خطــوط تولید نبودند بــه کارخانه ها 

برگرداند و آنها را به ادامه کار امیدوار کرد.
وی روند تعیین دستمزد ۱۴۰۱ در شورای عالی کار را 
مثبت ارزیابی کرد و گفت: همه ســاله تعیین دستمزد 
کارگران در پایان ســال صورت می گرفت، ولی ســال 
گذشــته برخلاف انتظار و زودتر از آنچــه پیش بینی 
می شــد حداقل مزد کارگران تعیین و تصویب شــد تا 
کارگران اســترس دستمزد را برای ســال بعد نداشته 
باشــند.آیت اســدی - عضو کانون عالی شــوراهای 
اســلامی کار نیز، افزایش دســتمزد را موجب رونق 
تولید و بهبود وضــع بنگاه ها دانســته و می گوید: اگر 
می خواهیم رونق اقتصادی را در کشــور شاهد باشیم، 

دستمزدها باید بالا برود.

سخنگو

وزیر

خریدار   وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
گفــت: بایــد کار گســترده ای را در حوزه 
صادرات محصــولات لــوازم خانگی انجام 
دهیم، زیرا این صنعت به بلوغ مناســبی در 
کشور رســیده و اکنون زمان آن است که به 

فراتر از مرزها بیندیشیم.
ســید رضا فاطمی امین در جریــان افتتاح 
بیســت و دومیــن نمایشــگاه بین المللی 
صنعت لوازم خانگی افــزود: چند کار را باید 
به طور ویژه در صنعت لــوازم خانگی دنبال 
کنیم که شامل افزایش عمق ساخت داخل 

و همچنین توسعه صادرات است.
این عضو کابینــه دولت ســیزدهم اظهار 
داشــت: در زمینه افزایش عمق ســاخت 
داخــل، اقداماتی بــه ویــژه در خصوص 
الکتروموتورهای ماشین های لباسشویی و 
کمپرســور یخچال و فریزر آغاز شده است. 
این اقدامات باید تقویت شــود و به ســمت 

دانش بنیان شدن پیش برود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت ابراز امیدواری 
کرد: ایــن صنعت که توانســته نیــاز بازار 
داخلی را به خوبی تامین کند، در گام بعدی 
جهانی شــود و برای کشــور افتخار آفرین 

باشد.
وی با تقدیــر از همــه تولیدکننــدگان و 

صادرکننــدگان، این صنعــت را از صنایع 
پیشــرو کشور برشــمرد که در هشت ماهه 
ابتدایــی امســال موفق به رشــد هشــت 
درصــدی تولید و کاهش هشــت درصدی 
ارزبری شــده اســت.فاطمی امین تصریح 

کرد: این مهم نشــان دهنده افزایش عمق 
ساخت داخل در این صنعت است.

وی گفت: تــا پایــان آبان مــاه همچنین 
رشــد ۲۶ درصدی صــادرات محصولات 
لوازم خانگــی به ثبــت رســید و همه این 

مشخصه ها نشــان دهنده کلیت رو به رشد 
این صنعت اســت که اکنون به لحاظ کیفی 

نیز در سطح قابل قبولی قرار دارد.
وزیر صمت یادآور شــد: هــر چند کیفیت 
مقوله ای بی انتهاســت و جا دارد همچنان 

در این زمینه کارهای بیشتری انجام شود، 
اما عمــوم مــردم از کیفیت لــوازم خانگی 
داخلی رضایت دارند.وی همچنین از به روز 
رسانی سند راهبردی صنعت لوازم خانگی 
و پیشــرفت ۸۰ درصدی آن با مشــارکت 
تولیدکننــدگان خبر داد و اظهار داشــت: 
در این ســند حوزه های صادرات، واردات، 
تمرکز دانــش بنیانی در برخــی حوزه ها، 
کاهش هزینه ها و غیره هدف گذاری شــده 

است.
 بیســت و دومیــن نمایشــگاه بین المللی 
صنعت لوازم خانگی )HAMex ۲۰۲۲( از 
روز )سه شــنبه، ۲۹ آذر( تا روز جمعه )دوم 
دی ماه( در محــل دائمی نمایشــگاه های 

بین المللی تهران برپاست.
بر پایه ایــن گــزارش، ثبــت نهایی ۵۱۶ 
شــرکت در این نمایشــگاه انجام شده که 
۴۵۶ شرکت داخلی هستند.در این دوره از 
نمایشگاه هشت برند خارجی با متراژ ۲۶۳ 
مترمربع حضور دارنــد و چینی ها با برپایی 
پاویون چین متشکل از هفت شرکت با ۱۱۸ 
مترمربع متراژ حاضر هستند.مجموع متراژ 
اختصاص یافته در این نمایشــگاه ۳۹ هزار 
و ۶۸۹ متر مربع اســت که شامل ۲۰ سالن 

سرپوشیده و همچنین فضای باز است.

خریــدار  اولین قــدم بــرای ایجاد یک 
وب ســایت و ورود بــه فضای کســب وکار 
دیجیتال ثبت یک دامنه یا دامین اســت اما 
تغییر دامنه، کسب و کارها را با چه مسائلی 

رو به رو می کند؟
 دامنه یــا دامیــن در واقع همــان آدرس 
اینترنتی اســت که شــما با آن شــناخته 
می شــوید، این آدرس هرچقدر ســاده تر 
و سرراســت تر باشد بهتر اســت و کاربران 

بیشتری شمارا خواهند یافت.
 دامنه از دو بخش اصلی تشکیل شده است؛ 
نام دامنه و پســوند دامنه. نام دامنه را شما 
تعیین می کنید و درصورتی  که این نام آزاد 
باشــد می توانید آن را در اختیــار بگیرید. 
پسوند دامنه هم بســتگی به نوع کار شما و 
گاهی به کشوری که در آن هستید بستگی 

دارد.
در همیــن رابطه شــرکت شــاپرک طی 
روزهای گذشته در نامه ای به پرداخت یارها 
اعلام کرد با توجه بــه تهدیدات و مخاطرات 
بالقوه ناشــی از مســدود شــدن احتمالی 
 .com اگــر از دامنه های ،.com دامنه های
اســتفاده می کنند، در اسرع وقت و ترجیحا 
 .ir تا تاریخ ســوم دی ماه دامنه خــود را به

انتقال و نتیجه را به شاپرک انتقال دهند.

پس از این موضوع این شــرکت در اطلاعیه 
ای دلیل و هدف خــود از ارســال این نامه 
را توضیــح داد و گفــت: این خواســته در 
راستای صیانت از کســب و کارهای مبتنی 
بر اینترنت و کاهش ریســک فعالیت های 
اقتصادی در فضــای مجازی، ارائه شــده 
است. بدیهی اســت الزامی به حذف دامنه 
com.  وجود ندارد و شــرکت ها بایســتی 
پیش بینی های لازم جهــت انتقال فوری به 
دامنه  ir.  در صورت بروز مشکلات احتمالی 
را داشته باشند. پرداخت یاران شرکت های 
ارائه دهنده خدمــات پرداخت الکترونیک 

در بستر اینترنت هستند.
رضا قربانــی -رئیس کمیســیون فین تک 
سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران- 
در گفت و گو با ایســنا درباره نامه شــاپرک 
مبنی بر تغییر دامنه اظهار کرد: واقعیت این 
است که بحث شاپرک در زمینه درگاه های 
اینترنتی تاریخچه قدیمــی دارد. قبلا ۱۲ 
psp بودند کــه هرکدام خود یــک درگاه 
اینترنتی داشــتند و هر فردی که پرداخت 
داشــت از طریق psp انجام مــی داد وارد 
درگاه Psp می شد که روی وب سایت خود 

بود.
وی افزود: چند سال قبل شاپرک تغییراتی 

ایجاد کرد و همه درگاه های Psp ها را تحت 
زیــر مجموعه دامیــن خود شــاپرک برد؛ 
الان هم همه دامیــن psp ۱۲ زیر مجموعه 
شــاپرک اند. دامین شــرکتهای psp که از 
com. اســتفاده می کنند، ممکن است در 

خارج از کشور هم دیده شود.
وی ادامــه داد: اخیرا فشــارهای حملات 
  Psp سایبری بر دامین های شــرکت های
زیاد شده و به نظر می رســد که شاپرک به 
دنبال این اســت که دسترســی به خارج از 
ایران به صورت کامــل ببندد و برای این کار 
ممکن است دامین های com. در دسترس 
نباشــند یا دچار مشکل شــوند، بنابراین 
عاقلانه اســت که آنها بــرروی دامنه های 

ir.هم قرار بگیرند.رئیس کمیســیون فین 
تک ســازمان نظام صنفی رایانه ای استان 
تهران ادامه داد: علاوه بر این مدتی اســت 
بحث تحریم کسب و کارها جدی شده است 
به طور مثال درباره مجموعه ابرآروان، پس 
از تحریم بلافاصله دسترســی آن به دامنه 
com. بسته شد؛ دامنه به نوعی دارایی یک 
مجموعه در فضای مجازی اســت. بنابراین 
این مسئله مقداری جدی شــده و چند ماه 
اخیر محدودیتهای ســایبری که کســب و 
کارها را با مشکل مواجه کرد، افزایش یافت. 
در سیستم های بســته مانند پرداخت که 
ما ارتباطی با دنیا نداریــم، راه حل اولیه که 
به ذهن رسیده این اســت که دسترسی به 
خارج از ایران بسته شود و خب اساسا زمانی 
که دامنه ســایتی روی  ir. باشــد، می توان 
دسترسی را بست و به نوعی جلوی حملات 

را گرفت.
قربانی در ادامه با اشــاره به مشــکلاتی که 
ممکن اســت تحریم هــای احتمالی برای 
کســب و کارها به همراه داشته باشد گفت: 
به نظر می رســد با این اقدام شــاپرک قصد 
داشــته به گفته خود جلوی آســیب های 

بیشتر به کسب وکارهای را بگیرد.
وی با اشاره به اینکه تغییر دامنه از نظر فنی 

کار ســختی نیست اما آســیب های جدی 
برای کســب وکار خواهد داشت اظهار کرد: 
ولی دربــاره دامنه ای کــه com. بوده و در 
حال حاضر در ابزارهای جست وجو استفاده 
شــده، اولین مســئله ای که پیش می آید 
آدرس هایی اســت که در وب استفاده شده 
و الان باید بــه آدرس جدید منتقل کنند. از 
نظر فنــی زمانی  که مخاطــب و کاربر وارد 
آدرس قدیمی می شــود و متوجه نشــود 
که این تغییر رخ داده و باید به شــکل های 

گوناگون اطلاع رسانی شود.
رئیس کمیسیون فین تک ســازمان نظام 
صنفی رایانــه ای اســتان تهــران معتقد 
اســت بحث فنی این موضوع ســاده ترین 
بخش ماجراســت که زمان و انرژی زیادی 
باید صــرف آن شــود.قربانی گفــت: این 
اقدام مســائل حاشــیه ای متعددی برای 
کسب وکارها ایجاد می کند و در کوتاه مدت 
اختلالات جدی خلق می کند؛ ممکن است 
این دســتور با نیت جلوگیری از مشکلات 
احتمالی بــرای پرداخت یارها بوده باشــد 
ولی خطراتــی دارد که با کســب وکارهای 
پرداخت یاری شــروع می شــود و در ادامه 
ممکن است گســترش یابد و به مشکلات 

موجود سر راه کسب وکارهای اضافه شود.

و ظرف ٦ ماه آینده سخنگوی وزارت صمت اعلام کرد؛ واردات 2٠٠ هزار خودر

موضع وزیر کار درباره تعیین دستمزد کارگران
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وشیمی ها ارزش خوراک دریافتی را  دو برابر کردند پتر

انرژی
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رئیس صنف جایگاه داران کشور:
فعلا توزیع بنزین سوپر، گسترده و پایدار نیست

رئیس صنف جایگاه داران کشــور گفت: تماس های بســیاری از سوی 
مردم خصوصا در کلانشهرها برای کســب اطلاع از جایگاه های دارای 
بنزین سوپر گرفته میشود ولی باوجود تلاش ها، به دلیل عدم پایداری 
تولید و ارســال این فراورده به جایگاه ها نمیتوانیم دقیق اطلاع رسانی 

کنیم، چراکه فعلا بنزین سوپر به صورت گسترده توزیع نمیشود.
اســدالله قلیزاده  با بیان اینکه طی دو ماه گذشــته بــه دلایلی از قبیل 
تعمیرات پالایشــگاهها و افزایش مصرف بنزین معمولــی و یورو۴ که 
ظرفیت پالایشــگاهها را در اختیار تولید این دو فراورده قرار داد، شاهد 
کمبود بنزین سوپر در کشور شدیم، اظهار کرد: درست است که میزان 
درخواست ســوخت گیری این نوع بنزین بالا نیســت و در کل فروش 
روزانه به دو درصد هم نمیرســد اما مســئولان باید پاسخگوی مردم و 
بخش خصوصی باشــند و نیازهای جامعه را خصوصا در کلانشهرها که 

تقاضا بیشتر است برطرف کنند.
وی افزود: پیگیری های ما نشان می دهد مســئولان شرکت های تابعه 
وزارت نفت تلاش گســترده ای را برای بازگرداندن ایــن نوع بنزین به 
چرخه عرضه انجام می دهند ولی مشــکلات فنی باید کاملا حل شود و 

تولید در مدار نرمال قرار گیرد.
وی با اشــاره به وضعیت موجود گفت: در این شرایط هم بخشی از مردم 
زیان می بینند و جایگاه داران هم با زیان ناشی از عدم النفع، هزینه های 
جاری و صف ها و شلوغی مواجه هستند. در این شرایط استفاده از بنزین 
یورو۴ که کیفیت مناســبی دارد و یا بنزین معمولی می تواند جایگزین 
باشــد. اگر شــرایط فعلی توزیع این بنزین ادامه دار باشد جایگاه داران 

نمی توانند زیاندهی ادامه دار را بپذیرند.
به گفته وی توزیع طی چند روز گذشــته در برخی مناطق تهران انجام 
شد و مجددا قطع شده است ولی تلاشها برای برقراری مجدد توزیع این 
فراورده ادامه دارد، جایگاهداران هم روزانه درخواســت خرید و ارسال 
بنزین ســوپر را انجام میدهند. بنای ما بر شفافیت با مردم است و پس از 
حصول اطمینان قطعی از روال عادی توزیع بنزین اطلاع رسانی شفاف 

انجام خواهیم داد.

صنعت نفت و گاز؛ چشم انتظار ۲۵۰ میلیارد دلار
طرح های نیمه تمام صنعت نفت و لزوم نوســازی و بهسازی تجهیزات 
این صنعت دولت را ملزم به جذب ســرمایه داخلــی و خارجی کرده و 
آنطور که وزیر نفت گفته بر اساس برآوردهای صورت گرفته این صنعت 

نیازمند سرمایه ای معادل ۲۵۰ میلیارد دلار است.
 در حال حاضر ســرمایه گذاری در حوزه بالادســت صنعت نفت شامل 
اکتشاف، توســعه و بهره برداری از میادین نفت و گاز، به دلیل بالا بودن 
میانگین عمر تأسیسات سطح الارضی و ورود به نیمه دوم عمر میادین 
بزرگ و اصلی نفت حائز اهمیت اســت. چراکه هرگونه تأخیر و کوتاهی 
در تأمین سرمایه گذاری های مورد نیاز منجر به کاهش توان تولید نفت 
و گاز و فراورده های نفتی از سطح فعلی و کاهش سطح ایمنی و افزایش 

حوادث در مناطق عملیاتی می شود.

از سوی دیگر رســیدن به تولید ایمن و پایدار، توســعه میادین نفت و 
گاز، بازسازی و نوسازی تأسیســات و تجهیزات فرسوده نفتی، نوسازی 
واحدهــای بهره بــرداری و تأسیســات نمک زدایی و شیرین ســازی 
در مناطق عملیاتــی و روزآمدشــدن در پروژه های نفتی، مســتلزم 

سرمایه گذاری های هنگفتی است.
آنطور که جواد اوجی وزیر نفت درباره نیاز کشــور به سرمایه گذاری در 
حوزه نفت و گاز گفته، تا امروز نزدیک بــه ۱۰۰ میلیارد دلار در بخش 
بالادست و پایین دســت نفت و گاز برای ســرمایه گذاری تفاهم نامه و 
قرارداد داخلی و خارجی امضا کرده ایم که ۲۰ میلیارد دلار آن مشخصاً 
قرارداد اســت، هرچند طبق برآوردها نزدیک به ۲۵۰ میلیارد دلار به 

سرمایه گذاری نیاز داریم.
به گفته وی  اگرچه بخشــی از این سرمایه گذاری ها توسط شرکت های 
خارجی انجام شده است، اما از ظرفیت شــرکت های داخلی و بانک ها 
نیز اســتفاده می کنیم، برای نمونه هفت بانک در بهره برداری از میدان 
بزرگ آزادگان مشارکت داشته اند و از غول های اقتصادی داخل کشور 

برای این مشارکت دعوت کرده ایم.
وزیر نفت در سخنرانی دیگر اظهار کرد: بر اساس سیاست های اصولی و 
کلان دولت، اولویت ما تکمیل پروژه های نیمه تمام خواهد بود. همسو 
با این موضوع تلاشمان این است ۴۸ طرح کلان و اولویت دارِ نیمه تمام 
در صنعت نفت را تا پایان امســال با ســرمایه گذاری ۱۳ میلیارد دلار 
تکمیل و به بهره برداری برســانیم و در همین سال عملیات اجرایی ۲۵ 

طرح عظیم با سرمایه گذاری ۳۰ میلیارد دلار را آغاز کنیم.

تعریف بسته های مختلف برای سرمایه گذاری در صنعت نفت
سیاست دولت بر ســرمایه گذاری روی این صنعت متمرکز شده است، 
محسن خجســته مهر - مدیرعامل شــرکت ملی نفت چندی پیش از 
تعریف بسته های مختلف برای سرمایه گذاری در صنعت نفت خبر داد 
و به ایســنا گفت: از حداکثر توان داخلی در این حوزه کشــور استفاده 
خواهیم کرد، همچنین از حضور شــرکت های خارجــی بدون در نظر 

گرفتن شرایط تحریم استقبال می کنیم.
به گفته وی ســرمایه گذاری به صورت مرحله ای صــورت می گیرد، به 
گونه ای که بر اســاس برنامه زمانی ۱۰ سال و ۲۰ ســال تعریف شده و 
متناســب با زمان مورد نیاز برای هر طرح زمان بندی لحاظ شده است. 
در این میان از حداکثر توان ســرمایه گذاری داخل کشــور اســتفاده 

خواهیم کرد و منعی برای این مساله وجود ندارد.
در این راستا ســیدمهدی حسینی - کارشناس ارشــد حوزه انرژی به 
ایسنا گفت: بیش از ۲۰ سال است که لزوم ســرمایه گذاری در صنعت 
نفت برای توسعه وجود دارد، طی این ســالها از تکنولوژی های جدید 
عقب افتادیم، برخی کشورهای منطقه پیشــرفت هایی داشتند که ما 

نتوانستیم به آن دست یابیم.
 اگر اکنون نیز سرمایه گذاری های هنگفت انجام نشود و ظرفیت سازی 
صورت نگیرد، ضایعاتی که به آن خواهیم رسید، بسیار زیاد خواهد بود، 
اینکه نفــت و گاز را زیر زمین نگه داریم تا قیمــت آن ۲۰۰ تا ۳۰۰ دلار 

شود تفکر غلطی است.
وی با بیان اینکه باید نفت و گاز را اســتخراج و پس از تامین نیاز داخلی، 
به فروش آن اقدام کنیم تا برای کشــور درآمد ایجاد شود و از این طریق 
موجب توســعه اقتصاد کشور شــویم و اقتصاد را بین نســل ها منتقل 
کنیم؛  نفت زیر زمینی که آینده آن مشــخص نیست، نمی تواند ثروتی 
بین نسلی تلقی شود، اظهار کرد: برای نفت باتوجه به مخازن موجود در 
کشور که معمولا هزینه های آن نسبت به ســایر کشورها کمتر است، 
بین ۲۰ تا ۳۰ هزار دلار برای هر بشکه نیازمند سرمایه گذاری هستیم، 
اگر قرار باشد یک میلیون بشکه میزان ظرفیت را افزایش دهیم، بین ۲۰ 

تا ۳۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز داریم.

و نیر

مدیر هماهنگی امور گازرســانی شرکت ملی گاز ایران 
از اجرای طرح پایش مصرف گاز دســتگاه های اجرایی 
و اماکن دولتی و عمومی کشور با هدف مدیریت انرژی 
و رعایــت الگوی مصرف خبــر داد و اعلام کــرد که از 
ابتدای اجرای این طرح تاکنون جریان گاز حدود ۵۰۰ 
ســازمان و نهاد دولتی و عمومی در پی چند بار اخطار، 

قطع شده است.
 مســلم رحمانی با بیان اینکه با فرارســیدن روزهای 
سرد ســال و لزوم صرفه جویی مشــترکان در مصرف 
گاز طبیعی، شرکت های گاز استانی از ابتدای آذرماه، 
اقدام به پایش مصرف همه ســازمان ها، ادارات و مراکز 
دولتی، عمومی و... کردند کــه در این ارتباط، از حدود 

۶۰ هزار پایش انجام شــده تاکنــون، ۶۲۹ 
سازمان از ورود به داخل ســازمان ممانعت 
کردند که در صورت ادامــه این روند، ضمن 
برخورد با دســتگاه مورد نظر، اســامی این 
دستگاه ها نیز اعلام خواهد شــد، ادامه داد: 
این طرح همســو با اجرایی کردن بخشنامه 
صادرشــده از ســوی نهادهــای حاکمیتی 

بالادســت، وزارت نفت و دســتورعمل های ابلاغی از 
سوی شرکت ملی گاز ایران انجام شده است.

وی با اشاره به انجام بازدیدهای ادواری توسط تیم های 
کارشناســی این شــرکت، از رعایت دمــای ۲۱ - ۱۸ 
درجه در فضای داخلی و دمــای ۱۸ درجه در راهروها 

و فضاهای عمومی و سرپوشــیده نام برد که 
در فرآیند بازدیدها مــورد توجه و تأکید قرار 

می گیرد.
رحمانــی تصریح کرد: در صورت مشــاهده 
رعایت نکردن موارد مندرج در بخشــنامه، 
اخطاریــه بــرای اماکن زیر پوشــش صادر 
خواهد شــد که بر ایــن اســاس، تاکنون به 
بیش از ۴۹۴۰ سازمان یا اداره اخطار قطع برای کاهش 
مصرف و تنظیم دمای رفاه در ســاختمان )۲۱ - ۱۸( 

داده شده است.
وی با بیــان اینکه گاز حــدود ۵۰۰ ســازمان در پی 
اخطارهــای صادرشــده و به دلیــل رعایــت نکردن 

بخشنامه های ابلاغی درباره مصرف بهینه گاز و تنظیم 
دمای اداره با دمای رفاه قطع شده است، از همه اداره ها، 
ســازمان ها و مراکز دولتی و عمومی خواست با روشن 
کردن وسایل گرمایشی یک ســاعت پیش از آغاز کار 
و خاموش کردن آنها یک ســاعت پیــش از پایان کار، 
خاموش کردن وسایل گرمایشــی در روزهای تعطیل 
برای ســاختمان هایی که سیســتم حرارت مرکزی 
ندارند، همچنیــن انجام معاینه فنی، تعمیر وســایل 
گرمایشــی و دیگر اقدام های لازم به منظــور افزایش 
بازدهی وسایل گازســوز مانند نصب ســامانه پایش 
هوشــمند موتورخانه ها، نســبت بــه صرفه جویی در 

مصرف گاز اهتمام ورزند.

گاز

خریدار   مدیــر برنامه ریزی و توســعه 
شــرکت ملی صنایــع پتروشــیمی گفت: 
صنعــت پتروشــیمی حــدود ۱۲ میلیارد 
دلار خوراک تحویل شــده به این صنعت در 
سال گذشــته را به حدود ۲۳ میلیارد دلار 

محصول با ارزش تبدیل کرده است.
به گزارش وزارت نفت، حســن عباس زاده 
در اجلاس سراســری روابــط عمومی های 
صنعت پتروشــیمی ایران بــه نقش مهم 
روابــط عمومی هــا در فرهنگ ســازی و 
جهت دهی به برنامه های توسعه ای صنعت 
پتروشیمی تأکید و با نگاهی کلی به صنعت 
پتروشیمی، نقاطی را که با روابط عمومی ها 
می تــوان هم افزایــی بیشــتری داشــت، 
تشــریح کرد.وی با اشــاره به اینکه صنعت 
پتروشیمی سال گذشته حدود ۴۵ میلیون 
تن خــوراک معادل ۹۱۴ هزار بشــکه نفت 
خام در روز از بالادست تحویل گرفته است، 
افزود: این مقدار در پایان امســال به حدود 
یک میلیون بشــکه نفت خام می رسد که به 

محصولات با ارزش تبدیل می شود.
مدیر برنامه ریزی و توســعه شــرکت ملی 
صنایع پتروشــیمی به ۶۵ مجتمع تولیدی 
و ســه مجتمع یوتیلیتی کنونی در کشور با 
ظرفیت تولید ۹۰ میلیون تن اشــاره کرد و 
گفت: ایــن صنعت پارســال ۳۵.۷ میلیون 
تن محصول را در بازار داخلــی و صادراتی 
به فروش رسانده است که در مجموع حدود 
۲۳ میلیارد دلار ارزش آفرینی ایجاد شده و 
برآورد می شود درآمد این صنعت امسال به 

بالغ بر ۲۷ میلیارد دلار برسد.
عباس زاده با بیان اینکه صنعت پتروشیمی 
پارســال حــدود ۱۲ میلیــارد دلار مواد 
هیدروکربوری به عنوان خــوراک دریافت 
کرده کــه در ایــن صنعت بــه ۲۳ میلیارد 
دلار محصول تبدیل شــده است، ادامه داد: 
بنابراین ارزشــی که این صنعت از مواد خام 
هیدروکربــوری ایجاد کرده اســت ۲ برابر 
شده که این نشان دهنده ارزش آفرینی این 

صنعت است.

رونمایی از سند توسعه زنجیره ارزش 
صنعت پتروشیمی

وی به مســیری که صنعت پتروشیمی در 
چند دهه گذشــته طی کرده و محصولاتی 

را که بیشتر محصولات پایه هستند از مواد 
هیدروکربــوری تولید کرده اســت، اظهار 
کــرد: هم اکنــون ظرفیت مطلوبــی برای 
تکمیل زنجیره ارزش وجود دارد و می توان 
گام های بعــدی را بــرای تولید محصولات 

باارزش افزوده بیشتر را برداشت.
مدیر برنامه ریزی و توســعه شــرکت ملی 
صنایع پتروشیمی با اشاره به اینکه در آینده 
نزدیک سند توســعه زنجیره ارزش صنعت 
پتروشــیمی رونمایی خواهد شــد، گفت: 
در این نقشه کلان نشــان داده می شود که 
یک نقشه استعماری توسعه زنجیره ارزش 
جهانی وجــود دارد و در این نقشــه جایگاه 
ایران و همســایگان در آن نشان داده شده 

است که ما این را قبول نداریم.
عباس زاده، تکمیل زنجیــره ارزش صنعت 
پتروشیمی را گام دشــواری در این صنعت 
عنوان و اظهار کرد: در این مســیر در تأمین 
فناوری و بازار فروشــی که به راحتی ما را راه 

نخواهند داد، با مشکل روبه رو هستیم.

جلوگیری از خروج سالانه 1.۵ میلیارد 
دلار ارز با 4 میلیارد دلار سرمایه گذاری

وی به آنالیز شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
از محصولات پتروشیمی وارداتی اشاره کرد 

و افزود: حدود ۱.۵ تا ۲ میلیارد دلار سالانه 
محصول زنجیره ارزش صنعت پتروشیمی 
وارد کشــور می شــود که این محصولات 
شناسایی و در قالب ۲۱ بسته سرمایه گذاری 
به هلدینگ ها بر پایه خوراک موجود معرفی 
شدند و بســیاری از موافقت های اصولی در 

حال صادر شدن است.
مدیر برنامه ریزی و توســعه شــرکت ملی 
صنایع پتروشیمی ادامه داد: بسیاری از این 
طرح ها هم به شــرکت های سرمایه گذاری 
بخــش خصوصــی حقیقی هم پیشــنهاد 
شــده و در آن گروه هم بســیاری از طرح ها 
موافقت های اصولی را اخــذ کرده اند، اما به 
دلیل آنکه هلدینگ ها خوراک و ســرمایه 

لازم را دارند، تأکید بیشتر بر آنهاست.
به گفته عباس زاده، کل این بســته کمتر 
از ۴ میلیارد دلار اســت، اما ســالانه ۱.۵ 
میلیــارد دلار ارز از ایــن محل از کشــور 
خارج می شــود، یعنی اگر هزینه دو سال 
واردات ایــن محصــولات در این طرح ها 
سرمایه گذاری شود، این طرح ها اجرا شده 
است که خوشبختانه شــرکت پژوهش و 
فناوری پتروشــیمی دانش فنی همه این 
طرح ها را بررسی کرد و به نتیجه رسیدیم 
که راهبرد دســتیابی به فناوری آنها برای 

ما مشخص است.
وی بــا تأکید بــر اینکه روابــط عمومی ها 
می توانند تصویرســازی مطلوبی از صنعت 
پتروشیمی داشــته باشــند، تصریح کرد: 
صنعت پتروشــیمی مصداق عینی کاهش 
خام فروشــی اســت، اما در خارج از صنعت 
می گویند این صنعت خام فروش و نیمه خام 
فروش اســت، اما ما برای آن قسمت برنامه 
داریم و در حال تکمیل زنجیره هســتیم و 
شــما روابط عمومی ها باید بــر این موضوع 

تأکید کنید.

پتروشیمی؛ صنعتی ارزش آفرین
مدیر برنامه ریزی و توســعه شــرکت ملی 
صنایــع پتروشــیمی بــه ارزش افــزوده 
ایجادشده از سوی پتروشــیمی ها اشاره و 
اظهار کرد: ما ۱۲ میلیــارد دلار خوراک را 
به ۲۴ میلیارد دلار تبدیــل می کنیم که در 
خارج از صنعت به این موضوع به اندازه کافی 
پرداخته نمی شــود و باید به ایــن نکته نیز 
تأکید شود که صنعت پتروشیمی، صنعتی 

ارزش آفرین است.
عباس زاده بر تأکید مقــام معظم رهبری بر 
مردمی ســازی اقتصاد اشــاره کرد و افزود: 
سهامدار شــرکت های پتروشــیمی همه 

مردم هستند و ســود آن با یک یا دو واسطه 
به مردم می رســد که به این موضوع نیز باید 

بیشتر پرداخته شود.
وی صنعت پتروشــیمی را پیشران و حامی 
صنایع پایین دستی دانست و گفت: خارج از 
صنعت گفته می شود که پتروشیمی ها رانت 
می گیرند و در صورتی کــه ما خوراک برای 
پایین دســتی ها تولید می کنیم و این مورد 
نیز از مواردی اســت که باید بیشتر از سوی 

روابط عمومی ها به آن پرداخته شود.
به گفته مدیر برنامه ریزی و توســعه شرکت 
ملی صنایع پتروشــیمی، ۱۵ هــزار بنگاه 
کوچک و بــزرگ در پایین دســت صنعت 
پتروشیمی که نشان دهنده اشتغال آفرینی 
این صنعت اســت، همچنین بومی ســازی 
فناوری های پیچیده صنعت پتروشــیمی 
از جملــه دیگر مواردی اســت کــه روابط 

عمومی ها باید بر آنها تأکید کنند.

صنعت پتروشیمی یک پرونده ارزی 
نداشته است

شــرکت های  داد:  ادامــه  عبــاس زاده 
پتروشــیمی حجم بالایی از تجهیزاتشــان 
را از ســازندگان داخلی تأمین می کنند که 
این مورد بســیار مهمی برای بازگو شدن در 

جامعه است.
وی همچنین به شــفافیت مالــی صنعت 
پتروشیمی اشــاره کرد و گفت: پرونده های 
این صنعت نســبت به حجم تبادل مالی که 
صورت می گیرد بســیار کم است. موضوع 
ارزی از ســال ۹۷ تاکنــون در حال کنترل 
است و بیشــترین آورده ارز ســامانه نیما 
حــدود ۶۰ درصد را پتروشــیمی ها تأمین 
می کنند و ایــن صنعت یــک پرونده ارزی 

نداشته است.
مدیر برنامه ریزی و توســعه شــرکت ملی 
صنایع پتروشــیمی، مقاوم بودن در مقابل 
تکانه های اقتصادی، داشــتن نقش نخست 
در صــادرات غیرنفتــی، درون زا بــودن و 
برون گرا بــودن، درهم تنیــده و یکپارچه 
بودن، حمایت از محیط زیســت و عمل به 
مســئولیت اجتماعی را از شــاخصه های 
صنعت پتروشــیمی عنوان کرد که روابط 
عمومی ها باید بر آنها تأکید بیشتری داشته 

باشند.

گاز حدود ۵۰۰ سازمان و مرکز دولتی و عمومی قطع شد

معاون وزیر نفت:

وشیمی نداریم زمان زیادی برای تکمیل زنجیره ارزش صنعت پتر
خریدار  مدیرعامل شــرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی با تأکیــد بر اینکــه نگاه های 
مقطعی و منافــع کوتاه مــدت را باید کنار 
گذاریم، گفت: زمان زیــادی برای تکمیل 
زنجیره ارزش صنعت پتروشــیمی نداریم و 
در این مســیر همه باید دست در دست هم 

بگذاریم.
 مرتضی شاهمیرزایی در اجلاس سراسری 
روابــط عمومی های صنعت پتروشــیمی 
ایران بــر جدیــت مدیــران در پیگیری 
مباحــث مطرح شــده در ایــن اجلاس 
به منظــور پیشــبرد بیشــتر برنامه های 
توســعه ای تأکید و اظهار کــرد: ظرفیت 
تولید صنعت پتروشــیمی پیش از انقلاب 
حدود ۳ میلیون تن بود و تمام سیادت این 
صنعت به دوران پس از انقلاب اســلامی 

بازمی گردد.
وی افزود: بــا وجود تحریم ها و مشــکلات 
فراوان، صنعتگران ایرانی با تجربیاتی که از 
قبل و بعد از انقلاب اســلامی کسب کردند، 
نگذاشــتند چرخ صنعت از حرکت بایستد، 
به طوری  که ظرفیــت این صنعت هم اکنون 
به بیش از ۹۰ میلیون تن در ســال و جایگاه 

ویژه ای رسیده است.
معاون وزیر نفت با تأکید بر اینکه شــرکت 
ملی صنایع پتروشــیمی به عنــوان متولی 
صنعت پتروشیمی هر کمکی که لازم باشد 
به هلدینگ ها و شــرکت های پتروشــیمی 
خواهد کرد تــا کار بــزرگ تکمیل زنجیره 
ارزش به ثمر برســد، ادامه داد: زمان زیادی 

نداریم و در یک محدوده زمانی حداکثر ۱۰ 
ساله باید یک برنامه سنگینی را اجرا کنیم.

هلدینگ ها تا 80 درصد سود خود را در 
تکمیل زنجیره سرمایه گذاری کنند

شاهمیرزایی با اشــاره به اینکه باید به نقطه 
تولید محصولات با ارزش افزوده بالا از مواد 
پایه در ایــن صنعت برســیم، تصریح کرد: 
تغییر در بعضی از برنامه ریزی ها و رویکردها 
می تواند ما را از برخی از بن بست ها که پیش 
از این پیش بینی نشده بود، عبور دهد که به 
این منظور بازنگری مجــوز طرح ها در این 

شرکت در حال انجام و جمع بندی است.
وی بر حرکت به ســمت ایجاد ارزش افزوده 
هرچه بالاتــر تأکید و اظهار کــرد: انتخاب 
عنوان »تولید« در این چند ســال اخیر در 
شعار سال نشــان دهنده این است که تولید 

راه حل عبور از سختی های کشور است.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
افــزود: بایــد تکمیل زنجیــره محصولات 
پتروشــیمی مانند متانول را کــه امروز با 
ظرفیت بالا در کشور تولید می شود تعریف 
کرد که برای رســیدن به این هــدف باید 
دست در دست هم بگذاریم و هلدینگ های 
پتروشیمی نیز پای کار بیایند و تا ۸۰ درصد 
سودها را برای تکمیل زنجیره ارزش هدایت 

کنند.
شــاهمیرزایی ادامه داد: بنا شد که شرکت 
ملی صنایع پتروشــیمی در دولت سیزدهم 
تمامی زنجیره های سودمند را شناسایی و با 

توجه به اینکه خوراک آن در کدام هلدینگ 
موجود اســت به آنهــا معرفی کنــد که در 
این مســیر حدود ۲۲ محصول شناسایی و 
معرفی شد و خوشــبختانه ۶۰ تا ۷۰ درصد 
این برنامه محقق شده و هلدینگ ها در حال 

برنامه ریزی های لازم هستند.

ضرورت تعامل و هم افزایی بین 
شرکت ها

وی با اشــاره به اینکه برخی لایسنس های 
طرح های مورد نظر باید از کشورهای دیگر 
خریداری شــود، گفت: با توجــه به وجود 
تحریم ها علیه کشــور نیاز به کار مجاهدانه 
در این مسیر اســت و باید همکاری و تعامل 
و هم افزایــی بین شــرکت ها و هلدینگ ها 

وجود داشته باشد.
شاهمیرزایی تکمیل زنجیره ارزش صنعت 
پتروشیمی را نقطه آرمانی برای این صنعت 
عنــوان و تصریح کــرد: عملکــرد تمامی 
کسانی که در گذشته در این صنعت فعالیت 

کرده اند قابل تقدیر است.
معاون وزیر نفت بــا تأکید بر اینکه نگاه های 
مقطعی و بخشی و منافع کوتاه مدت را باید 
کنار بگذاریم، افزود: باید نگاه بلندمدت در 
توسعه صنعت پتروشــیمی داشته باشیم تا 
در تولید محصولات راهبــردی، صادرات و 
بازار هــدف محصولات پتروشــیمی موفق 
باشیم. روابط عمومی ها نیز با برنامه ریزی و 
فرهنگ سازی نقش به سزایی در طی مسیر 

تکمیل زنجیره ارزش ایفا می کنند.

به طور حتم می توانیم در صنعت 
پتروشیمی هم پیشرو باشیم

وی با اشــاره به اینکه در حــوزه دانش فنی 
نیز نباید وابســتگی داشته باشــیم، ادامه 
داد: امروز خوشــبختانه در برخی از صنایع 
در کشــور پیشرو هســتیم پس در صنعت 
پتروشــیمی چرا نباشــیم؟ به طــور حتم 
می توانیــم؛ بــرای تحقق این هــدف باید 
یکدیگر را حمایت و یاری کنیم و شــرکت 
ملی صنایع پتروشــیمی هم بــرای تقویت 

هلدینگ ها حرکت می کند.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
با بیان اینکه قرار اســت کاتالیســت های 
مورد نیــاز صنعت پتروشــیمی تــا پایان 
دولت سیزدهم از ســوی شرکت پژوهش و 

فناوری پتروشــیمی و با کمک همه فعالان 
و شــرکت های دانش بنیان بومی ســازی 
شود، گفت: نشست های فشــرده و فراوانی 
برای داخلی ســازی همــه کالا و تجهیزات 
صنعت پتروشــیمی انجام شده است تا طی 
۶ سال همه تجهیزات و قطعات این صنعت 
در داخل ساخته و تأمین شــود که البته راه 

آسانی نیست.
شــاهمیرزایی افزود: در حــوزه دانش فنی 
نیز کارهــا تعریف شــده و در حال پیگیری 
اســت که البته باید بخشی خریداری شوند 
و بخشــی هم از سوی شــرکت پژوهش و 
فنــاوری پتروشــیمی بومی شــده و بقیه 
نیز به کمــک مراکز عملی، دانشــگاهی و 

دانش بنیان انجام شود.
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پیگیری مطالبات بر زمین مانده بازنشستگان 
تامین اجتماعی

رئیس هیأت مدیره کانون عالی بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی 
گفت: از همه ظرفیت های موجود برای پیگیری مطالبات بازنشستگان 

و مستمری بگیران تأمین اجتماعی استفاده خواهیم کرد.
محمد اســدی افزود: کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمری بگیر 
تأمین اجتماعی به عنوان بزرگترین و منســجم ترین تشــکل صنفی 
کشور از ظرفیت های بی نظیر ســاختاری و تشکیلاتی برخوردار است. 
حدود ۳۶۰ کانون استانی و شهرســتانی در سراسر کشور حلقه واسط 
بیش از ۴ میلیون بازنشســته و مســتمری بگیر با مدیران و مسئولان 

هستند و با بدنه اجرایی کشور تعامل خوبی دارند.
وی در ادامــه گفت: ایــن کانون هــا بر پایــه اعتماد اقشــار مختلف 
بازنشســتگان و مســتمری بگیــران تأمیــن اجتماعی و در بســتر 
ســازوکارهای قانونی مبتنی بر برگــزاری مجامع انتخاباتی، شــاکله 
اصلی کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمری بگیر سراسر کشور را 
تشکیل می دهند. لذا کانون عالی هم به لحاظ بهره مندی از جایگاه ویژه 
و منحصر به فرد اجتماعی و هم به لحاظ حجم مســئولیت ها و تعهدات 
گوناگونی که بر عهده دارد طبیعی است که همواره در معرض قضاوت و 

پایش عملکرد قرار گیرد.
وی همچنین افزود: ما همواره از هم افزایی و مشــارکت همه دلسوزان 
در پیشــبرد اهــداف کانون ها اســتقبال می کنیم و معتقد هســتیم 
دســتاوردهای ارزشــمندی که تا کنون حاصل شــده است مرهون 
مشارکت و مسئولیت پذیری کانون ها و کلیه بازنشستگان و مستمری 

بگیران بوده و باید برای حفظ آنها تلاش کنیم.
اســدی با اشــاره به برخی از هجمه ها و انتقاداتی کــه در فضاهای 
مختلف اطلاع رســانی به ویــژه کانال های فضای مجــازی مطرح 
می شود گفت: لازمه حضور و خدمت در مسئولیت هایی مانند هیأت 
مدیره کانون های بازنشســتگی که هیچ تعلق خاطر و وابســتگی به 
مراکز قدرت و ثروت ندارند افزایش تحمــل و ظرفیت انتقاد پذیری 
بالاست و در واقع هرچه از فضای عملگرایی دور شویم و ظرفیت های 
موجــود را صرف درگیریهــای صنفــی و گروهی نمائیــم در واقع 
فرصت ها را هدر داده ایم. گاهی لازم اســت آمــاج انواع بی مهری ها 
و حتی تهمت ها قرار بگیرید اما با صبر و شــکیبایی به مســیری که 
انتخاب کرده اید ادامه دهید، اگر شــناخت کافی و جامعی از جایگاه 
نوع و گســتره فعالیت و همچنین تعاملات درون و برون ســازمانی 
کانون ها وجود داشته باشد اظهار نظرهای نادرست و عجولانه مطرح 

نخواهد شد.
رئیس هیأت مدیره کانون عالی کارگران بازنشســته و مستمری بگیر 
سراسر کشــور به اهمیت پیگیری موضوعات و مطالبات کلان و اصولی 
بازنشستگان و مســتمری بگیران در دوره جدید مسئولیت خود اشاره 
کرد و گفت: برخی از مطالبات و خواســته های قانونی بازنشســتگان و 
مستمری بگیران سالهاست محقق نشــده بر زمین مانده و یا به صورت 
کامل اجرایی نشده اســت اموری که به مهمترین دغدغه های روزمره 
شأن مبدل شده و تأخیر در اجرای این مطالبات قانونی و برحق لطمات 
غیر قابل جبرانی بر کیفیت زندگی آنها وارد کرده اســت. لذا تیم کانون 
عالی پیگیری مجدانه این مســائل را بر اســاس یک روند منطقی نظام 
مند و به دور از هیجان زدگی در دستور کار خود قرار داده است در همین 
راستا جلسات و دیدارهای متعددی را با مســئولان مختلف نهادهای 
تصمیم گیر و تصمیم ساز در مجلس و دولت برگزار نموده ایم و انشا این 

جلسات را بصورت اثر بخش ادامه خواهیم داد.

اســدی ادامــه داد: همزمــان از پیگیــری مطالبــات کلان و اولویت 
دار بازنشســتگان از جملــه اجــرای ۲۵ درصد باقی مانده متناســب 
ســازی حقوق، ارتقای ســطح خدمات درمانی توجه به سلامت و رفاه 
بازنشســتگان، تســهیلات بانکی، دریافت حق و ســهم بازنشستگان 
از بودجه عمومی کشــور از جمله ســرانه درمان، جلوگیری از دســت 
اندازی به ذخایر و سرمایه های بین نســلی بازنشستگان از جمله بانک 
رفاه کارگران، اجرای سیاســتهای حمایتی مربوط به تقویت ســطح 
معیشت بازنشستگان پرداخت بدهی های جاری و انباشته شده دولت 
به ســازمان تأمین اجتماعی با هدف تقویت اســتقلال اداری و مالی و 
ارتقای سطح خدمات به جامعه ذینفعان و بســیاری از امور دیگر غافل 

نخواهیم شد.
وی همچنین خاطرنشــان کــرد در حــوزه تقویت ســاختار اداری و 
فرآیندهای اجرایی کانون عالی و همچنین کانون های شهرســتانی و 
اســتانی نیز اقدامات تحولی در نظر داریم که ان شاالله در آینده تشریح 

خواهیم کرد.

سردار هادیانفر:
پلیس مسئول پیشگیری از تصادفات نیست

رئیس پلیس راهور با بیان اینکه پلیس مســئول پیشگیری از تصادفات 
نیســت،گفت: دولت توجه ای که باید در حوزه تصادفات داشته باشد را 
ندارد و افزایش ۱۴ درصدی فوتی ها در ۱۲ سال گذشته بی سابقه بوده 

است.
ســردار ســید کمال هادیانفر رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی صبح 
امروز در نشست خبری با اصحاب رســانه گفت: آن چیزی که در برنامه 
ششم به آن تاکید شده این اســت که در حوزه حمل و نقل بحث توسعه 
انضباط ترافیکی را جدی بگیریــم و به آن توجه کنیــم و البته باید به 

کاهش تصادفات توجه جدی شود.
وی با بیان اینکه ۹ درصد از راه های کشور راه های اصلی است، گفت: ۳۴ 
درصد تصادفات در راه های اصلــی رخ می دهد و ۷۵ درصد از تصادفات 

فوتی در این راه ها رخ می دهد.
هادیانفر بیان کرد: ۵۱ میلیون و ۳۴۴ هزار راننده در کشور داریم و ۳۸ 

میلیون و ۵۳۵ هزار وسیله نقلیه شماره گذاری شده است.
رئیس پلیس راهور خاطرنشــان کرد: در صدور گواهینامه نســبت به 
مدت مشابه ســال قبل ۲ درصد و در شــماره گذاری موتورسیکلت ۳ 

درصد رشد داشته ایم.
وی با بیان اینکه نســبت به مدت مشابه ســال قبل ۳۰ درصد افزایش 
تردد در راه ها را داشته ایم، ادامه داد: ۳۲ درصد از این ترددها مربوط به 

خودروهای سواری است.
هادیانفر با بیان اینکه پلیس مســئول پیشــگیری از تصادفات نیست، 
تصریــح کرد: بر اســاس قانون ما مســئول رســیدگی بــه تصادفات 
هســتیم. امروزه ۵۱ درصد از تصادفات در دم فوتــی دارند و باید نقش 
ســازمان های دخیل در این امر بررســی شــود و البتــه ۴۳ درصد از 

فوتی های تصادفات در بیمارستان ها جان خود را از دست می دهند.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی گفت: ۶ درصد از فوتی های تصادفات 
در حین انتقال جان خود را از دست می دهند، این موضوع امکان دارد به 

دلیل نبود بالگرد و آمبولانس و یا دور بودن مراکز درمانی باشد.

شهر

بر اساس اعلام معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ۴۸ کشــور مشــتریان محصولات نانوفناورانه 
ایران ساخت هستند.به نقل از معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان، توسعه بازار فناوری نانو جز اهداف 
اصلی برنامه توسعه فناوری نانوی ایران است. گسترش 
صادرات این محصولات، راه یافتن به بازارهای خارجی 

و کشف بازارهای جدید به تنوع سبد صادراتی کشور و 
پایداری شرکت های فعال در حوزه فناوری نانو، کمک 
می کند.صنعت نانو یکی از حوزه های فناورانه ای است 
که در ایران روند رشــد و توســعه خود را به خوبی طی 
کرده و سال ها اســت محصولات تولیدی در این زمینه 
هم پای بازار جهانی تولید و عرضه می شوند؛ به همین 

دلیل ورود این محصــولات باکیفیت ایران ســاخت 
به جهان و دیگر کشــورها یک ضــرورت و هدف مهم 
اســت که معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
آن را دنبال می کند.ستاد توســعه فناوری نانو معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری 
نیز برای ورود این محصولات به بــازار جهانی به دنبال 

اجرای برنامه هایی است که ذیل کریدور فناوری تا بازار 
عملیاتی شــده و به توســعه بازار محصولات نانو کمک 
کرده است.شــرکت های تولیدی فناوری نانو در ســال 
۱۴۰۰، محصولات خود را به ۴۸ کشــور صادر کرده اند. 
ترکیه و عراق مهم ترین میزبانان محصولات نانوفناورانه 

ایران ساخت هستند.

فناوری

خریدار  رئیس سازمان بازرسی شهرداری 
تهــران از شناســایی و رســیدگی به هفت 
فقره پرونده اخذ رشــوه به صورت شبکه ای 
ظرف ۱۵ ماه گذشــته خبــر داد.به گزارش 
ایسنا، داوود گودرزی در صد و شانزدهمین 
جلسه علنی شورای اسلامی شهر تهران که 
برای ارائه گزارش عملکرد شهرداری تهران 
در حوزه نظارت و بازرســی حاضر شده بود، 
گفت: در گــزارش عملکرد امــروز اقدامات 
همکارانــم در مجموعه شــهرداری تهران 
ظرف ۱۵ ماه گذشته در جهت ارتقاء سلامت 
اداری و سالم سازی محیط اداری شهرداری 

تهران ارائه می شود.
وی افزود: در برنامه های شــهرداری تهران 
به موضوع تحول اداری اشــاره شده بود که 
در همین راســتا یک بخش تحول درون زا 
در دســتور کار قرار گرفت و پیگیری شد. به 
این معنا که در شــهرداری چه تحولاتی در 
فرآیند اداری انجام دهیم تا این مجموعه به 
نهادی کارآمد تبدیل شود و در همین راستا 
شــفافیت و شناســایی گلوگاه های ستاد و 
رفع آنها دنبال شد. البته همه اعداد موجود 
در گزارش امروز، اســناد تفصیلی فراوانی 

دارند که آماده ارائه آنها هستیم.

لزوم مبارزه هوشمندانه با فساد
 در ادارات

گــودرزی تاکید کــرد: مبارزه با فســاد و 
ســلامت اداری در یــک رویکرد ســنتی و 
دیرینه به گونه ای اســت که صبر می کنیم 
فردی تخلفی را انجام دهد و بعد با تشــکیل 
پرونده تخلف وی بررســی خواهد شــد که 
ظرف ۳۰ سال گذشته رویکرد غالب کشور 
اینگونه بوده است؛ اما آنچه که در کشورهای 
موفق دنبال می شــود مبارزه هوشمندانه 
با فساد اســت. به گونه ای که بتوانیم امکان 
وقوع فساد را از بین ببریم تا مدیر و کارمند ما 
نتواند به راحتی مرتکب تخلف شود و به این 

ترتیب هزینه فساد را بالا ببریم.
رئیس سازمان بازرسی شــهرداری تهران با 
اشــاره به اینکه در مبارزه هوشمندانه حتما 
آینده مهمتر از گذشــته اســت ولی این به 
معنای رها کردن گذشــته نیست، افزود: در 
این رویکرد مســئله مدیریت و انتخاب آنها از 
نکات اصلی محسوب می شود به گونه ای که 
اگر مدیر پاکدست و فساد ستیز انتخاب کنیم 
بخش عمده ای از مسیر را طی کرده ایم. ما در 
مجموعه شــهرداری تهران به دنبال کاهش 
مواجهه شــهروندان با شهرداری هستیم تا از 
این مسیر زمینه بســیاری از تخلفات در این 
فرآیندها از بین برود.وی ادامه داد: مســئله 
کشف و رسیدگی به تخلف و همچنین توجه 
به مباحث فرهنگی و آموزشــی از موضوعات 
پر اهمیتی اســت که در مبارزه هوشمندانه 
مــورد توجه ویژه قــرار می گیــرد و اگر این 
موارد در مجموعه شهرداری تهران اجرا شود 
می توانیم محیط ســالمتری را به شهروندان 
تحویل دهیم که البته ایــن موضوع نیازمند 

اراده جمعی است.

شناسایی 113 مورد برای حرکت
 به سمت سالم سازی در شهرداری

رئیس سازمان بازرسی شــهرداری تهران 

تاکید کــرد: در ابتدای کار اســنادی که در 
شــهرداری و خارج از مجموعه شــهرداری 
تهران در مورد فســاد به عنــوان مطالعه و 
پژوهش انجام شــده بود را بررسی کردیم و 
در این راستا جلســات مختلفی برگزار شد 
و نهایتا به ۱۱۳ مســئله رســیدیم که برای 
حرکت به ســمت سالم ســازی شهرداری 
نیازمند پرداختــن به این مســائل بودیم. 
برای اجرای این کار ســتاد ارتقای سلامت 
اداری احیاء شــد تــا این ۱۱۳ مســئله در 
دستور کار این ســتاد قرار بگیرد. بی تردید 
اگر این موارد محقق شود می توانیم محیط 

سالم تری را ارائه کنیم.

تمرکز در حساب های شهرداری تهران
گودرزی در بخش دیگــری از صحبت های 
خود به موضــوع خزانه واحد اشــاره کرد و 
افزود: در حال حاضر در مجموعه شهرداری 
تهران به ۳۱ حساب رسیده ایم و درحقیقت 
تمرکزی در حســاب های شهرداری تهران 
محقق شــده اســت. ظرف ۱۵ ماه گذشته 
به موضوع بورس و شــفافیت در خریدهای 
شهرداری و همچنین ســامانه جامع منابع 
انسانی که همه مجموعه های شهرداری به 
صورت متمرکز در آن حضور داشــته باشند 
پرداخته شــد. تمرکز پرداخــت حقوق ها 
توســط معاونت مالی انجام شــد و اصلاح 
فرآیند مناقصه، مزایده و پیمانکاری محقق 
شد، به شــکلی که فرآیندهای فراخوان ها 
در حال بررســی اســت و با توجه به اینکه 
انحصاری در این حوزه ایجاد شــده بود، ما 

باید این انحصار را بشکنیم.

پیشنهادات جدید شهرداری برای 
اصلاح مصوبه تعارض منابع

وی ادامــه داد: موضوع مــورد توجه دیگر 
اجرای مصوبه تعارض منابع و پیاده ســازی 
راهکارهای مقابله با تعارض منافع اســت. 
مصوبه خوبی که در ایــن زمینه وجود دارد 
امــا نیازمند اصلاحاتی اســت کــه ما پس 
از پیشــنهاد این اصلاحــات، آن را خدمت 
شورای اسلامی شــهر تهران ارائه خواهیم 

کرد.

آیا همه آنچه در شهرداری تهران 
می گذرد باید روی سایت بارگذاری شود؟

رئیس سازمان بازرسی شــهرداری تهران 
ادامه داد: به روز رســانی و توســعه سایت 
شــفافیت موضوع دیگری بود که در دستور 
کار قرار گرفت و در این راستا ۷۷ بند وجود 
دارد کــه باید روی ســایت شــفاف پیاده 
ســازی کنیم. اصلاح فرآیند تصمیم گیری 
در شــوراهای داخلی و معمــاری مناطق و 
همچنین اســتقرار مــدل اصلاحی فرآیند 
صدور پروانه ســاختمانی نیز مــورد توجه 
ویژه قرار گرفت. بی تردید مسئله شفافیت 
همانند برخی واژه های دیگــر بعضا ناقص 
فهمیده می شــود و ناقص اجرا می شود. آیا 
همه آنچه در شهرداری تهران می گذرد باید 
روی سایت بارگذاری شــود؟. قطعا در روند 
شفاف ســازی موفق در کشورهای مختلف 
دسته بندی وجود دارد به شکلی که بخشی 
از اطلاعات را شــهروندان بدانند، بخشی را 
بین دستگاه ها برای مبادله منتشر می کنند 
و بخشی نیز توسط دســتگاه های نظارتی 
رصد می شود و در اختیار آنها قرار می گیرد. 
لذا تا کنون از ۷۷ بند موجود ۳۵ مورد روی 

سایت شفاف بارگذاری شده است.
وی تاکید کرد: تصمیــم گرفتیم در موضوع 
صدور پروانــه تخفیفی را ارائــه دهیم ولی 
چون اطلاع رســانی دقیقی انجام نمی شود 
ممکن اســت تخلفاتی با سوءاســتفاده از 
بی اطلاعی شــهروندان صــورت گیرد. لذا 
خدمات شــهرداری تهران بایــد در فضای 
شــفاف ارائه شــود. از این حیث ســایت 
شفافیت برای ما اهمیت بســزایی دارد. در 
همین مبحث موضــوع کاهش زمان صدور 
پروانه ها به دو ماه در دستور کار قرار گرفته و 
به سمت اجرایی شدن و تحقق این وعده در 

حال حرکت هستیم.
گــودرزی در ادامــه صحبت هــای خــود 
به موضــوع تعییــن تکلیــف کارگروه ها و 
کمیته ها در شــهرداری تهران بــا رویکرد 
ســاماندهی نحوه مجوزدهــی و اتصال به 
پنجره واحــد دولت و اصــلاح فرآیندهای 
ارائه خدمات در دفاتــر خدمات الکترونیک 
اشــاره کرد و افــزود: اصــلاح فرآیندهای 

سازمان املاک و مســتغلات در دستور کار 
قرار گرفت. به گونه ای که همیشــه شنیده 
می شود هزاران ملک شــهرداری مشخص 
نیســت دســت چه کسی اســت و چه فرد 
و نهادی از آن بهــره بــرداری می کند. لذا 
موضوع امــلاک اهمیــت بســزایی دارد 
کــه شناســایی آنهــا در دســتور کار قرار 
گرفتــه اســت. همچنین تهیه داشــبورد 
دعاوی حقوقــی اولویت بنــدی و پیگیری 
پرونده های قضایی موضــوع مهمی بود که 
برای آن سامانه طراحی شــده تا مشخص 
شود پرونده های قضایی مربوط به مجموعه 
در چه مرحله ای اســت و چه روندی را طی 
می کنــد. همچنیــن الکترونیــک کردن 
معاملات در شهرداری تهران به طور جد در 

حال پیگیری است.
رئیس سازمان بازرســی شهرداری تهران با 
اشاره به حک شدن ســامانه های شهرداری 
تهران گفــت: موضوعی که اتفــاق افتاد در 
حقیقت شــوکی به ما وارد شــد تا بار دیگر 
همه سامانه های شهرداری را مرور کنیم. بی 
تردید الکترونیک کردن امور زمانی درست 
اســت که طراحی و معماری درستی داشته 
باشــد و در این مسیر باید ســامانه ها با هم 
تبادل اطلاعات داشــته باشند. لذا این روال 
در مجموعه سامانه های شــهرداری تهران 

در حال پیگیری است.

 خرید با قیمت واحد برای یک کالا 
در شهرداری در حال پیگیری است

وی ادامه داد: اینکه چقدر بدهکار هستیم و 
چه میزان طلب داریم و همچنین شناخت 
ظرفیت های موجود در شهرداری تهران از 
اهمیت بسزایی برخوردار است. در مجموعه 
بوستان ها، غرفه ها و مجموعه هایی را داریم 
کــه می توانیم اجــاره دهیم امــا عددهای 
این نفع مالی بسیار بیشــتر از آنچه که الان 
شــهرداری از آن اســتفاده می کند، است. 
ســهم ما در پروژه های مشارکتی و خریدها 
در مجموعه شهرداری باید مورد توجه قرار 
می گرفت و خرید با قیمــت واحد برای یک 

کالا در شهرداری در حال پیگیری است.
گودرزی تاکید کرد: شرکت های متعددی 

قراردادهایی به اســم بحث های حفاظتی 
با رقم هــای بالا داشــتند در حالی که یگان 
حفاظت و اسناد بالادســتی در این مسئله 
وجود دارد که این روال پیگیری شــد تا یک 
یگان حفاظت وجود داشــته باشــد و همه 

بحث های حفاظتی و امنیتی را انجام دهد.

فساد بد و خوب نداریم
رئیس سازمان بازرسی شــهرداری تهران 
در تشــریح روند مواجهه با گذشــته گفت: 
رویکردها و سیاســت های مد نظــر ما این 
اســت که آبروی افراد حفظ شــود. آرامش 
جوانی مجموعه و عدالــت و قاطعیت مورد 
توجه قرار گیرد. در این مســیر ما فســاد بد 
و خوب نداریــم و ســلامت اداری برای ما 
حائز اهمیت اســت. لذا کمیتــه تطبیق در 
سازمان بازرسی موضوعات را مورد بررسی 
قرار می دهد. مردمی سازی و بهره گیری از 
ظرفیت نظارت مردمی در دســتور کار قرار 
گرفته و ارتقاء خدمات سامانه های مدیریت 

شهر و نظارت همگانی دنبال می شود.
گودرزی با اشــاره به بهره گیری از QR کد 
برای کارمندان و تجهیزات در شــهرداری 
تهران برای ارســال گزارش با اســتفاده از 
بسته رمزینه پاسخ سریع یا همان QR کد به 
عنوان پایلوت در یکی از مناطق شــهرداری 
تهــران، گفــت: شــهروندان می توانند با 
بهره گیری از این فرآیند حــرف خود را به 
سریعترین شکل منتقل کنند. این کدها در 

جلوی میز افراد قرار گرفته است.

 بازگرداندن 1۵3 هزار متر مربع
 به اموال شهرداری تهران

وی در تشــریح خروجی هــای ناشــی از 
اقدامات شــهرداری تهران ظــرف ۱۵ ماه 
گذشــته در حوزه نظــارت و بازرســی به 
پیگیــری روش مند پرونده هــای حقوقی 
اشاره کرد و افزود: ۱۱۹۷ پرونده حقوقی به 
رأی صادره به نفع شهرداری تهران منتهی 
شده و در این مسیر بیش از ۱۱ هزار میلیارد 
تومان رأی به نفع شــهرداری صادر شده و 
۱۵۳ هزار متــر مربع به اموال شــهرداری 
تهران بازگردانده شده است.رئیس سازمان 
بازرســی شــهرداری تهران ادامه داد: در 
مورد پرداخت ها یا معاملاتی که به اشــتباه 
در حال انجام بوده بالغ بــر ۵۰۰۰ میلیارد 
تومان جلوی یک کار غلط شــامل معامله یا 

پرداخت غلط گرفته شده است.

انجام بیش از ۷40 مورد تخریب 
ساخت و سازهای غیر مجاز

وی تاکید کرد: شناســایی و رســیدگی به 
هفت فقره پرونــده اخذ رشــوه به صورت 
شــبکه ای و رســیدگی به ۷۵۰ فقره پرنده 
تخلفات فــردی عوامل شــهرداری تهران 
انجام شده است. بازپس گیری بالغ بر ۱۰۱ 
فقره ملک تصرف شده نیز در همین ۱۵ ماه 

گذشته انجام شده است.
گودرزی در خصــوص مقابله با ســاخت و 
ســازهای غیر مجاز نیز گفت: بیش از ۷۴۰ 
مورد تخریب ساخت و ســازهای غیر مجاز 
انجام شــده که در راســتای آن ۳۹ هکتار 

مساحت اراضی آزاد شده است.

۴۸ کشور مشتری محصولات نانوفناورانه ایرانی

اعلام زمان توزیع کارت آزمون
۴۷۰ هزار نفر در کنکور کارشناسی ارشد ۱۴۰۲ رقابت می کنند

خریدار  بیش از ۴۷۰ هــزار داوطلب در 
آزمون کارشناســی ارشــد ناپیوسته سال 
۱۴۰۲ ثبت نــام کرده اند که ایــن افراد در 
روزهای ۱۱ و ۱۲ اسفندماه ۱۴۰۱ به رقابت 

می پردازند.
 ثبت نام در آزمون کارشناســی ارشد سال 
۱۴۰۲ از روز ۱۶ آذرماه ۱۴۰۱ آغاز شــد و 
پس از یک بار تمدید مهلت ثبت نام شــنبه 

۲۶ آذرماه به پایان رسید.
دکتر علیرضــا کریمیان مشــاور رئیس و 
مدیرکل روابط عمومی ســازمان سنجش 
آموزش کشــور در گفتگو با مهر اعلام کرد: 
پس از پایان مهلت ثبت نــام، بیش از ۴۷۰ 
هزار نفر در آزمون کارشناســی ارشد سال 

۱۴۰۲ ثبت نام کردند.
کریمیان تاکید کرد: امســال هم داوطلبان 
می توانستند علاوه بر رشته امتحانی اصلی 
)رشته اول ( در رشــته  امتحانی دوم )رشته 

شناور( نیز شرکت کنند.

براســاس برنامــه زمانی پیش بینی شــده 
آزمون کارشناســی ارشــد ناپیوسته سال 
۱۴۰۲ در روزهای پنجشــنبه ۱۱ اســفند 
و جمعه ۱۲ اســفند ۱۴۰۱ برگزار خواهد 
شــد و داوطلبان لازم است از روز دوشنبه ۸ 
اسفند تا روز چهارشنبه ۱۰ اسفند با مراجعه 
به سایت سازمان سنجش کارت شرکت در 
آزمون و برگ راهنمای شــرکت در آزمون 
را تهیه کنند.همچنین مرحله اول بیســت 
و هشتمین دوره المپیاد علمی دانشجویی 
کشور همزمان با برگزاری امتحانات آزمون 
ورودی مقطع کارشناســی ارشد ناپیوسته 
سال ۱۴۰۲ در روزهای ۱۱ و ۱۲ اسفندماه 

۱۴۰۱ برگزار می شود.
بیســت و هشــتمین دوره المپیــاد علمی 
در مجموعه هــای  دانشــجویی کشــور 
امتحانی زبــان و ادبیات فارســی، ریاضی، 
علوم جغرافیایی، زیســت شناسی گیاهی، 
علوم اقتصادی، زیســت شناسی جانوری، 

علوم قرآن و حدیث، مهندســی برق، علوم 
تربیتی، مهندسی شیمی، حقوق، مهندسی 
صنایع، روانشناســی، مهندســی عمران، 
علوم زمین، مهندســی مکانیک، شــیمی، 
مهندســی متالــورژی و مــواد، فیزیک، 
مهندسی کامپیوتر، زیست شناسی سلولی 
و مولکولی، زراعت و اصلاح نباتات، طراحی 

صنعتی برگزار ی شود.

در ســال ۱۴۰۲ نیز همانند ســال ۱۴۰۱ 
علاوه بر ۲۴ رشــته المپیادی فوق، المپیاد 
بیــن رشــته ای »ســلول های بنیــادی و 

مهندسی بافت« نیز برگزار می شود.
پس از برگزاری آزمون کارشناســی ارشد، 
نفرات برگزیــده در مجموعه های امتحانی 
»شیمی«، »زیســت شناسی«، »مهندسی 
شیمی«، »مهندســی صنایع«، »مهندسی 
متالورژی و مواد«، »مهندسی کشاورزی«، 
»مهندســی برق«، »مهندسی مکانیک« و 
»مهندسی پزشکی« توسط شورای مربوطه 
در سازمان سنجش آموزش کشور تعیین و 
این افراد در صورت علاقه مندی می توانند 
به جای شــرکت در رشــته اصلی المپیاد 
مربوطه، در المپیاد »ســلول های بنیادی و 

مهندسی بافت« شرکت کنند.
دانشــجویانی که حداقل ۷۰ واحد درسی 
گذرانده باشند، می توانند داوطلب شرکت 

در المپیاد رشته های یاد شده باشند.

داوطلبــان باید فــرم تقاضانامــه ثبتنام 
اینترنتی را همانند ســایر داوطلبان شرکت 
کننده در آزمون ورودی مقطع کارشناسی 

ارشد ناپیوسته سال ۱۴۰۲ تکمیل کنند.
مــواد امتحانی مرحلــه اول رشــته های 
المپیــاد، همانند مــواد امتحانــی مقطع 

کارشناسی ارشد این رشته ها خواهد بود.
منتخبیــن مرحلــه اول المپیــاد علمــی 
دانشــجویی، براســاس نمرات اکتســابی 
داوطلب در آزمون رشته های مذکور و بدون 
احتساب نمره معدل کارشناسی، تعیین و از 
طریق درگاه مرکز المپیاد سازمان سنجش 
اعلام خواهــد شــد.منتخبین مرحله اول 
المپیاد متمرکز به همراه منتخبین المپیاد 
غیرمتمرکز )اســامی اعلام شــده از طریق 
پایگاه اطلاع رســانی ســازمان سنجش( 
می توانند در آزمون تشــریحی مرحله دوم 
)نهایی( المپیاد علمی دانشــجویی کشور، 

شرکت کنند.



اصفهان  -مریــم مومنی مدیر مرکز 
تعمیرات نســوز فولاد مبارکــه از تامین 
و بومی ســازی بیــش از ۹۵ درصد مواد 
نســوز این شــرکت در داخل کشور خبر 
داد و گفت: بــرای تأمیــن صددرصدی 
مواد نســوز فــولاد مبارکه بــا همکاری 
دانشــگاه ها و شــرکت های دانش بنیان 
برنامه هایــی تعریــف و در دســت اقدام 

است.
غلامرضاکمالــی، مدیر مرکــز تعمیرات 
نســوز فــولاد مبارکــه در گفت وگــو با 
خبرنگار فــولاد از فعالیت های این مرکز 
ســخن گفت. ماحصل این گفت وگو را در 

ادامه می خوانید:
مرکز تعمیرات نســوز وظیفــه تأمین و 
اجرای مواد نســوز و ضداسید و همچنین 
بازرســی و نگهــداری از آن در کلیــه 
نواحی فــولاد مبارکه را بــر عهده دارد. 
گســتردگی و پراکندگی حــوزه فعالیت 
و نیز وجود فولاد مــذاب در تجهیزات و 
فضای ناحیه فولادســازی، حساســیت 
فعالیت هــا را در مرکز نســوز دوچندان 
می ســازد. ازاین رو تأمین مواد با کیفیت 
بالا، اجرای مناســب نســوز و همکاری با 
واحدهای بهره بردار جهت ایجاد شرایط 
اســتاندارد از اهمیت زیــادی در مرکز 

نسوز برخوردار است.

آخریــن دســتاوردهای اخیر این 
واحد چیست؟

با تلاش همکاران در واحد نســوز و ناحیه 
فولادســازی، در مهرماه رکورد جدیدی 
برای مصرف نســوز در فولاد مبارکه ثبت 
شــد، یعنی رکورد ۵.۹2 کیلوگرم در تن 
مذاب. این رکــورد آبان ماه هم ادامه پیدا 
کرد و توانســتیم به عدد ۵.۹6 کیلوگرم 
در تن مذاب )کمتر از 6 کیلوگرم( دست 
پیدا کنیم که رکورد بســیار ارزشمندی 

برای فولاد مبارکه است.
این رکورد تا چه زمانی قرار اســت 
تغییر پیدا کند؟ اســتاندارد خاص 

جهانی برای این مصرف وجود دارد؟
بــا توجــه بــه میــزان رکــورد مصرف 
حاصل شــده که عددی چالشــی است، 
بــاز هم با تــلاش فــراوان بــرای بهبود 
کیفیــت مواد نســوز، اجرای مناســب و 
نیــز بهره بــرداری صحیــح از تجهیزات 
نسوزکاری شــده، ایــن روند با ســرعت 
کمتــر، ولی همچنــان رو به پیشــرفت، 
آن هم با اســتفاده از مواد ساخت داخل 

ادامه پیدا خواهد کرد.
در ایــن حــوزه چــه مــوارد دیگــری 
باقــی مانده کــه می تــوان با اســتفاده 
از ظرفیت هــای داخلــی و از طریــق 
بومی ســازی و همکاری با شــرکت های 

دانش بنیان به آن دست یافت؟
برنامه های ما عبارت است از: جایگزینی 
جرم های ضدسایش ســیلیکون کارباید 
به جــای آجرهای بعضی از قســمت های 
کوره هــای پخت آهک؛ ســاخت قطعات 
پیش ساخته ستون ها و واکینگ بیم های 
کوره های پیش گرم نورد گرم؛ ســاخت 
جرم هــای پلاســتیک کوبیدنــی که در 
دیواره و ســقف کوره های نــورد گرم و 
یا دیواره کوره گندله ســازی اســتفاده 
می شــود؛ ســاخت آجرهای لایه کاری 
کوره های احیا مســتقیم که همگی توسط 
شــرکت های توانمند داخلی تولید شده و 

در حال مصرف و تست است.
نوســازی  جهــت اصلاح طــرح 
و تعمیــرات نســوز کوره هــا چه 
برنامه هایــی مدنظرتــان بــوده، 
چــه برنامه هایی اجرا شــده و چه 
برنامه هایــی برای آینــده مدنظر 

است؟
نســوز در کوره هــای قــوس الکتریکی 
نقش مهمی ایفــا می کند؛ بنابراین جهت 
افزایش عمر نســوز و کاهش توقفات آن 
برنامه هایی داریم که شــامل استفاده از 
آجرهای خاص در قســمت پشت دریچه 
ســرباره کوره ها و مناطق داغ، اســتفاده 
از جرم های اســپینلی نانوباند در ســقف 

کوره ها، نصب بلوک های مســی آب گرد 
در مناطق داغ و نیز نصــب پانل آب گرد 
در ســقف کوره بــا همکاری دوســتان 
بهره بردار اســت که با اجرای این طرح ها 
و ایجاد تحول در مصرف نســوز کوره، باز 

شاهد کاهش مصرف خواهیم بود.
دربــاره نقش ایــن واحــد در تعمیرات 

اساسی شرکت توضیح دهید.
در ســال جاری، اقدامات عمــده ای در 
واحدهــای دیگر غیــر از فولادســازی 
صورت گرفتــه، ازجمله پــروژه ریومپ 
کوره 4 پیشــگرم نــورد گرم کــه نتایج 
بســیار خوبــی از جملــه کاهــش 30 
درصدی مصــرف گاز در این کــوره را به 

همراه داشــت. یکی دیگــر از پروژه های 
انجام شــده در شــات دان مدول D کوره 
احیا بود که طــی آن تعویض کل پتوهای 
نسوز دیواره و سقف ریفورمر و همچنین 
اجــرای طــرح جدیدی در کف توســط 
واحد نســوز صورت گرفــت. در کوره 2 
آهک لایه کاری و ایمنی نســوز این کوره 
از فایرینگ تا ابتدای قســمت شارژینگ 
بــا آجرهــای نســوز بومی سازی شــده 
تعویض شــد و همچنــان هم تــا پایان 
ســال در شــات دان های دیگری که در 
قســمت های نــورد گرم و آهن ســازی 
انجام می گیرد، فعالیت های گســترده ای 

انجام خواهیم داد.

خرم آباد-طولابــی  مدیرکل نوســازی مدارس 
لرستان با اشــاره به وجود ۱6۸ مدرسه کانکسی در این 
اســتان، گفت: سالن های ورزشــی شهرستان پلدختر 

تکمیل می شوند.
یونس بهاروند با بیان اینکه ۱6۸ مدرســه کانکسی در 
نقاط مختلف لرســتان تا مهرماه سال ۱402 به مدرسه 
تبدیل می شوند، اظهار داشــت: از این تعداد 40 مدرسه 
به پیمان و مناقصه گذاشته شده و از تعداد ۱6۸ کانکس 
که تبدیل آن به مدرسه در دستور نوسازی است حدود 
24 کانکس مربوط به شهرســتان پلدختر است که ۱4 
مدرسه مربوط به حواشی این شــهر، پنج مورد مناطق 

عشایری و پنج مورد مربوط به بخش معمولان است.
وی، افزود: شرایط تبدیل مدارس کانکسی به ساختمان 
دارا بودن بیش از ۱0 نفر دانش آموز اســت که مدارس 
استاندارد جایگزین آن شود و به نظر می رسد لرستان بر 

اساس آمار یکی از شش استان اول کشور باشد.
مدیرکل نوســازی مدارس لرســتان، گفــت: از محل 

اعتبارات استانی که بسیار کم است 4۵0 میلیون تومان 
به پلدختر اختصاص یافته که از این مبلغ 33۵ میلیون 
تومان به پلدختر و مابقــی به بخش معمولان اختصاص 
پیدا کرده که در این راســتا ۱2 ســرویس بهداشتی در 
شهرستان در حال احداث است و در پلدختر و معمولان 

در حال اجرا هستند.
بهاروند، افزود: ۹ پروژه در پلدختر در دست احداث است 
که پیگیری آغاز به کار و اجرای عملیات آن در دســتور 

کار، رایزنی و پیگیری است.
وی، یادآور شــد: عملکرد ســازمان نوســازی در سال 
۱40۱ در زمینه جذب اعتبارات رئیس جمهور به عنوان 

دستگاه برتر در سطح استان انتخاب شده است.
مدیرکل نوسازی مدارس لرستان، افزود: یکی از پروژه ها 
و مکان هایی که همیشه مد نظر نوسازی مدارس استان 
قرار داشته سالن های ورزشی شهرستان پلدختر است 
که در صورت تخصیص اعتبارات ســیل مورد توجه قرار 

خواهند گرفت.

بهاروند به تجهیز مدارس لرســتان اشــاره کرد و گفت: 
رئیس سازمان نوســازی کشــور در این رابطه به ویژه 
وسایل گرمایشــی و سرمایشی قول مســاعد دادند که 

چنانچه محقق شود سهم پلدختر محفوظ خواهد ماند.
وی، افزود: تمــام تجهیزات دپو شــده بیــن مدارس 
شهرستان ها در ســطح استان توزیع شــد و در صورت 
اعلام نیاز تجهیز مدارس همچنان در دســتور کار قرار 

دارد.
مدیرکل نوســازی مدارس لرســتان، یادآور شــد: 
مکاتباتی در زمینه باز پس گیری مطالبات شهر های 

ســیل زده از اعتبارات ملی صورت گرفته و از ســوی 
سازمان نوســازی مدارس کشــور در حال پیگیری 
است و خوشــبختانه از وزیر کشــور و رئیس سازمان 
نوسازی قول مساعد گرفته شــده که این پیگیری ها 

در هیئت دولت مطرح شود.
بهاروند، افزود: چنانچه این موضــوع در هیئت دولت به 
نتیجه برســد بیش از ۱00 میلیارد تومــان اعتبار برای 
شهر های آســیب دیده از ســیل برنامه ریزی می شود 
که پروژه هــای نیمــه کاره مدارس و مراکز آموزشــی 

شهرستان پلدختر نیز مشمول اعتبارات خواهند شد.

وجود ۱۶۸مدرسه کانکسی در لرستان

سرپرست مدیریت  ســنندج -فاطمه ملایی 
توزیــع بــرق شهرســتان قــروه از اتمــام طرح 
بهارستان در روســتای باباشیدالله این شهرستان 
خبر داد و گفــت: در مجموع تاکنون شــبکه برق 
3۷ روســتای شهرســتان قــروه در قالب طرح 
بهارســتان به طورکامــل اصلاح وبهینه ســازی 

شده است.
محمــد رضــا حاجیان بــا اشــاره بــه اینکه در 
راســتای اصلاح شبکه برق روســتای باباشیدالله 
2300 متر شــبکه فشــار ضعیف هوایی احداث 
شــد، افزود: همچنین یک دســتگاه پست هوایی 
در ایــن روســتا اصــلاح و 300 متر خط فشــار 
متوســط هوایی نیز با اعتباری بالغ بــر6 میلیارد 

و۷۹۷میلیون ریال احداث شد.
سرپرســت مدیریت توزیع برق شهرســتان قروه 
با بیان اینکه نقــاط مخاطره آمیــز وخطرآفرین 
دراین روســتا بــا جابجایی شــبکه رفع شــد، 
اظهارداشــت: با اصلاح نقاط فرسوده و همچنین 
اصلاح کامل شــبکه توزیع برق در این روســتا، 
قابلیت اطمینان شــبکه توزیــع نیروی برق برای 
۱۱۵ مشــترک واقع در این روستا افزایش خواهد 

یافت.
حاجیان با تاکید بر اینکه امســال طرح بهارستان 
باســرعت بیشــتری درحال انجام اســت، گفت: 
از 42 روســتای مورد هدف جهــت اجرای طرح 
بهارســتان تاکنون شــبکه برق 3۷روستا در این 

شهرســتان با بیــش از 4630 مشــترک برق به 
طورکامل اصلاح وبهینه ســازی شده وما بقی نیز 

تا پایان سال جاری به اتمام می رسد.
گفتنی است رفع مشــکلات مربوط به زیرساخت 
های روســتایی علــی الخصوص بــرق  با هدف 
تامین انــرژی پایدار می تواند زمینه ســاز ورونق 
بخش تولید محصــولات کشــاورزی ،دامداری  

وهمچنین مهاجرت معکوس به روستا ها باشد.
در حال حاضر شــبکه برق 4۱۵ روستای استان 
کردســتان در قالب طــرح بهارســتان و با هدف 
بهســازی و بازمهندســی همه تجهیزات شبکه و 
ارتقاء کیفیت خدمات دهی مشــترکان روستایی 
به مثابه مشترکان شــهری اصلاح و بازمهندسی 
شــده که این روند تــا اصلاح کامل روســتاهای 

استان ادامه خواهد داشت.

گــرگان - مهنــاز محمــد زمانــی  
سیدمحمدرضا ســیدالنگی شــهر دار گرگان  از 
راه اندازی سامانه آی کن به منظور شفاف سازی 
مالی و املاک شــهرداری گرگان خبر داد و اظهار 
کرد: از این پس لیســت اموال و املاک شهرداری 
در بانک اطلاعاتی ثبــت و گزارش گیری مالی به 
صورت آنلاین انجام می شــود.وی افزود: از هفته 
آخر آذرمــاه تفویض اختیارات به شــهرداری، با 
توجه به رضایت اعضای شــورای اســلامی شهر 
بابت شــفافیت در عملکرد مالی، واگذار می شود.

شهردار گرگان خاطرنشــان کرد: قرارداد پارک 
جنگلی النگــدره و پارک ناهارخــوران مدت ها 
میان شــهرداری و منابع طبیعی در دســتور کار 
قرار داشت و پس از انتخاب من به عنوان شهردار 
این موضوع بــه منظور ارائــه خدمــات بهتر به 
شهروندان در نخســتین نشست با اعضای شورای 
اســلامی شــهر مطــرح شد.ســیدالنگی ادامه 
داد: قــرارداد پیش نویــس امضــا و به شــورای 
اسلامی شــهر ارســال شــد تا پس از بررسی در 
کمیســیون ها به تصویب برســد، ایــن قرارداد 
به فرمانداری گرگان ارســال شــده است و پس 
از تأییــد عملیــات عمرانی مورد نظــر در این دو 
پارک اجرایی می شــود.وی اضافه کــرد: پارک 
جنگلی النگــدره و پارک ناهارخــوران کتابچه 
طرح جامــع دارد کــه بــه تأیید ســازمان ملی 
جنگل ها نیز رســیده اســت؛ ایجاد فضایی برای 

تفریحگاه و گردشــگری در آن دیده شده است و 
پیش بینی می شــود این پروژه در بازه زمانی ۱۵ 

ساله اجرایی شود.
 شــهردار گرگان با بیان اینکه نصــب تله کابین 
منع قانونــی ندارد، گفت: در ســفر رئیس جمهور 
به اســتان گلســتان، موضــوع نصــب تله کابین 
در شهرســتان مطرح شــد. این طــرح ارزیابی 
زیســت محیطی نیاز ندارد، اما با توجه به اهمیت 
محیط زیست شــهر باید با کمترین خسارت و در 

بازه زمانی کوتاه انجام شود
گفتی اســت که پارک جنگلی النگــدره و پارک 
ناهارخوران کتابچه طــرح جامع دارد که به تأیید 
ســازمان ملی جنگل ها نیز رســیده است؛ ایجاد 
فضایی برای تفریحگاه و گردشــگری در آن دیده 
شده است و پیش بینی می شود این پروژه در بازه 

زمانی ۱۵ ساله اجرایی شود.

کردستان گلستان

وه پایدار شد وستایی در قر شبکه برق ۴۶۰۰ مشترک ر شهردار: نصب تله کابین گرگان منع قانونی ندارد

مدیر مرکز تعمیرات نسوز فولاد مبارکه:

بیش از ۹۵ درصد مواد نسوز فولاد مبارکه بومی سازی
 و از داخل کشور تأمین می شود

وی برق استان  قدردانی ازشرکت توزیع نیر
گلستان در گذر موفق از تابستان

گرگان -مهنــاز محمدزمانی  مدیــر عامل شــرکت توانیر از 
تلاشــهای کارکنان روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق استان 
گلســتان برای گذر موفق در فصل تابســتان و دوره اوج مصرف برق 

قدردانی به عمل آورد
در متن لــوح تقدیرآرش کــردی ،مدیر عامل شــرکت توانیر خطاب 
به رحمت قره خانــی مدیر روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق 

استان  گلستان آمده است
 » صنعت برق ایران در سایه تلاش خالصانه ،پشتکار و همت کارکنان 
متعهد و دلسوز خود ،دستاوردهای ارزشــمندی داشته و هر برگ از 
صفحه پرافتخار آن تصویر گر تلاش های جهاد گونه نیروهایی اســت 

که برای سربلندی ایران عزیز تلاش می کنند »
همچنین در ادامه آمده اســت »دراین بین اقدامات شــاخص اطلاع 
رســانی مجموعه صنعت برق در گذر موفق از دوره اوج مصرف ۱40۱ 
در اقنــاع افکار عمومی و جلب مشــارکت مردم و کاهش چشــمگیر 
مصرف انــرژی در بخش خانگی،نقشــی تاثیر گذار در دســتیابی به 

موفقیت های صنعت برق در اولین سال دولت مردمی داشته است .«
یاد آور می شــود در همایش مدیران روابط عمومی های صنعت برق 
کشــور ،که در مشــهد مقدس برگزار گردید ،لوح تقدیر مدیر عامل 
شــرکت توانیر توســط محمد  علی اکبری مدیر کل روابط عمومی و 
امور بین الملل شــرکت توانیر به مدیر روابط عمومی شــرکت توزیع 

نیروی برق استان گلستان اعطا شد

با تلاش متخصصان شرکت ملی حفاری ایران محقق شد
افزایش ۴۵ درصدی راندمان حفاری افقی

 و جهت دار چاه های نفت و گاز در سال جاری

اهواز- محمد مجدم  با تلاش متخصصان شــرکت ملی حفاری 
ایران ، راندمان حفاری چاه های نفــت و گاز به روش افقی و جهت 
دار در ۸ ماه ســال جاری به ۸هزار و 32۹ متر رسید که 4۵ درصد 

در قیاس با دوره مشابه سال گذشته افزایش دارد.
به گزارش خبرنــگار خریدار به نقل از روابط عمومی شــرکت ملی 
حفاری ایــران ، پیمان شوشــتری زاده معــاون مدیریت خدمات 
ویژه شــر کت روز یکشــنبه ) 2۷ آذرماه ۱40۱( در این باره گفت: 
متراژ حفاری در این دوره زمانی در ســال قبــل 4 هزار و ۵46 متر 

ثبت شده بود  .
وی افــزود: عملیات حفــاری افقی و جهت دار در ســال ۱40۱ بر 
روی 23 حلقه چــاه در مناطق نفتخیز خشــکی صورت گرفت و در 
برنامه تدوین شده حفاری در ســال جاری چند حلقه چاه دیگر در 

دستور کار می باشد.
شوشــتری زاده اظهار کرد: در مــدت پیش گفتــه همچنین ۷6 
متر مغزه گیری برای شناســایی ســازنده هــا در عملیات حفاری 
چاه ها انجام شــد و در ارتباط با تکمیل حفاری چاه ها و بررســی 
فنی و مهندســی ۸۵ مورد نمودارگیری ،320 مورد نمودارگیری 
ســطحی و ۱۷0 مورد چــاه پیمایی نیــز توســط متخصصان این 
مدیریت صــورت پذیرفــت کــه در نمودارگیری ســطحی و چاه 

پیمایی افزایش محسوسی مشاهده مي گردد.
معاون مدیریت خدمات ویژه شــرکت ملی حفــاری ایران گفت: با 
توجه به حمایت هاي مدیرعامل و مدیریت ارشــد شرکت ، برنامه 
ریزي مقتضي در راســتاي نوســازي ناوگان ، خریــد تجهیزات و 
توسعه بازار عملیاتي در دستور کار و اقدام این مدیریت مي باشد.

8۱۸ هزار و ۲۰۰ شغل
 در سامانه رصد همدان ثبت شد

همدان-ذلیخا کرمی  مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان همدان گفت: بر اســاس آخرین آمار اعلامی از سوی سامانه 
ملی رصد اشتغال از ابتدای ســال جاری تاکنون در این استان ۱۸ 

هزار و 200 شغل ثبت شده است.
یوســف شــعبانی  با بیان اینکه ایجاد اشــتغال پایدار برای تحقق 
شعار سال که از ســوی رهبر معظم انقلاب با عنوان »تولید، دانش 
بنیان و اشــتغال آفرین« نامگذاری شــده اســت در دســتور کار 
این اداره کل قرار دارد افزود: نظارت و صحت ســنجی نســبت به 

مشاغل ایجاد شده در سامانه رصد انجام می شود.
وی ادامه داد: امســال تعهد )هدف گذاری( اشــتغال ثبت شده در 
سامانه ملی رصد شــورای اشتغال کشــور برای استان همدان 23 
هزار و ۵00 مورد در بخش های کشــاورزی، صنعتی، گردشگری، 
معدنی و خدماتی با رویکــرد خصوصی و تعاونی بوده اســت که تا 

پایان سال بیش از میزان تعهد پیش بینی می شود.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان همدان اظهار داشت: 
دولت ســیزدهم اهتمام ویژه ای به تامین زیرســاخت های اشتغال 
دارد و در این راســتا اشــتغال در بخش های خانگی، روســتایی، 

کارآفرینی خصوصی و تعاونی ها در دستور کار قرار دارد.
شــعبانی با بیان اینکه آمار اشــتغال صورت گرفته از ســوی بنیاد 
برکت، بنیاد علوی و بســیج هنوز اعلام نشده و در سامانه ملی رصد 
نیز به ثبت نرسیده اســت افزود: پس از ثبت درخواست در سامانه 
کارا و تایید توســط اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تســهیلات 

مورد نظر از طریق بانک های عامل پرداخت می شود.
وی تصریــح کرد: هــزار و 620 میلیــارد تومان تســهیلات قرض 
الحســنه از محل بند ب تبصره ۱6 با نرخ ســود چهــار درصد در 
راســتای حمایت از خود اشــتغالی افــراد زیرپوشــش نهادهای 
حمایتی در ســال ۱40۱ به اســتان همدان اختصاص یافت که با 

معرفی طرح ها به بانک های عامل پرداخت می  شود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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خوزستان

جلسه هم اندیشی مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اهواز با مدیران ارتباطات مناطق هشتگانه
رتباطــات و امور بین  اهواز - محمد مجدم جلســه مدیــرکل ا
رتباطــات مناطق هشــتگانه  ز با مدیــران ا لملل شــهرداری اهــوا ا

صبح 2۹ آذر ماه برگزار شد.
 در این جلســه که با موضوع فضاســازی ســطح شــهر به مناسبت 
یــام فاطمیــه و هماهنگی اجرای طرح تفکیک پســماند در ســطح  ا
مناطق هشــتگانه برگزار شــد، امیر آهن جان در خصــوص تعظیم 

شــعائر اســلامی و چگونگی فضاســازی مناسب در ســطح شهر در 
. یام با حاضرین بحــث و تبادل نظر کرد. این ا

بطــه بــا اطــلاع رســانی و تبلیغات گســترده  وی همچنیــن در را
بانی  شــهری طرح تفکیک پســماند و لزوم اجــرای تئاترهــای خیا
نتشــار در فضــای مجازی به  و ســاخت کلیپ و پخش زیرنویس و ا
منظور آگاه سازی شــهروندان در راســتای اجرای موفق این طرح 

ئه کرد. را راهکارها و تاکیدات لازم را ا
ز در  هوا ری ا لملــل شــهردا مور بیــن ا تباطــات و ا ر مدیــرکل ا
مــون دقت در مســتند ســازی عملکرد  ین جلســه پیرا حاشــیه ا
ئه  ا ر ری و ا نی ســایت های شــهردا ، بروزرســا بــط عمومی ها ا و ر
بط  ا و نــش و هنــر ر ا یــده هــای نوین و بــه روز بــودن علم و د ا

. کید کرد عمومی هــا تا

لرستان



در گرامیداشت هفته پژوهش صورت گرفت
وهشگران برتر تقدیر مدیرعامل بانک سپه از پژ

مدیرعامل بانک ســپه در گرامیداشــت هفته 
پژوهش، از ۱۹ نفر از پژوهشــگران برتر بانک 

سپه با اهدای لوح و جوایز تقدیر کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: آئین 
تقدیر از پژوهشــگران برتر بانک سپه با حضور 
دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک ســپه 
و به همت مدیریــت امور ســازمان و هدایت 
راهبــردی و اداره کل مطالعات راهبــردی و آینده پژوهی، در ســالن 

جلسات ساختمان نگین برگزار شد.
فرآینــد انتخاب ایــن پژوهشــگران، پــس از اتمام مهلــت فراخوان 
ارســال آثار تحقیقاتی و کتب پژوهشــگران از ۲۴ مهر لغایت ۲۱ آبان 
ســال جاری از بین ۱۳۵ اثر ارسال شــده صورت گرفت که  هشت نفر 
از همکاران با توجه به ســنجه های ابلاغ شــده در مصوبه هیئت مدیره 

به عنوان پژوهشگر برتر سال ۱۴۰۱ برگزیده شدند.
همچنین در این روز پیشــنهاد های قابل قبول و اجراشــده ۱۱ نفر از 
همکاران که در محورهای کلیدی،  رشــد و یادگیــری، فرآیندها، امور 
مالی و مشتریان در سامانه نظام پیشــنهاد های ارائه شده بود برگزیده 

و تقدیر شدند.
هدف از برگزاری این مراســم اســتفاده از ظرفیت های درون سازمانی 
برای تقویــت مطالعات کاربردی همکاران نخبه و بادانش در راســتای  
موضوعــات اولویــت دار بانــک، ارائه طرح هــای نوآورانه، توســعه و 

مشارکت پذیری همکاران است.
در حاشــیه برگزاری تقدیر از پژوهشگران و پیشــنهاددهندگان برتر 
بانک سپه، باشگاه پژوهشگران)باشــگاه پژوهان( و سامانه جدید نظام 

پیشنهاد ها توسط مدیر عامل بانک سپه رونمایی شد.

خ سود تسهیلات بانک سینا به نفع مردم کاهش نر
بانک سینا در راســتای حمایت از عموم مشتریان و نیز کمک به اقتصاد 
خانوار، طی یک روند مستمر، متوسط نرخ ســود تسهیلات اعطایی را 

کاهش داده است.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری خرد و کلان، دولت ســیزدهم توجهی 
ویژه به اقشار متوسط جامعه داشــته و تلاش کرده است موانع موجود 
در فرایند اعطای تســهیلات به آنها را کاهش دهد.کاهش نرخ ســود 
تسهیلات در بانک سینا در حالی است که استراتژی این بانک در کسب 
سود ناشــی از پرداخت تســهیلات به نفع بانک را نیز تحت تاثیر مثبت 
قرار داده است، به گونه ای که ســود دریافتی از این محل افزایشی بوده 

است.
تعدیل نرخ سود تســهیلات پرداختی به نفع عموم مشــتریان، نه تنها 
رضایت دریافت کنندگان تسهیلات را در پی داشته است، بلکه نوید این 
را می دهد که با چنین اقداماتی می توان وجهه نظــام بانکی را بیش از 
پیش بهبود بخشید.جدول متوسط نرخ سود تسهیلات پرداختی بانک 
سینا از سال ۱۳۹۹ تا نیمه نخســت سال جاری از کاهش ۰٫۴ درصدی 

این نرخ حکایت دارد.
 

همکاری بانک صادرات ایران با پالایشگاه ها 
افزایش می یابد

محســن ســیفی، عضو هیات مدیــره بانک 
صادرات ایران از نمایشــگاه »مدیریت فناوری 
محصولات دانش بنیان در صنعت نفت« بازدید 
و در دیدار با مدیــران برخی از شــرکت های 
حاضر در نمایشــگاه، بر حمایت بانک از صنایع 

نفت و پتروشیمی تأکید کرد.
به گزارش روابط عمومــی بانک صادرات ایران، 
سیفی در بازدید از نمایشگاه که به همراه مهدی اقبالی راد معاون مدیر 
عامل انجام شد با اشاره به ظرفیت های متعدد این بانک از جمله پوشش 
جغرافیایی داخلی و خارجی بسیار بالا در میان بانک های ایرانی اظهار 
کرد: بانک صادرات ایران از جمله بانک هایی اســت که بیشترین حجم 

پرداخت تسهیلات و تعداد مشتری را در شبکه بانکی دارد.
عضو هیات مدیــره بانک صادرات ایــران همچنین با اشــاره به تمرکز 
همزمان این بانک بر مشتریان عادی و ویژه گفت: در تعامل با مشتریان 
عمده، رویکرد تجاری را دنبال می کنیم. از همین رو، در صنایع مختلف 
ســرمایه گذاری کرده ایم و متناسب با نیازهای مشــتریان، خدمات و 

محصولات متنوع بانکی و مالی را ارائه می کنیم.
وی با اشاره به ظرفیت های صنایع نفت و پتروشــیمی در کشور افزود: 
بانک صادرات ایران برای افزایش تولیــد در صنعت نفت آمادگی کامل 
دارد و ظرفیت های خود را برای توســعه بیشــتر ایــن بخش ها به کار 

خواهد گرفت.
اولین کنفرانس و نمایشگاه »مدیریت فناوری محصولات دانش بنیان 
در صنعت نفت« از ۲۲ تا ۲۴ آذر در پژوهشــکده نفت برگزار شــد. در 
این کنفرانس و نمایشگاه ۳ روزه، ۱۴۸ شــرکت نفتی و صنایع وابسته، 
بانک های بزرگ کشــور از جملــه بانک صادرات ایران و شــرکت های 
وابســته، محصولات خود را به نمایش گذاشــتند. همچنین ۸۰ مقاله 
در قالب ســخنرانی و پوستر در بیش از ۲۰ نشســت تخصصی با هدف 

بررسی چالش ها و فرصت های فناورانه در حوزه صنعت نفت ارایه شد.

ارائه بسته مالی و معرفی خدماتی کارگزاری 
بانك صنعت و معدن به مشتریان استان گیلان

کارگزاری بانک صنعت و معدن، در راســتای ارائه، خدمات تامین مالی 
و اعتباری در حورزه کالایی به شرکت ها و مشتریان این بانک، سومین 
گردهمایی با مشتریان بانک صنعت و معدن را پس از مشهد و اصفهان 

در شهر رشت برگزار کرد.
به گــزارش روابط عمومــی بانک صنعت و معدن، نشســت شــرکت 
کارگزاری با مشتریان این بانک روز پنجشنبه بیست و چهارم آذرماه در 
محل سرپرستی بانک صنعت و معدن استان گیلان با حضور ابوالقاسم 

آزرده مدیر استانی این بانک برگزارگردید.
در این گردهمایی مدیر اســتانی این بانک مواردی را در حیطه مسایل 
و مشــکلات موجود در تامین نقددینگی و سرمایه در گردش مشتریان 
عنوان کرد و با هدف رفع مشکلات پیش رو و تســهیل امور، حمایت و 

همکاری خود را از هر گونه تعامل با کارگزاری عنوان نمود. 
رامین ملماســی مدیر عامل کارگــزاری بانک صنعــت و معدن نیز در 
این جلســه علاوه بر معرفی خدمات کارگزاری در حــوزه بورس کالا و 
مباحث تامین مالی بنگاه ها و شرکت های تولیدی از طریق بازار سرمایه 
، استفاده از ابزارهای تامین مالی از جمله اوراق تامین مالی گام و مرابحه 
برای تامین سرمایه در گردش شرکت ها و طرز اســتفاده از این ابزار ها 
و شــرح خدمات کارگزاری در خصوص اســتفاده از اعتبارات دربحث 

فایننس و خطوط اعتباری LC را تشریح کرد.
در خاتمه جلسه، شرکت ها ضمن معرفی خود سوالاتی مبنی بر حضور 
در پذیرش کالا و محصول و اوراق اخــزا صحبت هایی را مطرح کردند و 

مقرر شد همکاران ما در شعب پیگیر این مباحث باشند.
گفتنی اســت، کارگزاری بانک صنعــت و معدن با توجه به اســتقبال 
مشــتریان و متقاضیان مصمم است، از این پس جلســات مشابهی را 
نیز در شهرســتان های مختلف برگزار کرده و تمامــی امکانات مالی و 
اعتباری خود را با هدف ارتقاء ســطح کیفی معامــلات کالایی و ارائه 

تسهیلات مالی به مشتریان در اختیار سرمایه گذاران قرار دهد.

نایب رئیس هیات مدیره بانک تجارت:
دیجیتالی شدن بانک ها را به فین تک ها بسپارید

نایب رئیــس هیات مدیره بانــک تجارت بــر اهمیت توجه بــه ابعاد 
اثرگذاری بانکداری دیجیتال در صنعــت بانکداری و اعتماد بانک ها به 

فین تک ها در این عرصه تاکید کرد.
به گــزارش روابط عمومی بانک تجــارت، مرتضی تــرک تبریزی در 
گفت وگویی به مناســبت برگزاری کنفرانس ملی تحــول دیجیتال، 
بانک و بیمه اظهار داشــت: اگر بخواهیم در حــوزه بانکداری دیجیتال 
جلو برویم باید ریسک کنیم و به فین تک ها اعتماد کنیم و کار را به آنها 
بســپاریم، حتی باید به هکرها هم اعتماد کنیم چون آن ها هستند که 

حفره ها را به ما نشان می دهند.
نایب رئیس هیأت مدیــره بانک تجارت با تأکید بــر اینکه نباید نگران 
مشــکلات پیش آمده در این مســیر باشــیم، افزود: بازیگران اصلی 
فضای دیجیتال، فین تک ها هســتند و فقط آنها می توانند نظام بانکی 
را دیجیتالی کننــد؛ بنابراین ســازمان های حاکمیتی نباید دســت 

فین تک ها را ببندند بلکه باید فضا را برایشان باز کنند.
ترک تبریزی با مثبــت خواندن توانمنــدی داخلی در تولیــد اپَ ها و 
نرم افزارهای بانکی و ضرورت توجه بیشــتر به اســتفاده از آن ها گفت: 
اپَ های اساسی و زیرســاختی مورد نیاز شــبکه بانکی در کشور تولید 
می شود و هم اکنون بانک ها با اســتفاده از ابزارهای خود با سامانه های 

بانک های دیگر در ارتباط هستند.
وی با ارزیابی تغییرات انجام شــده در فضای بانکــی در یک دهه اخیر 
اضافه کرد: اگرچه جمعیت چندبرابر و تعداد مشــتریان بانکی بیشــتر 
شده ولی شعب در حال کاهش هســتند چراکه دریافت و پرداخت ها به 
درگاه های اینترنتی منتقل شده و بانک ها نیز انگیزه ای برای راه اندازی 
شــعبه جدید ندارند مگر در برخی از نقاط کشــور که فقط یک شعبه 
بانکی وجود دارد که آن هم به دلیــل برخی معذوریت ها امکان برچیده 

شدن آنها وجود ندارد.
ترک تبریزی یادآور شد: به رغم الکترونیکی شدن اغلب خدمات و عدم 
نیاز به حضور در شــعبه، مردم همچنان علاقه دارنــد که بانک ها حتی 
به تعداد محدود شعبه داشته باشند و از ســوی دیگر بانک های بزرگ 

حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد شعب خود را کاهش داده اند.
به بــاور ترک تبریــزی مــردم از حوزه خدمــات نوین بانکــی جلوتر 
هســتند و در حال حاضر هر بانک بالغ بر ۸ میلیــون کاربر نصب کننده 
خدمات اختصاصی خود را دارد؛ بر این اســاس بانک ها باید به ســمت 

شخصی سازی خدمات خود حرکت کنند.
به گفته نایب رئیس هیات مدیره بانک تجــارت، در بانکداری دیجیتال 
و به طور مشــخص در حوزه پرداخت تسهیلات، بانک ها باید به مشتری 
پیشنهاد بدهند و براســاس رفتار او، خدمت شخصی به وی ارائه کنند. 
برای این خدمت هر بانک از داده های مشتریان خود استفاده می کند و 
با تحلیل داده ها در بانکداری خُرد نســبت به شخصی سازی خدماتش 

اقدام می کند.

وی با بیان اینکه قیمت تمام شــده پول در کشــور بالاست، اظهار کرد: 
بانک ها برای پرداخت تســهیلات بیشــتر با نرخ کمتر و جلب رضایت 
مشــتری باید به ســمت دیجیتالی شــدن بروند و اگــر در بانکداری 
الکترونیکی، یک بانک با بانک همسایه خود کاری ندارد اما در بانکداری 
دیجیتال به یکدیگر نیــاز دارند و باید کارها را باهــم انجام دهند بدون 

اینکه نیاز به حضور مشتری باشد.
ترک تبریزی اضافه کرد: برای اجرای امضا و احراز هویت الکترونیکی و 
صدور سفته و برات الکترونیکی، زیرساخت مورد نیاز فراهم شده است 
اما نیازمند هماهنگی بین ارکان کشور است چون همه می دانند مسیر 
سختی اســت و باید کمک کنند و تا حد امکان از ابزارهای داخلی بهره 
ببریم.نایب رئیس هیات مدیره بانک تجارت شــاخص اصلی و اساسی 
نظام بانکی را بهبود رضایت مشــتری با ارائه خدمات نوین برشــمرد 
و تصریح کرد: برای بهبود تجربه مشــتری باید بانک جدید بســازیم و 
برای ســاخت بانک جدید، باید آدم ها و نگاه ها تغییر کنند و کاربران در 

مسیری هدایت شوند که هر کاری را از طریق اپَ انجام دهند.
او با تاکید بر اینکه همه داده ها در اختیار بانک ها نیست و ضرورت دارد 
تا اطلاعات شاپرک، شــتاب و بانک مرکزی به بانک ها ارائه شود، گفت: 
بانک ها در زیرمجموعه خود بخشــی برای تجزیــه و تحلیل داده دارند 
و برای بانکداری شــرکتی و بانکداری خرد از این تحلیل ها اســتفاده 

می کنند.
ترک تبریزی بــا بیان اینکــه از ســال ۱۳۹۴، بانک هــا فعالیت های 
دیجیتالی خود را شــروع کرده اند، ادامه داد: پیش بینی ها حاکی از آن 
است که در سال ۱۴۰۲ در حوزه دیجیتال جهش خوبی خواهیم داشت 
با این وجود بانک ها باید با فرهنگ ســازی مناســب، مردم را به سمت 
بانکداری دیجیتال سوق دهند و ســرویس های بیشتری در این مسیر 

ارائه کنند.
این متخصص فناوری دیجیتال نظام بانکی با اشــاره بــه انجام روزانه 
۱۲۰ میلیون تراکنش بانکی، درباره امنیت شــبکه خاطرنشــان کرد: 
بانک ها میلیاردها تومان بابت ارسال پیامک های هشداردهنده و آگاهی 
مشــتریان هزینه می کنند و البته در این خصوص وظیفه دارند تا مردم 
زیان نبینند اما تعداد تراکنش های بانکی به قدری زیاد است که برخی 
مشــتریان به دلیل تعجیل در انجام کار و عدم دقت کافی، دچار آسیب 

شده و به دام می افتند.
کنفرانس ملی تحــول دیجیتال، بانک و بیمه بــا هدف تبیین وضعیت 
نظام بانک و بیمه در عرصه تحول دیجیتال و بررســی نقشی حکمرانی 
دیجیتال در این دو بخش و ارائه راهکارهای چابک ســازی نظام بانک و 
بیمه در زیست بوم دیجیتال روز دوشــنبه ۲۸ آذرماه ۱۴۰۱ در سالن 

همایش های کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران برگزار می شود.

سامانه همراه بانک هما امکان پرداخت قبوض 
از طریق بارکدخوان را فراهم کرد

با افزودن قابلیت های جدید به ســامانه همراه 
بانک توســعه صادرات ایران امــکان پرداخت 

قبوض از طریق بارکدخوان فراهم شد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات 
ایران به نقــل از مدیریت امور فناوری اطلاعات 
و امنیت فضای مجازی در حــال حاضر امکان 
خواندن بارکــد قبض از طریــق موبایل و درج 

شناسه قبض به طور اتوماتیک در این سامانه وجود دارد.
ورود به برنامه هما، منوی پرداخت قبــض، انتخاب گزینه بارکدخوان، 
نگاه داشــتن دوربین موبایل بــرروی بارکد قبض، مشــاهده و تطابق 
اطلاعات نمایش داده شده بر روی برنامه با اطلاعات مندرج روی قبض 
و تأئید و پرداخت قبض در ســامانه هما مراحل اســتفاده از این قابلیت 

جدید سامانه همابانک است.
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بانک مرکزی برای کاهش حباب بازار ارز و سکه چه کرد؟

خریــدار   بانک مرکــزی در هفته هــای اخیر 
اقدامات مختلفی بــرای مقابله با حبابی شــدن 
بازارهای سکه و ارز انجام داد که عرضه سکه طرح 
جدید رفاه، انتشار اوراق ســکه در بورس و انتشار 
اوراق گواهی ارزی از مهم ترین این اقدامات برای 
جلوگیری از تشــدید و همچنین کاهش حباب 

قیمتی در بازارهای سکه و ارز بوده است.
 طی هفته های اخیر، بازار ارز و سکه دچار نوسان 
شــد و قیمت ها در این دو بــازار رو بــه افزایش 
گذاشت. با تداوم روند صعودی قیمت ارز و سکه، 
قیمت ها در این دو بازار وارد فاز حبابی شــدند. بر 
همین اساس بانک مرکزی به منظور جلوگیری از 
تشدید این حباب سیاست هایی را در دستور کار 
قرار داد. مهم ترین اقدامات بانــک مرکزی برای 
جلوگیری از رشــد و نیز کاهش حباب قیمتی در 

بازارهای سکه و ارز به شرح زیر بوده است:
۱ ـ عرضه ســکه طرح جدید در نماد ســکه طرح 
جدید رفاه از محل منابــع بانک مرکزی به منظور 

کاهش حباب سکه
طبق پیگیری ایرنا از بانک مرکزی تا کنون حدود 

۵۰ هزار ســکه در این طرح به مردم عرضه شده 
است.

۲ ـ انتشــار اوراق ســکه بانک مرکزی در بورس 
کالا تحت نماد ســلف تمام ســکه مرکزی )سکه 
مرکزی( به منظور مدیریت تقاضــا در بازار طلا و 

سکه
در این طرح، هــر ۱۰۰ ورقه گواهی ســکه بانک 
مرکزی )معادل یک سکه طلای تمام بهار آزادی 
طرح جدیــد( به قیمت ۱۵ میلیــون و ۸۷۵ هزار 
تومان به متقاضیان فروخته شد. این اوراق معاف 
از مالیات بوده و با سررســید ۶ ماهــه، در بورس 
منتشر شد. قیمت تسویه اوراق سکه بهار آزادی، 
قیمت روز ســکه و معاملات ثانویه آن در بورس 
امکان پذیر اســت. طبق اطلاعاتــی که خبرنگار 
اقتصــادی ایرنا از بانک مرکــزی دریافت کرده تا 
کنون حدود ۱۲۰ هزار ســکه در این طرح عرضه 

شده است.
۳ ـ انتشــار اوراق گواهی ارزی بانــک مرکزی از 
تاریخ ۲۵ /۰۸ /۱۴۰۱ با سررســید ســه ماهه به 
منظــور مدیریت بازار ارز و جلوگیــری از هدایت 

نقدینگی از بانک ها به سمت بازار غیررسمی.
سررســید این اوراق ســه ماهه بــوده و حداقل و 
حداکثر میزان خرید اوراق توســط هر شــخص 
حقیقی ایرانی بالاتر از ۱۸ سال، به ترتیب معادل 
ریالی ۱۰۰۰ دلار و ۴۰۰۰ دلار تعیین شد. طبق 
استعلام خبرنگار اقتصادی ایرنا از بانک مرکزی، 
در این طرح تــا کنون حــدود ۱.۴۰۰.۰۰۰ دلار 
توســط مردم اوراق گواهی ارزی خریداری شده 

است.
اجرای اقدامات فوق نشان می دهد بانک مرکزی 
در هفته های اخیر برای جلوگیری از رشد حباب 
در بازارهای سکه و ارز، سیاســت های مختلفی 
اجرا کرده است. بررسی این سیاست ها و مقایسه 
آن با سیاســت های اجــرا شــده در دوره های 
گذشته نشان می دهد بانک مرکزی همچنین از 
اجرای خطاهای دوره های گذشــته نظیر حراج 
گســترده و بســیار زیر قیمت دارایی های ارز و 
طلای بانک مرکزی خــودداری کرده و در قامت 
یک بازارســاز آگاه اقدام بــه مدیریت هیجانات 

بازار کرده است.

توسعه تعاون

نویــن  ابزارهــای  بکارگیــری 
تامیــن مالــی در بانک توســعه 
بانک توســعه  تعاونسرپرســت 
تعــاون از برنامه ایــن بانک برای 
بکارگیــری ابزارهای نوین تامین 
مالــی خبــر داد.محمد شــیخ 
حسینی سرپرســت بانک توسعه 
تعاون در کارگاه آموزشی مدیران 
ستادی و استانی بانک در مشهد 
مقدس اظهار داشت: راهکارهای 
اجرایی و شتاب دهنده در مسیر 
تحول بانــک مطــرح گردیده و 
برنامه های راهبردی و عملیاتی با 

رویکرد تحول به اجرا در می آید.
وی افــزود: فرهنــگ بــه عنوان 
یکی از مهمترین مولفــه های اثر 
گذار در ایجاد تحول مطرح اســت 
و اتحــاد، همدلی، همبســتگی، 
تفکر تیمی، هــم افزایی و اقدامات 
مبتنــی بــر ارزش هــا و کرامات 

انســانی در پیشــرفت 
و موفقیت هــای بانک 
اثــر مثبت دارد.شــیخ 
حســینی تاکیــد کرد: 
ارتقای ســطح فرهنگ 
ســازمانی بــه صورت 
مــداوم در دســتور کار 

اســت و پیامدهــا و رهنمودهای 
پروژه آســیب شناســی صورت 
پذیرفته در بانک مــورد توجه قرار 
می گیرد.سرپرســت بانک توسعه 
تعاون گفت: شناسایی محورهای 
اهرمی جهت ایجاد تحول صورت 
پذیرفته اســت و فرهنگ، مهارت 
مدیریتی، تصمیمات و سیاست ها 

در این مسیر بسیار مهم هستند.
وی تاکید کرد: فرهنگ ســازی 
از رده هــای بالای ســازمان به 
پایین تســری می یابد و شایسته 
است مدیران، پشتیبان و دلسوز 

مســئول  کارکنــان 
و  بــوده  پاســخگو  و 
ارزشهای والای انسانی 
نماینــد. رعایــت  را 

بانــک  سرپرســت 
توســعه تعاون یادآور 
شد: خدمت رسانی به 
جامعه هــدف در زمره مهم ترین 
اهداف بانک محســوب می شود 
و تمامــی برنامــه هــای بانک با 
رویکرد توســعه ای و پشتیبانی 
از تعاونگران به اجــرا در می آید.

وی تصریــح کرد: بانک توســعه 
تعــاون در مســیر تحــول، نگاه 
ویژه ای بــه ابزارهای نوین تامین 
مالی دارد.شیخ حسینی توضیح 
داد: در مدل هــای جدید تامین 
مالی، بانک ها نقش های ویژه ای 
به عهده می گیرنــد و بانک ها به 
عنوان ارکان بــازار پول به همراه 

ارکان بــازار ســرمایه از ظرفیت 
ها و امکانات دو بــازار بهره برده و 
نقدینگی در مســیرهای صحیح 
بکار گرفته می شــود.وی ادامه 
داد: با گســترش ابزارهای نوین، 
تامین مالی توسط بانک ها و بازار 
ســرمایه به صورت تخصصی تر و 
متناسب با نیاز متقاضیان سرمایه 
و تســهیلات صورت می پذیرد.

شیخ حسینی گفت: اوراق گام به 
عنوان ابزار نوین در بازارهای پول 
و سرمایه کشور بکار گرفته شده 
است و این خدمت به تعاونگران و 
کارآفرینان جهت تکمیل زنجیره 
ارزش ارائــه می گــردد.در این 
مراسم ســید باقر فتاحی رییس 
هیات مدیره ، محمد جعفر ایرانی 
عضو هیات مدیره ، معاونین مدیر 
عامل، مدیران ســتادی و استانی 

بانک حضور داشتند.

بکارگیری ابزارهای نوین تامین مالی در بانک توسعه تعاون

شعبهبانک

معاون عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: بسیاری 
از واحدهای ســیل زده سال ۹۸ در کشــور و لرستان، بهره برداری 
شــده اســت و امید می رود تکمیل تعداد محدود واحدهای ناتمام 

هرچه سریعتر با اخذ مصوبه دولت انجام شود.
 محمدرضا شاملو در حاشــیه بهره برداری از طرح هادی روستای 
ابوذر شهرســتان چگنی افزود: کار گســترده ای برای تکمیل این 
واحدها صورت گرفت و تســهیلات و کمک بلاعوض پرداخت شــد 
اما تعداد محدودی باوام و کمک های بلاعوض تکمیل نشده اند که 

انتظار می رود با مصوبه دولت تکمیل شوند.
وی همچنین گفت: یکهزار و ۵۶۹روستای بالای ۲۰ خانوار لرستان 
طرح هادی دارند و این طرح در ۵۷ درصد روســتاها اجرا شده که 
در برخی به دلیل مشکل تخصیص اعتبار تاخیر به وجود آمده است 
و امید می رود تا پایان سال مالی ۱۴۰۱ با اختصاص اعتبار و منابع، 

به اتمام برسد.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی لرستان نیز گفت: طرح هادی 
یکهزار و ۵۶۹ روســتای بالای ۲۰ خانوار این استان تهیه و بیش از 

۶۵۰ مورد نیز تاکنون بازنگری شده است.
پویا تابعی تصریح کرد: ۵۷ درصد طرح های هادی روستایی در این 
اســتان تاکنون بازنگری شــده و پیش بینی می شود حداکثر تا سه 

سال آینده تمامی طرح ها بازنگری و دوباره تهیه شود.
وی با اشــاره به بازنگری ۱۵۷ طرح هادی روســتایی لرســتان در 
سال گذشــته اظهار داشــت: تاکنون بیش از ۸۳۰ طرح هادی در 
روستاهای لرستان اجرا شده اســت که ضریب این اقدام در کشور 

۵۴ و در استان حدود ۵۷ درصد برآورد می شود.
وی توضیح داد: بر اساس تعریف رایج در کشور، اجرای طرح هادی 
شامل آسفالت معبر اصلی درجه یک و فرعی درجه یک می شود که 
در ۲ مرحله انجام می شود اما در لرستان اجرای طرح هادی شامل 
این موارد، جدول گذاری و آســفالت تمامی معابر و رهگذرها است. 
مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اسلامی لرستان تصریح کرد: تا سال 
گذشته، اعتبار نقدی اجرای طرح هادی با مقیاس کشوری برای هر 
روســتا ۶۰۰ میلیون تومان بوده است که در صورت تامین اعتبار از 
محل اسناد خزانه به ۲ میلیارد تومان نیز می رسد همچنین اجرای 
طرح بر اساس تعاریف استان و خواسته مردم در هر روستا با اسناد 

خزانه دست کم چهار میلیارد تومان هزینه خواهد داشت.
گفتنی اســت طرح هادی روســتای ابوذر با ۱۱ هزار متر آسفالت 
معابر، هشــت هزار متــر خاکبرداری و اعتبار ســه میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون تومان بهره برداری شده است.

اخذ مصوبه دولت برای تکمیل

 واحدهای مسکونی سیل زده در دست اقدام است


